
آیت الله سید احمد خاتمی، با اشاره به برگزاری انتخابات هیأت رئیسه مجلس خبرگان در زمستان 
آینده، آیت الله هاشمی شاهرودی را از گزینه های احتمالی ریاست این نهاد دانست و گفت: شنیده ها 

حکایت از آن دارد که آقای هاشمی رفسنجانی تمایلی به نامزدی برای ریاست خبرگان ندارد. 
عضو هیات رئیسه مجلس خبرگان رهبری در گفت وگو با برنامه »من طهران« شبکه العالم با اشاره به جایگاه 
علمی و سیاسی و خدمات آیت الله مهدوی کنی، در مورد انتخاب جانشین ایشان تصریح کرد: آئین نامه مجلس 
خبرگان رهبری آئین نامه روشنی است. در مجلس خبرنگان نایب رئیس اول و نایب رئیس دوم دارد و هنگامی 
که آیت الله مهدوی کنی بستری بودند، جلسه مجلس خبرگان با ریاست نایب رئیس اول برگزار شد و همچنان 
نایب رئیس اول تا انتخاب جانشین، مجلس خبرگان را اداره خواهد کرد. آیت الله خاتمی افزود: طبق آئین نامه، در 
اولین اجلاس مجلس خبرگان پس از فوت یکی از اعضای هیئت رئیسه، جانشین وی انتخاب خواهد شد. ان شاء 
الله در اجلاس اسفند امسال رئیس مجلس خبرگان انتخاب خواهد شد و این در حالیست که مجلس خبرگان هر 
دو سال یک بار اجلاسی را برای انتخاب رئیس جدید خود برگزار می کند و اگر آیت الله مهدوی کنی هم رحلت 
نمی کردند، اجلاس انتخاب رئیس جدید برگزار می شد. در اجلاس انتخاب رئیس مجلس خبرگان، کاندیداها 

مطرح می شوند و اعضای مجلس یکی از آنها را به عنوان رئیس انتخاب می کنند. امام جمعه موقت تهران درباره 
نحوه نامزد شدن برای ریاست خبرگان گفت: شیوه کاندیدا شدن در مجلس خبرگان به این نحو است که اعضای 
مجلس یک نفر را به عنوان کاندید انتخاب می کنند و آن فرد کاندیدا شدن را قبول می کند یا نمی کند؛ و شیوه 
دیگر اینست که یکی از اعضای مجلس می تواند خود را به عنوان کاندیدا معرفی کند. مجلس خبرگان یک ویژگی 
دارد و آن این است که کسی دنبال ریاست نیست و من در این 16 سالی که عضو مجلس خبرگان هستم، ندیدم 
که کسی خود را به عنوان کاندید معرفی کند. به عنوان مثال آیت الله مشکینی چند دوره رئیس مجلس خبرگان 
بود و هر دوره می فرمودند که مرا انتخاب نکنید، اما اعضای مجلس نهَ تنها ایشان را انتخاب می کردند بلکه هیچ 
رقیبی هم برای ایشان نبود و آیت الله مهدوی کنی هم همینطور بودند و ایشان با تحمیل و اصرار دوستان ریاست 
مجلس را پذیرفتند. وی گفت: معلوم نیست تا ایام انتخابات چه کسانی خود را کاندیدا می کنند، الان چند تا اسم 
سر زبان ها هست، یکی آیت الله هاشمی شاهرودی که الان نایب رئیس اول مجلس خبرگان است، یکی آیت الله 
یزدی است که الان نایب رییس دوم است و دیگری آیت الله جنتی که الان دبیر فقهای شورای نگهبان است. یکی 

هم آیت الله موحدی کرمانی است که الان امام جمعه موقت تهران است....

آیت الله سید احمد خاتمی:

آیت الله شاهرودی نامزد ریاست خبرگان است

طی هفت ماه صورت گرفت:

جابجایی40 میلیون نفر با تاکسی در قم
ایمان: مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم از تردد 580 
طی   : گفت  داد  خبر  قم  شهر  در  قبل  به   83 مدل  فرسوده  تاکسی 
هفت ماهه نخست سال نزدیک به 40 میلیون نفر با تاکسی جابجایی 

داشته اند.
مرتضی عزتی با بیان اینکه برای تعویض خودروهای فرسوده 20 میلیون 
تعویض  برای  نفر  تاکنون 960  است، گفت:  گرفته شده  نظر  در  وام  تومان 
برای دریافت وام  نیز در حال پیگیری  نفر  نام کرده اند و 650  خودرو ثبت 
تعویض خودروی فرسوده هستند.وی عنوان کرد: هزار و 580 تاکسی فرسوده 

تاکسی  هزار  تعویض  سهمیه  که  هستند  قم  در  پایین  به   83 و   83 مدل 
فرسوده به قم داده شده است.مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم 
بیان کرد: تاکسیرانی اعلام می کند افرادی که برای تعویض تاکسی های 
فرسوده ثبت نام کرده اند می توانند با مراجعه به واحد نوسازی ناوگان 
هفته  هر  گفت:  کنند.وی  دریافت  را  بانک  به  معرفی  نامه  و  سازمان 

هیئت انضباطی تاکسیرانی به تخلفات تاکسیرانان رسیدگی می کند.
مشاهده  صورت  در  می کنیم  تقاضا  شهروندان  از  کرد:  بیان  عزتی 

هرگونه تخلف از جمله اخذ کرایه اضافه ....

نخستین روزنامه استان قم
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گفتمان سازنده وزیر پیشنهادی علوم با نمایندگان؛ 

مجلس در برابر 
آزمونی دیگر 

 یک روز مانده به تشکیل جلسه رای اعتماد به سومین وزیر پیشنهادی علوم در دولت یازدهم، »محمود نیلی احمد آبادی« 
می گوید که با مجلس »گفتمان سازنده ای« داشته است . وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری در راستای تعامل دولت 
یازدهم و مجلس نهم تاکنون با نمایندگان و فراکسیون های مختلف مجلس شورای اسلامی گفت و گو و برنامه های خود را ارائه 

کرده است. او سومین وزیر پیشنهادی برای تصدی وزارت علوم در دولت یازدهم است....

ایمان: رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم گفت: 
عزم  قم  در  متخلف  فروش  میوه  وانت بارهای  ساماندهی 
استانی می طلبد چرا که یک یا چند دستگاه به تنهایی 

نمی توانند با قوانین موجود از پس این کار برآیند.
سرهنگ کرم الله حسینی در گفت و گو با ایمان اظهار داشت: 
با توجه به مشکلات ترافیکی که فعالیت وانت بارهای میوه فروش 

در سطح شهر قم ایجاد کرده  است، باید ساز و کار و مقررات درون 
استانی تدوین و تصویب شود تا فعالیت آنها قانونمند و با متخلفین 
برخورد شود. وی ادامه داد: پلیس بر اساس کد تخلفاتی توقف ممنوع 
و یا سد معبر نسبت به جریمه آنها اقدام می کند که قانون گذار 30 
هزار تومان برای این تخلف در نظر گرفته است، از آنجا که این مبلغ 

نسبت به درآمدی که از این طریق کسب می کنند....

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم: 

30درصد اسنادملکی قم تک برگی شده است

درشش ماه اول امسال صورت گرفت :

مصرف یک میلیارد متر مکعب گاز در استان قم 

محکومیت مایلی کهن به 4 ماه حبس

رئیس پلیس راهور استان قم:

ساماندهی وانت بارهای میوه فروش 
عزم استانی می طلبد

ساز و کارهای فعلی برای ساماندهی وانت بارهای میوه فروش پاسخگو نیست
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تروریسم یک تهدید فرامنطقه ای است
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دکتر روحانی رئیس جمهور:
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ایمان: استاندار قم ، بسیج را از ارکان 
مهم شکل گیري و تداوم انقلاب اسلامي 
و  فرهنگ  تقویت  خواستار  و  عنوان 

روحیه بسیجي در جامعه شد. 
صالحي  والمسلمین  الاسلام  حجت 
منش در جلسه  همفکري بسیج ادارات 
استان که در تالار امام رضا )ع( برگزار شد، 
طي سخناني نقش ویژه ي بسیج در همه 
ي ادوار انقلاب اسلامي را مورد تاکید قرار 
گیري  شکل  به  اشاره  با  قم  داد.استاندار 
بسیج مستضعفین به فرمان حضرت امام 
خمیني )ره( خاطرنشان کرد: رهبر انقلاب 
هیچ گاه از قدرت و پشتوانه عظیم ملت 
در مقابله با هجمه ي استکبار جهاني غافل 
نبود.وي تحمیل جنگ 8 ساله به ایران از 
جانب استکبار و بدست رژیم بعثي عراق را 

مورد توجه قرار داد و با اشاره به نقش پررنگ 
بسیج در دوران دفاع مقدس افزود: در جنگ 

هیچ پیروزي بدست نیامد، مگر اینکه بسیج 
در  دولت  عالي  داشت.مقام  نقش  آن  در 

استان کلمه ي بسیج را یک فرهنگ تلقي 
و خاطرنشان کرد: این فرهنگ یعني داشتن 
روحیه جهادي و انجام هدفمند کارها براي 
رضا خداوند است.استاندار قم با بیان اینکه 
امام خمیني )ره( نمونه ي بارز یک بسیجي 
بودند تصریح کرد: امروز نیز افتخار رهبر 
بسیجي  نظام  و مسئولین  انقلاب  معظم 
والمسلمین  الاسلام  است.حجت  بودن 
صالحي منش با اشاره به عزم جدي دولت 
تدبیر و امید براي ساماندهي اوضاع اقتصادي 
کشور، نشر و ترویج روحیه بسیجي را نیاز 
امروز جامعه عنوان و خاطرنشان کرد: اگر 
تفکر بسیجي در همه ي احاد جامعه به ویژه 
مدیران و کارمندان تقویت شود، شاهد رشد 
و تعالي دوچندان میهن اسلامي خواهیم 

بود.

ایمان: معاون سیاسی امنیتی استاندار قم خواستار 
تهیه پیوست پدافند غیر عامل برای طرح های مختلف 

عمرانی وخدماتی شد. 
همایش  در  دوشنبه  بنایی صبح  علی  حجت الاسلام 
پدافند غیر عامل از دیدگاه سایبری که در تالار معصومیه 
استانداری قم برگزار شد، با اشاره به اینکه پدافند غیر عامل 
برای کشور ما یک مسئله حیاتی و مهم است اظهار داشت: 
اهمیت پدافند غیر عامل مانند مسائل پیشگیری و تهاجم 
فرهنگی است که باید برای استخراج راهکار درباره آن جدیت 
داشت. معاون سیاسی امنیتی استاندار قم خاطرنشان کرد: 
شرط موفقیت در عرصه پدافند غیر عامل حضور آگاهانه در 
عرصه های مختلف است.وی با اشاره به اینکه قم همیشه یکی 
از نقاط مورد علاقه برای دشمن بوده گفت: دشمن علاقه 
بسیاری دارد تا امنیت قم را هر طور که می تواند به هم بزند. 
پس موضوع پدافند غیر عامل برای همه کشور اهمیت دارد 
و در قم اهمیتش دوچندان است.حجت الاسلام بنایی افزود: 
قرآن می فرماید مسلمانان باید همیشه آماده باشند تا دشمن 
را بترسانند تا او نتواند کاری انجام دهد. اگر روزی شمشیر و 
اسب ادوات این آمادگی بودند امروز شرایط جهان تغییر کرده 
و ابزارهای دیگری مورد نیاز است.وی با بیان اینکه این مقابله 
در برابر دشمن باید طوری باشد که سرانجام آن پیروزی باشد 
ادامه داد: بنا بر آیه قرآن مسلمانان باید در برابر هجوم دشمن 
چنان آمادگی داشته باشند که نتیجه پیروزی قطعی حکومت 
اسلامی باشد تا دشمن هوس چنین تجاوزاتی نداشته باشد.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم اضافه کرد: این آیه برای 
تمام زمان ها و مکان ها و برای تمام انواع جنگ ها کاربرد دارد.

وی گفت: در تمام عرصه ها باید قدرتمند عمل کرد تا حتی 
اگر جنگی به صورت غیر رسمی و غیر محسوس صورت 
می گیرد جامعه اسلامی پیروز باشد.حجت الاسلام بنایی با 
اشاره به اینکه ترساندن دشمن با حرف صورت نمی گیرد 
افزود: این کار جدیت، برنامه ریزی، آمادگی و ابزار می خواهد 
تا چنین دفاعی صورت بگیرد.وی ادامه داد: شما روزی را پیدا 
نخواهید کرد در هیچ دوره ای از تاریخ اسلام که مسلمانان از 
سوی قوای کفر در معرض خطر نباشند و شرط بقای جامعه 

اسلامی عمل به آیات قرآن درباره مسئله دفاع است.
تقیه نوعی پدافند غیر عامل است

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با اشاره به مثال هایی 
از توجه به پدافند غیر عامل در صدر اسلام گفت: تقیه در 
آموزه های دینی ما به نوعی موضوع پدافند غیر عامل است. 
همین موضوع موجب شده تشیع که همیشه در اقلیت بوده 
و از سوی سلاطین مورد ستم واقع شده، باقی بماند.وی 
افزود: در کلام امام صادق)ع( و دیگر ائمه)ع( بیش از صد 
روایت در زمینه رعایت تقیه از سوی شیعیان وارد شده که 
همان موضوع تشیع را حفظ کرد.حجت الاسلام بنایی عنوان 
داشت: تقیه مانع از این می شد که دشمن بتواند به نیروهای 
اصیل تشیع دست پیدا کند و شیعه با این سلاح حتی تا 
دربار هارون هم پیش می رفته است.وی خاطرنشان کرد: با 
بهره گیری از ظرفیت های تاریخ اسلام و تشیع می توان نسبت 

به مسئله پدافند غیر عامل برنامه ریزی خوبی داشت.
قم برای دشمن منطقه استراتژیک است

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم بااشاره به اینکه قم از 
جهات متعدد ممکن است مورد آسیب باشد افزود: برخی 

نقاط در قم وجود دارد که دسترسی به آنها از اهداف دشمن 
است.وی با اشاره به اینکه حفظ امنیت قم واجب عینی است 
گفت: مردم امنیت زندگی شان را به ما سپرده اند و مطمئن 
هستند که مدیران استان از زندگی فردی و اجتماعی آنها 
حفاظت می کنند. لحظه ای غفلت در این عرصه می تواند 
ضربات محکمی به امنیت استان وارد کند.حجت الاسلام 
بنایی اظهار داشت: مردم، قم را به عنوان حرم اهل بیت)ع( 
و مامن می شناسند. حرم بودن یعنی احساس خوف و ترس 
وجود نداشته باشد و امنیت و آرامش برقرار باشد.وی ادامه داد: 
همانطور که نظام مهندسی برای ایمنی ساختمان پیوست 
دارد ما هم در موضوع پدافند غیر عامل باید آنقدر فعالیت 
خود را بسط دهیم تا برای تمام طرح ها پیوست پدافند غیر 
عامل طراحی شود.معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با اشاره 
به اینکه مسائل قم را نباید دست کم گرفت افزود: قم برای 
دشمن یک نقطه استراتژیک است.وی در توضیح این مسئله 
افزود: در قم هر اتفاقی می افتد به فاصله چند دقیقه در تمام 
جهان انعکاس پیدا می کند. این انعکاس یعنی قم در جهان 
مورد توجه است و به همین خاطر نباید کاری صورت بگیرد 
که قم مورد تهاجم دشمن قرار بگیرد.حجت الاسلام بنایی 
خاطرنشان کرد: سوم تا هشتم آبان به عنوان هفته پدافند غیر 
عامل نامگذاری شده که در قم نیز این موضوع به خوبی مورد 
توجه واقع شده است و کوشش می کنیم این مسئله به عنوان 
یک روح حاکم در جریان مدیریت استان در نظر گرفته شود.  
وی ادامه داد: پدافند غیر عامل برای ما مانند هوایی است که 
تنفس می کنیم که غفلت از آن موجب ضربات جبران ناپذیر 

می شود.

شرکت  مدیران  از  جمعي  و  مدیرعامل  ایمان: 
شهرکهاي صنعتي استان قم  از دو واحد تولیدي در 
شهرک صنعتي  شکوهیه بازدید و موانع بر سر راه 

توسعه این دو واحد مورد بررسي قراردادند.
  روح الله ابراهیمي از دو واحد تولیدي پارسینه البرز ، تولید 
کننده کارتهاي ATM و مغناطیسي، و واحد تولیدي ظروف 

پلاستیکي بازدید و  مسائل آنان را مورد بررسي قرار داد.
وي بیان داشت: قطعاً توسعه این نوع تولیدات سهم به 
سزایي در الکترونیکي نمودن امور اداري و صرفه جویي در 
وقت مردم را دارد و در دنیاي امروز  با پیشرفت تکنولوژي 
و ارتباطات راهي جز تکمیل و توسعه این نوع صنایع وجود 
ندارد همچناني که فعالیت این نوع از واحدها نیازمند عزم 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي استان قم  افزود: جدي و دقت و کنترل در تولید است .

سعي ما بر این است تا با پیگیري مسائل و موانع بر سر راه 
توسعه و راه اندازي واحدهاي تولیدي مشکلات ایشان را تا 

حد امکان و توان خود بر طرف نماییم.
ابراهیمي در پایان گفت: البته به میزاني تسهیلات  به این 
واحد تولیدي اعطا شده و راه اندازي و مشغول فعالیت مي 
باشد لکن این واحد تولیدي براي توسعه و ساخت ریزپردازنده 
هاي الکترونیکي با مشکل سرمایه اي مواجه مي باشد که با 
تأمین مالي مي توان از واردات آن به کشور جلوگیري بعمل 
آورد و تمامي مراحل تکمیلي را در داخل کشور عملیاتي 
نمود.گفتني است شرکت تولیدي صنایع ریز پردازنده هاي 
 ATM پارسینه البرز در زمینه تولید کارتهاي اعتباري و یا
، شهروندي, مترو و ... هم اکنون در شهرك صنعتي شکوهیه 

مشغول به فعالیت مي باشد.

استاندار قم  خواستار شد:

تقویت روحیه و فرهنگ بسیجی در جامعه

ایمان:  مدیرکل ثبت اسناد و املاک  
قم، با بیان اینکه این استان در زمینه 
مسایل کاداستری) اسناد تک برگی( 
رتبه هشتم کشور را دارد،گفت: درحال 
به  قم  ملکی  اسناد  30درصد  حاضر 
تبدیل  برگی  تک  اسناد  کاداستری 

شده است.
طبق  داشت:  اظهار  گاینی  اسدالله 
دستورالعمل سازمان ثبت اسناد و املاك 
کشور کلیه اسناد ثبتی ملکی در کشور باید 
از حالت دفترچه ای خارج و به کاداستری 
تبدیل شود.وی با بیان اینکه از حدود دو 
سال پیش و از زمان آغاز این طرح اسناد 
صادر شده چند هکتار اراضی طبیعی به 
صورت کاداستری بوده است، افزود: طبق 
برای تفکیک ملکی که در مراجع  قانون 
قضایی مطرح می شود، تنها اسناد کادستری 
قابل اسناد هستند.وی افزود: اگر کوچکترین 
تجاوز و دست اندازی به ملک افراد شود، 
این نقشه آن را به خوبی نشان می دهد و 
احتمال تجاوز و تعدی به اسناد ملکی به 

صفر می رسد.
گایینی با بیان اینکه 30 درصد از اسناد 
ملکی استان به کاداستری تبدیل شده است، 
افزود: کل اسناد ملکی که هم اکنون در قم 
صادر می شود، به صورت کاداستری است.

هر  انجام  برای  کرد:  تصریح  مسوول  این 
عمل ثبتی و حقوقی از جمله انتقال اسناد 
یا آزاد  بازداشت ملک و   ، خریداری شده 
به  ای  باید سند دفترچه  ابتدا  آن  سازی 

اقدامات  تبدیل شود و سپس  کاداستری 
لازم در خصوص آن عمل ثبتی و حقوقی 
ترتیب اثر داده شود.مدیرکل ثبت اسناد قم 
همچنین با یادآوری اینکه صاحبان املاك 
باید  املاك خود  تعویض سند  به هنگام 
مبلغ 250 هزار ریال برای سند جدید صادر 
شده بپردازند، افزود: صاحبان سندهایی که 
مشکل ثبت عوارض دارند باید 250 هزار 
ریال نیز برای این کار پرداخت کنند.وی با 
بیان اینکه به سبب سراسری بودن این طرح 
اختیاری به استان ها در خصوص تعیین 
مدت زمان جهت مراجعه اختیاری صاحبان 
املاك داده نشده است، افزود: مردم و کلیه 
دارندگان سند ملکی باید در اسرع وقت و در 
اولین فرصت موجود به ادارت ثبت استان 
مراجعه و در برای تغییر و تبدیل سند ملکی 

خود در خواست دهند.این مسوول تصریح 
کرد: اداره کل ثبت اسناد قم با نصب بنر در 
محل ادارات ثبت استان برای اطلاع رسانی 
در این زمینه اقدامات خوبی را انجام داده 
است.مدیرکل ثبت اسناد و املاك قم در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
احداث  راستای  در  شده  انجام  اقدامات 
ساختمان جدید این اداره کل، افزود: برای 
این اقدام زمینی به مساحت 900 متر مربع 
مجتمع  در  واقع  استان  اداری  سایت  در 
ادارات تهیه و کارهای مقدماتی آن از جمله 
تعیین پیمانکار مربوطه صورت گرفته و مقرر 
شده ظرف مدت 18 ماه از تیرماه 93 این 
شود.وی  داده  تحویل  و  آماده  ساختمان 
با بیان اینکه اعتبار این پروژه از سازمان 
ثبت اسناد کشور تامین شده است، خاطر 

نشان کرد: تاکنون هشت میلیارد ریال برای 
کارهای مقدماتی مانند صدور پروانه، شناژ و 
یکپارچه سازی ساختمان هزینه شده است.

گایینی با اشاره به اینکه ساختمان قدیمی 
ثبت اسناد قم متشکل از اداره کل ثبت 
اسناد و املاك و همچنین اداره ثبت مناطق 
1 و 2 است، افزود: تا اواخر سال 94 اداره 
کل ثبت اسناد قم به همراه قسمت ثبت 
شرکت های قدیمی به ساختمان جدید 
در مجتمع ادارات واقع در 75 متری عمار 
و یاسر انتقال پیدا می کند.وی با اشاره به 
ثبت  اداره  برای  جدید  ساختمان  احداث 
اسناد جعفریه و کهک، افزود: برای اداره ثبت 
جعفریه نیز زمینی به مساحت 500 متر 
مربع در سایت اداری اختصاص پیدا کرده 
که تاکنون 300 میلیون ریال برای آن اعتبار 
جذب شده است.وی با اشاره به ساختمان 
جدید ثبت اسناد کهک، افزود: برای این 
پروژه نیز در سایت اداری 1600 متر مربع 
زمین با همکاری بخشداری شهرداری و اداره 
کل راه و شهرسازی استان زمین تخصیص 
یافته، ولی هنوز اعتبار آن مشخص نشده 
ثبت  ادارات  اینکه  به  اذعان  با  است.وی 
اسناد فقط در مناطقی که دادگاه و مرجع 
قضایی وجود داشته باشد تاسیس می شود، 
افزود: بخش های کهک، جعفریه ، دستجرد 
، خلجستان از جمله مناطق دارای اداره ثبت 
اسناد در استان به شمار می روند، و بخش 
سلفچگان نیز به خاطر عدم برخورداری از 

دادگاه فاقد این اداره است.

اجتماعی   تامین  مدیرکل  ایمان: 
توسط  کارکنان  بیمه  بر  قم  استان 

مقاطعه کاران تاکید کرد. 
با  دوشنبه  روز  موسوی  سید مجتبی 
اعلام این مطلب افزود: در مواردی که انجام 
کار به طور مقاطعه به اشخاص حقیقی یا 
در  باید  کارفرما  شود  می  واگذار  حقوقی 
قراردادی که منعقد می کند مقاطعه کار 
را متعهد سازد تا کارکنان خود و همچنین 

کارکنان مقاطعه کاران فرعی را نزد سازمان 
تامین اجتماعی بیمه کند.وی تصریح کرد: 
بر اساس ماده 38 قانون تامین اجتماعی، 
پرداخت پنج درصد بهای کل کار مقاطعه 
کار از طرف کارفرما موکول به ارائه مفاصا 
حساب از طرف سازمان تامین اجتماعی 

خواهد بود.
مدیرکل تامین اجتماعی قم ادامه داد: 
در مورد مقاطعه کارانی که صورت مزد و 

حق بیمه کارکنان خود را در موعد مقرر به 
سازمان تامین اجتماعی پرداخت می کنند 
معادل حق بیمه پرداختی بنا به درخواست 

سازمان از مبلغ مذکور آزاد خواهد شد.
وی اضافه کرد: هرگاه کارفرما آخرین 
قسط مقاطعه کار را بدون مطالبه مفاصا 
بپردازد  اجتماعی  تامین  سازمان  حساب 
مسئول پرداخت حق بیمه مقرر و خسارات 
مربوط خواهد بود و حق دارد وجوهی را که 

از این بابت به تامین اجتماعی پرداخته است 
از مقاطعه کار مطالبه و وصول کند.مدیرکل 
تامین اجتماعی قم درباره اشخاص حقوقی 
اجتماعی  تامین  قانون  ماده 38  مشمول 
اظهار داشت: تمامی وزارتخانه ها، موسسات 
و شرکت های دولتی و شهرداری ها، شورای 
و  دولتی  غیر  موسسات  اصناف،  مرکزی 
المنفعه مشمول  موسسات خیریه و عام 

مقررات این ماده هستند.

 ایمان : مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  گفت :سیستم شناسایی، 
هشدار و مدیریت مخاطرات زیست محیطی برای نخستین بار در کشور با مشارکت 

دستگاههای اجرایی مرتبط در استان قم راه اندازی می شود. 
محمودعلی رکنی در جلسه کارگروه مخاطرات زیست محیطی در سخنانی اظهار داشت: 
در حال حاضر استانهای مرکزی کشور به ویژه استان قم به دلیل خشکسالی های چند سال 
اخیر و افزایش جمعیت، ازدیاد خودرو و واحدهای صنعتی و معدنی که آلایندگی های آب، هوا 
و خاك را به دنبال دارد، وضعیت زیست محیطی در منطقه با چالش های جدی مواجه شده 
است. وی بر ضرورت برنامه ریزی و مدیریت هوشمند در جهت مقابله با چالش ها و معضلات 
زیست محیطی به ویژه در فصل زمستان و ایجاد پدیده وارونگی هوا، خاطرنشان کرد: با توجه 
به شرایط حساس زیست محیطی در منطقه، سیستم شناسایی، هشدار و مدیریت مخاطرات 

زیست محیطی یا همان طرح ریز پهنه بندی مخاطرات برای نخستین بار در کشور در استان 
قم راه اندازی می شود. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه این سیستم 
هوشمند و کارآمد با همکاری و مشارکت دستگاههای اجرایی مرتبط در استان قم و بر اساس 
طرح اولیه دانشگاه صنعتی قم به اجرا در خواهد آمد، تصریح کرد: در این سیستم ابتدا مناطق 
مستعد مخاطرات زیست محیطي استان از منظر تخریب و آلودگیها شناسایی و پهنه بندی 
می شود. وی در ادامه افزود: طراحي و راه اندازي سامانه استاني پیش بیني مخاطرات زیست 
محیطی، پیش بیني کوتاه مدت و بلند مدت و مدیریت ریسک مخاطرات زیست محیطي از 
دیگر مراحل اجرا در این سیستم می باشد که امیدواریم با مساعدت سازمان حفاظت محیط 
زیست، استانداری قم و دیگر نهادهای مرتبط بتوانیم گام های مثبت و موثری در جهت مقابله 

با چالش های زیست محیطی در استان قم برداریم. 

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم: 

30درصد اسنادملکی قم تک برگی شده است

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم:

 مقاطعه کاران باید کارکنان خود را بیمه کنند 

برای نخستین بار در کشورراه اندازی می شود: 

سیستم شناسایی، هشدار و مدیریت مخاطرات زیست محیطی درقم

اخبـــار  سرمقاله

اخبـــار

امیر آبادی فراهانی نماینده قم:

استقبال پرشور از محافل عزاداری
بازتاب شکست دشمنان است 

ایمان: نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به تلاش دشمنان 
برای ضربه زدن به مکتب اهل بیت)ع( گفت: استقبال پرشور از محافل عزاداری، 

بازتاب شکست دشمنان است.
احمد امیرآبادی فراهانی در حاشیه مراسم عزاداری دهه اول محرم  هیئت خادم 
الرضا )ع(  با تسلیت فرارسیدن ایام سوگواری حضرت اباعبدالله الحسین)ع( تصریح کرد: 
حضور در محافل عزاداری همچون هیات خادم الرضا)ع( ومشاهده خیل عظیم جوانان 
وارادتمندان موجب می شود تا برای خدمت بهتروبیشتر انگیزه پیدا کنیم.  وی با بیان اینکه 
به عنوان یک شیعه وظیفه داریم تا در محافل عزاداری اباعبدالله الحسین)ع( حضور داشته 
باشیم افزود: امروزه دشمنان اسلام، انقلاب وشیعه تمام تلاش خود را به کاربسته اند تا به 
مکتب اهل بیت)ع( ضربه بزنندکه این سیل حضور عظیم جوانان با شور وشعور به طور 
قطع بازتاب شکست آنان است.  نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
دشمنان تلاش دارند تا جوانان را از حضرت سیدالشهدا)ع( جدا کنند ادامه داد: علیرغم 
این تلاش، شوروشوق جوانان برای حضور در چنین مراسماتی روز به روز در حال افزایش 
است ومی توان گفت که اگر یازده ماه دشمن برنامه ریزی کرده واز نظر فرهنگی عملیات و 
تهاجم انجام داده، در ماه محرم به حول وقوه الهی همه نقشه هایش نقش بر آب می شود. 
وی با بیان اینکه هیئت وکانون خادم الرضا )ع( یکی از هیئت های موفق در سطح کشور 
است ومراسمات باشکوهی را در سطح استان قم برگزار می کند گفت: یکی از وجوه متمایز 
کننده این هیئت با سایر هیئت ها این است که برنامه های این هیئت در سایر ایام سال نیز 
استمرار دارد. امیرآبادی با اشاره به مراسم هیئت وکانون خادم الرضا)ع( در سالروز شهادت 
حضرت علی النقی)ع( گفت: برگزاری چنین مراسماتی در کنار برنامه های متنوع فرهنگی، 
اردوها، کلاس های آموزشی، بسیار قابل تقدیر است ومی تواند از جذب جوانان به جریان 
منحرفی که می خواهد بین شیعیان ومذاهب اسلامی تفرقه ایجاد کند جلوگیری کند. وی 
گفت: همراهی نظام مقدس جمهوری اسلامی وپشتیبانی از آن و قرار گرفتن در خط ولایت 
وانقلاب از محاسن هیئاتی همچون خادم الرضا)ع( است که امیدواریم هرکسی که می تواند 
به این هیئت کمک کند تا برنامه هایی همچون ایام محرم در سایر مناسبت ها نیز برگزار 
شود. وی با بیان اینکه آرزو داریم این هیئت دارای مکان خوب ومستقلی شود اظهارداشت: 
البته با این خیل عظیم حضور جوانان، برگزاری مراسم در آن مجموعه درنظرگرفته شده 
خیلی سخت است که امیدواریم شهرداری وشورای شهر همکاری لازم را با این هیئت به 
منظور توسعه مکان در نظر گرفته شده داشته باشند. وی در پایان از خیرین وبرخی از ادارت 
استان قم به منظور کمک به هیئت خادم الرضا)ع( تقدیر وتوفیق خدمت به اهل بیت)ع( را 

برای همگان از خداوند مسئلت کرد.  

توصیه هاي پلیس راهور قم 
به هیئت هاي عزاداري

ایمان: رییس پلیس راهنمایي و رانندگي استان قم به منظور کاهش حجم 
ترافیک در هنگام تردد دستجات عزاداري توصیه هایي را به تمامي هیئت هاي 

مذهبي ارائه و از آنان خواست تا با ماموران این پلیس همکاري کنند. 
سرهنگ " سید کرم الله حسیني" اظهار داشت: پلیس راهور قم امسال با اجراي طرح هاي 
ویژه به برقراري نظم خیابان ها و روانسازي ترافیک در هنگام تردد دستجات عزاداري خواهد 
پرداخت.در این زمینه انتظار مي رود رانندگان محترم با ماموران مستقر در سطح شهر خصوصا 
عوامل پلیس راهور کمال همکاري را داشته باشند.  همچنین این پلیس از مسئولان هیئت 
هاي مذهبي درخواست دارد براي تردد دستجات عزاداري حتي المقدور از مکان هایي که براي 
دیگران ایجاد مزاحمت نشده و باعث ترافیک نمي شود استفاده کنند . با توجه به اینکه پارك 
دوبل یکي از عوامل مهم بروز ترافیک در خیابان ها به شمار مي آید توصیه مي شود رانندگان 
از پارکینگ هاي عمومي سطح شهر استفاده و از ایجاد راهبندان و ترافیک معابر جدا بپرهیزند.  
همچنین به موتورسیکلت سواران نیز توصیه شده به صورت دسته جمعي در خیابان تجمع 
نکنند و از انجام حرکات غیر متعارف در طول خیابان جدا بپرهیزند . توصیه مي شود براي 
جلوگیري از ترافیک هاي سنگین در معابر درون شهري براي حضور در هیئت ها و مراسم 
هاي عزاداري حتي المکان از آوردن خودرو هاي شخصي خودداري و براي تردد از وسایل نقلیه 
عمومي استفاده کنند.  در برخي مواقع مشاهده شده عده اي از عزاداران براي جابجایي از وانت، 
نیسان و کامیون استفاده مي کنند از مردم درخواست مي شود در این روزها قوانین و مقررات 
را بیشتر از گذشته رعایت کنند تا انشاء اله شاهد بروز حوادث ناگوار نباشیم. با توجه به آمادگي 
شرکت اتوبوسراني براي جابجایي عزاداران در این خصوص به مردم توصیه مي کنیم براي نظم 
بخشي و کاهش بار ترافیک در روزهاي تاسوعا و عاشورا بجاي استفاده از خودروي شخصي از 

وسایل عمومي استفاده کنند. 

شهردار منطقه  پنج قم اعلام کرد:  

ساماندهی ارائه خدمات به هیأت مذهبی 
ایمان: شهردار منطقه پنج  قم گفت :با توجه به تاکید شهردار قم جهت ارائه 
خدمات  مناسب به هیأت مذهبی در سطح شهر،  اقدامات ویژه ای در این جهت 

در سطح منطقه انجام داده ایم .
سید جمال الدین حسینی با فرا رسیدن ماه محرم و ایام سوگواری سرور و سالار شهیدان 
امام حسین )ع( ضمن عرض تسلیت و گرامی داشت این ایام اظهار داشت : امسال شهرداری 
منطقه پنج با برنامه های ویژه آماده هر چه باشکوه تر برگزار شدن مراسم عزاداری در ایام محرم 
و صفر می باشد .وی در ادامه بیان داشت:  در همین راستا با دعوت ازهیئت امناء هیأت مذهبی 
، هماهنگی های لازم به منظور نظافت و جمع آوری پسماند صورت گرفته و  لیست هیأت به 
همراه شماره تماس مدیران هیئت ،زمان شروع و پایان  برگزاری مراسم و میانگین جمعیت 
هرهیئت تهیه شده است .این  مقام مسئول افزود : بر اساس زمان مراسم و میانگین جمعیت 
، خدمات شهری منطقه ، نیروهای خدماتی وکارتن پلاست در محل برگزاری مراسم مستقر 
نموده و در اسرع وقت نسبت به جمع آوری پسماند و نظافت محل اقدام لازم صورت می گیرد.

حسینی  خاطر نشان کرد  : در جلسات با هیأت مذهبی پیشنهاد شده  که هیأت نذورات خود 
را در ظروف یک بار مصرف که  از محصولاتی  با پایه گیاهی می باشند استفاده  نمایند تا پس 
از مصرف قابلیت بازگشت سریع به طبیعت را داشته و محیط زیست آسیب کمتری ببیند .وی 
در پایان گفت : از دیگر اقدامات این منطقه  سیاه پوش کردن  میادین و بلوارها، نصب نمادهای 
مناسب با ایام محرم، نظافت و شستشوی مستمر معابر، پاکسازی معابر اصلی اطراف مسجد 
مقدس جمکران  و پیرامون محل های برگزاری مراسم عزاداری  انتقال  ضایعات و نخاله های 

عمرانی به طور مستمر می توان نام برد .

با محوریت جلوه های بشردوستی در عاشورا؛

سوگواره ملی »هلال سرخ« بر گزار می شود
ایمان: معاون امور جوانان جمعیت هلال احمر استان قم از برگزاری سوگواره 

ملی هلال سرخ با محوریت جلوه های بشردوستی در عاشورا خبر داد.
 محمد مصباحی  با اشاره به همزمانی ماه محرم با 14 آبان ماه ، شصت هفتمین سالروز 
تاسیس سازمان جوانان هلال احمر  افزود ؛ درایام ماه محرم اولین سوگواره مجازی حسینی 
با نام "هلال سرخ" با محوریت؛ "جلوه های بشردوستی در عاشورا" در سه بخش کتابخوانی، 
مسابقه دلنوشته )ریز نوشته و محتوای بلند تولیدی( و عکاسی برگزار می شود. وی ادامه داد 
: سوگواره »هلال سرخ« به صورت عمومی و از تاریخ یکشنبه 4 آبان ماه )اول محرم( آغاز 
و علاقمندان می توانند آثار تولیدی خود )دلنوشته و عکس( را تا پایان ماه محرم 2 آذرماه 
با توجه به قوانین مندرج در فراخوان هر بخش در موضوعات زیر برای دبیر خانه سوگواره 
»هلال سرخ« ارسال کنند.معاون امور جوانان جمعیت هلال احمر استان قم خاطرنشان 
کرد:  سوگواره "هلال سرخ" با موضوعات و عناوین  مانند جلوه های ولایت پذیری در یاران 
عاشورایی که شامل عناوین (امام حسین )ع(، اقامه نماز، اقتدای عاشقانه به مقتدای کربلا، 
شهدای عاشورایی، الگوی سبک زندگی، بصیرت در شناخت حق و باطل، عاشورائیان، زمینه 
سازان ظهور و حضرت زینب )س(،  آئینه تمام نمای صبر و شُکر(، جوانان،  علمداران 
عاشورایی )فرهنگ ایثار در نگاه جوانان عاشورایی، جوانان عاشورایی مروت و جوانمردی، 
جوانان هلال احمر، سفیران صلح و دوستی و خدمت و جوانان عاشورایی ... )موضوع آزاد(، 
ثبت لحظه های عاشقانه در عزاداری های حسینی )به روایت دوربین( بر گزار می شود  وی 
گفت: به نفرات اول؛ 5/000/000 ریال کمک هزینه سفر به عتبات عالیات، نفرات دوم؛ 
3/000/000 ریال کمک هزینه سفر به مشهد مقدس و نفرات سوم؛ 1/500/000 ریال 
کمک هزینه سفر به شهر مقدس قم جوایزی اهدائ می شود. گفتنی است علاقمندان می 
توانند برای کسب اطلاعات بیشتر و شرکت در سوگواره هلال سرخ به وبلاگ مدار آبی؛ 

http://madare-abi.blog.ir   مراجعه کنند.

مدیرکل دامپزشکی استان قم: 

هفت اکیپ دامپزشکی بر ذبح 
دام های نذری نظارت می کند 

 ایمان : مدیرکل دامپزشکی قم گفت: هفت اکیپ دامپزشکی در این استان بر 
فراورده های خام دامی و ذبح دام های نذری در ماه محرم، به ویژه ایام تاسوعا و 

عاشورای حسینی)ع( نظارت می کند. 
'مهدی رفیعی محمدی' در این زمینه افزود: این هفت اکیپ ویژه بهداشتی متشکل از 
سه اکیپ ثابت و چهار اکیپ سیار شامل سه دامپزشک، هفت بازرس بهداشت گوشت و 
دو ناظر ذبح شرعی می باشد.وی از کلیه مسوولان هیات های مذهبی تقاضا کرد تا دام 
های نذری را جهت ذبح به کشتارگاه منتقل کنند تا تحت نظارت کارشناسان بهداشت 
دامپزشکی مراحل بازرسی قبل و بعد از کشتار صورت گیرد.رفیعی ادامه داد: همچنین این 
اداره کل به شهروندان و نذرکنندگان توصیه می کند گوشت های تازه استحصالی شده را 
بعد از 24 ساعت نگهداری در دمای یخچال مصرف کنند.وی گفت: شماره تلفن 1512 

اداره کل دامپزشکی آماده پاسخگویی و راهنمایی همشهریان است.

معضلی به نام 
»وانت بارهای میوه فروش«

بالا یا پایین شهر، بلوار، خیابان و یا نبش میدان، صبح، 
ظهر و یا شب، فرقی نمی کند؛ وانت های فروشنده میوه و 
سبزی در همه جاحضور دارند. نوجوان، جوان، بزرگسال و 

کهنسال، بازهم فرقی نمی کند همگی در این صنف ثبت نشده مشغول فعالیت هستند. 
خودروهای وانت میوه فروش در تمامی شهر به چشم می خورند و حضور آن ها در کنار 
عدم برخورد نهادهای مسئول و استقبال شهروندان از آن ها بدلیل گرانتر بودن قیمت میوه 
و سبزیجات در میوه فروشی های سطح شهر، ادامه دار شده است. حضور این کسبه های 
بدون شناسنامه، مشکلات عدیده ای را برای شهروندان ایجاد کرده است که از آن جمله 
می توان به ترافیک، تصادف و درگیری های خیابانی اشاره کرد. این موضوع را از چند زاویه 

می توانیم مورد بررسی قرار دهیم:
1 – یک فرمولی وجود دارد که می گوید »تا وقتی تقاضا وجود نداشته باشد، عرضه ای 
صورت نمی گیرد«. پس وقتی می بینیم روز به روز به تعداد وانت بارهای میوه فروش در 
سطح شهر قم اضافه می شود، یکی از دلایل بسیار مهم آن استقبال خوب شهروندان قمی 
از آنان است. مسئولان باید به این نکته توجه داشته باشند، تا زمانی که تقاضا برای حضور 
این کسبه در سطح شهر قم وجود داشته باشد، جمع آوری آنان کار بسیار سخت و می توان 

گفت غیر ممکنی است. 
2 – اکثر این وانت بارهای میوه فروش، میوه های با کیفیتی را هم به مشتری عرضه 
نمی کنند. شاید ظاهر امر به صورتی باشد که خودروهای عبوری برای خرید میوه و 
سبزیجات توقف کنند، ولی تجربه نشان داده که خرید از این وانت بارها در بسیاری از 
مواقع مقرون به صرفه نیست، چرا که پاکت میوه را به نحوی پر می کنند )به قول معروف 
درهم(، که اگر مشتری کمی حساب و کتاب کند، به این نتیجه می رسد که نتوانسته 
خریدی در راستای کمک به اقتصاد خانواده کرده باشد. لذا جا انداختن این فرهنگ برای 
مردم که خرید از وانت بارهای میوه فروش کمکی به اقتصاد خانواده نمی کند، می تواند تا 
حد زیادی در عدم اقبال مردم به این افراد کمک کند. وقتی تقاضا کم شود و در کنار آن 
قوانینی هم برای برخورد قانونی مصوب گردد، خود به خود دیگر فعالیت در این بخش به 
صرفه نیست و در این صورت وانت بارهای میوه فروش یکی پس از دیگری خیابان های قم 

را ترك خواهند کرد. 
3 – ایجاد ترافیک در شوارع و خیابان هایی که وانت بارهای میوه فروش در آنجا حضور 
دارند، امری طبیعی است. چرا که اتومبیل ها برای خرید میوه از آنها به صورت دوبله توقف 
می کنند و به بهانه اینکه خریدشان چند دقیقه بیشتر طول نمی کشد، ترافیک طولانی را 
به وجود می آورند. وقوع این ترافیک در بسیاری از مواقع منجر به بروز تصادفات خسارتی 
و جرحی شده است. البته وقوع چنین ترافیک های در خیابان های باریک و هسته مرکزی 
شهر، باعث می شود وسایل نقلیه امدادی هم نتوانند به موقع به محل حادثه برسند که 

خدای ناکرده همین امر موجب به خطر افتادن جان یک انسان خواهد شد.
4 - برای جمع آوری این شغل های کاذب باید راهکارهای اساسی را اتخاذ کرد و خدای 
ناکرده نباید مانع درآمدزایی این افراد شد، چرا که این افراد اگر شغل مناسبی برای خود 
داشتن به این شغل های کاذب روی نمی آوردند و از طرفی هم نمی توانند گرسنه بمانند و با 
این خرج های بالا بیکار باشند. از طرف دیگر نباید آن قدر برخورد جدی با این پدیده صورت 
نگیرد، تا شاهد باشیم از شهرهای دیگر هم برای میوه فروشی و کسب درآمد به قم بیایند. 
شهرداری و نیروی انتظامی مدت زیادی است که با این شغل های کاذب برخورد می کنند. 
تا جایی که شهرداری مکان هایی را نیز تحت عنوان بازار روز در هر منطقه از شهر ایجاد کرده 
تا بتواند این وانت های میوه فروش را در آن منطقه ساماندهی کند، ولی به نظر می رسد که 

شهرداری و نیروی انتظامی به تنهایی نمی توانند در راستای رفع این معضل اقدام نمایند.
5 -  فروش میوه منوط به تامین میوه های فصلی است که فروشندگان میوه و تره بار 
می توانند سایر میوه های دیگر را نیز به فروش برسانند و حضور وانت بارها و فروش بارهای 
فصلی امکان فروش میوه را برای مغازه داران به حداقل می رساند و این موضوع بی رونقی 
کسب و کار میوه فروشان و در نهایت تعطیلی این حرفه را به همراه خواهد داشت.این 
موضوع به شدت موجب گلایه مندی کسبه این حرفه در قم شده است و این روند میوه 
فروشان مغازه دار را با مشکل جدی روبرو کرده تا جایی که بسیاری از میوه فروشی های 
بزرگ اقدام به خرید وانت بار نموده و میوه هایی که نتوانسته اند در مغازه خود به فروش 

برسانند، توسط این وانت بارها در خیابان ها و محلات شهر می فروشند.
6 – به هر صورت برخورد با این معضل، نیاز به فرهنگ سازی در کنار ساز و کار قانونی 
قوی دارد که مسئولان استان باید هر چه سریعتر در این راستا اقدامات موثری را انجام داده 

و اجازه ندهند وانت بارهای دوره گرد آبروی شهر قم را به حراج بگذارند!

آیت الله نوری همدانی: 

وصیت نامه شهدا باید در دسترس 
نسل جوان قرار گیرد 

ایمان: آیت الله  حسین نوری همدانی  از مراجع تقلید با اشاره به اینکه وصیت 
نامه شهدا باید در دسترس نسل جوان قرار گیرد ، گفت: وصیت نامه شهدا دارای 

نکات بسیار مهمی است که باید برای جامعه بازگو شود. 
وی روز دوشنبه دردیدار رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور درقم افزود: بیش از 
90 درصد شهدا در وصیت های خود بر حفظ اصل ولایت فقیه و پیروی از حضرت امام 
تاکید نموده اند، که ما باید بیش از پیش جامعه با این مطالب آشنا کنیم. این مرجع تقلید 
همچنین گردآوری مجموعه کامل وصایای شهدا به صورت یک کتاب را ضروری عنوان 
کرد، و افزود: عبارات و نکات مهم آورده شده در وصایای شهدا باید در معرض دید عموم 
افراد قرار گیرد.آیت الله نوری همدانی درادامه با بیان اینکه تمثالها و آثار شهدا خود تداعی 
کننده یاد و خاطرات دوران جبهه و جنگ برای جامعه است، افزود: باید با نصب تصاویر 
شهدا و همچنین حک نمودن قسمتی از سخنان و مطالب بسیار مهم و ارزشمند آنها در 
نقاط مختلف شهرها پیام آنها را به جامعه انتقال دهیم.وی با تاکید بر اینکه در برخی از 
شهرها دراین زمینه اقدامات خوبی صورت گرفته، ولی در برخی شهرها هنوز کمرنگ 
است،افزود: چنین اقداماتی در قم صورت نگرفته بود ولی در دیدارهایی که ما با وزیر 
کشور، استاندار و سایر مسوولان داشتیم، ضرورت این کار به آنها یادآوری کردیم و در حال 
حاضر نیز تا حدی در این زمینه اقداماتی انجام شده است. آیت الله نوری همدانی با اشاره 
به اهمیت مساله جهاد و شهادت، تصریح کرد: رمز ماندگاری و بقای نظام اسلامی تنها در 
خون شهیدان خلاصه می شود، و بدون شک پیشرفت کشور در زمینه های مختلف نیز 
بدون تاسی به شهیدان و نهادینه کردن فرهنگ جهاد و شهادت امکانپذیر نیست.وی ضمن 
تقدیر از عملکرد و خدمات ارایه شده از سوی بنیاد شهید کار آن را سخت و مهم توصیف 
کرد، و افزود: تکریم و تعظیم خانواده شهیدان و رسیدگی به مشکلات آنها باید بیشتر از 

گذشته انجام شود.

آیت الله حسینی بوشهری: 

شهدا و جانبازان بهترین الگو 
برای پیمودن مسیر انقلاب هستند

ایمان: مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: شهدا و جانبازان، بهترین 
الگوهایی هستند که  می توانند مسیر انقلاب و نظام را به ما نشان دهند.  

به گزارش ایثار واحد استان قم ، آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری عصر دیروز در 
دیدار با  نماینده ولی فقیه و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و مدیر کل بنیادشهید 
وامور ایثارگران استان قم سردار هاشمی اظهار کرد: خدمت در نظام جمهوری اسلامی آن 
هم در  شرایط غیبت امام معصوم)ع(، با هدایت های ولی فقیه عبادت بزرگی است.   مدیر 
حوزه های علمیه سراسر کشور با بیان اینکه خدمت به خانواده مکرم شهدا و ایثارگران 
 بهترین کارهاست، گفت: در قرآن کریم و روایات و در موارد متعدد، در رابطه با ارزش 
جهاد و  شهادت تاکیدات فراوانی صورت گرفته است.  وی ادامه داد: هر چه برای خدمت 
به خانواده شهدا کار شود باز هم احساس می شود به  همان روایتی از امیرالمومنین)ع( که 
فرمودند پرهیزکاران از کارهای بزرگ خود هم احساس  رضایت ندارند و همواره خود را 
متهم می کنند مبادا به وظایفشان عمل نکرده باشند، باز می گردیم.  حسینی بوشهری با 
اشاره به اینکه هدف، خدمت رسانی رفاهی به خانواده های شهدا نیست،  خاطرنشان کرد: 
این امر هرچند لازم است ولی امور  فرهنگی اهمیت بیشتری دارند زیرا در شرایط کنونی 
شاهد هستیم دشمنان برای اینکه  بتوانند آحاد جامعه را به سمت خود بکشند تلاش فراوانی 
می کنند و بیشترین کوشش آنها بر  روی اقشاری است که نقش الگو را برای جامعه اسلامی 
دارند و هیچگاه هم مأیوس  نمی شوند.  عضو مجلس خبرگان رهبری خواستار سرمایه گذاری 
گسترده بر روی امور معنویی و فرهنگی در  رابطه با خانواده های شهدا و ایثارگران شد و 

عنوان کرد: امروز در حوزه و دانشگاه کارهای  خوبی در این زمینه انجام می شود. 

رئیس بنیادشهید کشور :

سه میلیون و 300 هزار ایثارگر در کشور وجود دارد
ایمان : نماینده ولی فقیه و رئیس بنیادشهید و امور ایثارگران گفت: سه 

میلیون و 300 هزارنفر ایثارگر در کشور وجود دارد.
حجت الاسلام  و المسلمین سیدمحمدعلی شهیدی در دیدار با مراجع عظام با اشاره 
به رسیدگی به امور این جامعه، افزود: 67 هزارنفر فرزند ایثارگر جویای کار، نیز در کشور 
وجود دارد که از ظرفیت های جامعه ایثارگران در فرصت های شغلی بنیاد استفاده می شود.

به گفته وی؛ حدود 500 نفر از فرزندان ایثارگر در سمت های مختلف بنیاد مشغول به کار 
شدند.معاون رییس جمهور همچنین با بیان این که پرداخت معوقات ایثارگران یکی از 
مهم ترین اقدامات یک سال اخیر بنیاد شهید و امور ایثارگران بوده است به فعالیت تشکل ها 
و کارگروه ها به عنوان اتاق فکر بنیاد در مسائل اقتصادی و فرهنگی و همچنین اهمیت 
برنامه های فرهنگی و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در بنیاد اشاره کرد.نماینده ولی فقیه و 
رئیس بنیادشهید وامور ایثارگران گفت: از اقدامات بنیاد در طول این یک سال، ایجاد آرامش 

در جامعه ایثارگران و کوتاه کردن دیوار بی اعتمادی بین بنیاد و ایثارگران بود.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم :

پیوست پدافند غیر عامل برای طرح های عمرانی تهیه شود

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي استان قم 

موانع سر راه واحدهاي تولیدي برداشته می شود

جواد قاسمی ورجانی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,135,000یک مثقال طلا

954,570یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,315,000سکه بهار آزادی

9,315,000سکه امامی

4,680,000نیم سکه

2,570,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20638,000,000 تیپ 5

 206SD39,000,000وی 8

GLX 405 32,000,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 42,000,000پژو پارس 

 41,000,000پژو پارس سال

E2 90 41,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,000,000رانا 

LX 32,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,000,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 20,000,000سایپا 132

SX 20,000,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM43,000,000 

MVM X3367,000,000 

 MVM X3385,000,000 جدید اتومات

 MVM11022,000,000 چهار سیلندر

رشد 83 درصدی وام دهی بانک ها 
درحالی رییس کل بانک مرکزی وعده داده که شبکه بانکی تا پایان سال  

285 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کند که با رشد وام دهی بانکها در 
نیمه ابتدایی امسال تاکنون نیمی از رقم اعلامی پرداخت شده و حدود 140 هزار 

میلیارد تومان دیگر تا تحقق وعده سیف مانده است. 
کاهش تسهیلات دهی بانکها به بخش های اقتصادی و تولید در سالهای اخیر و تمامی 
انتقادات مطرح شده در این رابطه ضمن برانگیختن واکنش بانک مرکزی نسبت به این 
موضوع برآورد اعطای 240 هزار میلیارد تومان تسهیلات برای سال جاری را به همراه 
داشت. این درحالی است که مدتی بعد رییس کل بانک مرکزی اعلام کرد که بانکها قدرت 
پرداخت بیشتر تسهیلات تا انتهای سال را هم دارند و پیش بینی ما اعطای 285 هزار 
میلیارد تومان است. اما آخرین آمار و ارقام ارئه شده بانک مرکزی از عملکرد تسهیلات 
پرداختی بانکها در شش ماهه ابتدایی سال حاکی از پرداخت بیش از 146 هزار میلیارد 
تومان منابع بانکی به حوزه های اقتصادی است که نشان می دهد حدود نیمی از قرار 285 
هزار میلیاردی در نیمه سال پرداخت شده و در صورت ادامه روند موجود تمامی پیش بینی 

مورد نظر سیف پرداخت خواهد شد. 
افزایش 40 درصدی توان تسهیلات دهی از پارسال تا امسال

در عین حال بررسی تغییرات درمیزان وام دهی شبکه بانکی در نیمه اول سال جاری و 
دو سال گذشته نشان می دهد که قدرت تسهیلات دهی بانکها از حدود 80 هزار میلیارد 
تومان شش ماهه ابتدایی سال 1391 به حدود 146 هزار و 300 میلیارد تومان در سال 
جاری رسیده که بیانگر رشد حدود 83 درصدی پرداخت منابع به بخش های مختلف 
اقتصادی اعم از کشاورزی، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان، بازرگانی، خدمات و سایر 
بخش های متفرقه است. بنابراین گزارش، توان تسهیلات دهی بانکها از 80 هزار میلیارد 
تومان در نیمه اول سال 1391 با رشد حدود 30 درصدی به 104 هزار میلیارد تومان در 
سال 1392 و در ادامه با رشد 40 درصدی به 146 هزار میلیارد تومان در همین بازه زمانی 

در سال جاری رسیده است. 

رئیس بنیاد مسکن کشور خبر داد؛

اختصاص 3 هزار میلیارد تومان
 به مسکن روستایی کشور 

رئیس بنیاد مسکن کشور گفت: 3 هزار میلیارد تومان به مسکن روستایی  
کشور اختصاص یافت. 

علیرضا تابش افزود: سلسله وار طرح های مهمی در دولت به تصویب می رسد که یکی از 
آنها مسکن روستایی است. 

وی با بیان اینکه دولت اعتباری معادل 3 هزار میلیارد تومان را به حوزه مسکن روستایی 
اختصاص داده است، اظهار کرد: دولت با گشاده دستی در حوزه مسکن روستایی عمل 

کرده است. 
رئیس بنیاد مسکن تصریح کرد: 5 درصد سود کارمزد این تسهیلات از وام گیرنده اخذ 

شده و بقیه آن را دولت به عنوان یارانه به سیستم بانکی می پردازد. 
تابش اضافه کرد: تضمین سیستم بانکی این تسهیلات نیز از سوی دولت انجام می شود که 

گام مهمی در حوزه مسکن روستایی به شمار می رود. 
وی گفت: طرح های دیگری نیز در حوزه مسکن به مرور زمان تهیه و اجرایی می شوند. 

 رئیس کل سازمان خصوصی سازی وعده داد؛

شرایط خریدوفروش سهام عدالت اعلام شد
رئیس کل سازمان خصوصی سازی گفت: بر اساس قانون اقساط سهام عدالت از 
محل سود آن تسویه می شود و اگر تا پایان سال ۹4 این اقساط پرداخت نشود، 
باید باقیمانده را مردم پرداخت کنند یا اینکه بخشی از سهام عدالت که پول آن 

پرداخت شده آزادسازی شود.
 پوری حسینی با اشاره به این که همه فعالیت ها و کارهای مربوط به سهام عدالت بر اساس 
قانون انجام می شود و به هیچ وجه این طرح یا سهامداران عدالت فراموش نشده اند، بلکه 
بموقع و در بستری قانونی کارها پیش می رود گفت: امیدواریم حداقل تا پایان سال آینده 

تکلیف آزادسازی سهام عدالت و اجازه خرید و فروش آن مشخص می شود.
رئیس کل سازمان خصوصی سازی افزود: بر اساس قانون باید همه اقساط سهام از محل 
سود آن تسویه شود و اگر تا پایان سال آینده این اقساط پرداخت نشود، باید باقیمانده را مردم 
پرداخت کنند یا اینکه بخشی از سهام عدالت که پول آن پرداخت شده است آزادسازی شود.

پوری حسینی گفت: همه سهام 62 شرکت به صورت مشاع در میان همه سهامداران 
عدالت توزیع می شود و سهام خوب یا بد نخواهیم داشت و مردم مطئن باشند که در شرایط 

برابر از سهام عدالت برخوردار هستند.
وی اضافه کرد: کسانی هم که ممکن است برگه های سهام خود را گم کرده باشند، 
نگران نباشند چون همه اطلاعات مشمولان سهام عدالت را داریم و آنها را سهامدار عدالت 

می شناسیم.
رئیس کل سازمان خصوصی سازی درباره افرادی که جامانده اند نیز تصریح کرد: دیگر 
نمی دانیم به گذشته برگردیم، هر چند امیدواریم شاید تا حدودی فاصله صفر تا 100 را 
پر کنیم که باید در دولت تصمیم گیری شود و می توانیم تا 48 میلیون نفر این ظرفیت 

را تکمیل کنیم.

معاون وزیر تعاون اعلام کرد؛

حل مشکل بنگاههای تولیدی
 با آموزشهای مهارتی 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نبود تفکر دانش بنیان و بی توجهی به  
نیروی کار فعال را از جمله مشکلات واحدهای تولیدی دانست و بر لزوم ارائه 

آموزش در صنایع تاکید کرد. 
کوروش پرند اظهار کرد: یکی از معضلاتی که در حال حاضر در بخش آموزش صنایع 
وجود دارد بی توجهی به نیروی کار است در حالی که باید به آموزش نیروی کار به عنوان 

سرمایه های با ارزش کشور توجه شود. 
وی افزود: به منظور شناسایی بنگاههای تولیدی فاقد بهره وری یا بهره وری پایین، آسیب 
شناسی وضعیت آنها را در دستور کار قرارداده ایم و درصددیم تا با ارائه آموزش های مورد نیاز 

مهارتی و فنی و حرفه ای بخش اعظمی از مشکلات این بنگاهها را حل کنیم. 
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه با اشاره به طرح آموزش، تولید، بازاریابی و 
فروش اظهار کرد: با اجرای این طرح بسیاری از کسب و کارهای خرد و خانگی ساماندهی 

و رونق داده می شود. 
به گفته پرند تاکنون نگاه ساختار یافته ای در حوزه آموزش و اشتغال و کسب و کارهای 
خرد وجود نداشته است از این رو سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور با طراحی و تدوین 

این طرح، به فرایند راه اندازی کسب و کارهای کوچک سرعت بخشیده است. 
رییس سازمان فنی و حرفه ای کشور در پایان با اشاره به گستردگی آموزشهای مهارتی و 
فنی و حرفه ای افزود: امروز افراد بسیاری تحت پوشش آموزشهای مهارتی و فنی و حرفه ای 
قرار گرفته اند که زنان سرپرست خانوار، دانشجویان، سربازان، زندانیان و روستاییان جامعه 

هدف این آموزشها را دربرگرفته است. 

مدیر کل دفتر ترانزیت سازمان راهداری اعلام کرد؛

کاهش 50 درصدی عبور کامیون ها 
مدیر کل دفتر ترانزیت سازمان راهداری اعلام کرد: ترک ها دعوت ایران برای  

مذاکره را نپذیرفتند و در حال حاضر هیچ مذاکره ای برای کاهش یا تغییر نرخ 
ترانزیت کامیون ها در ترکیه در جریان نیست. 

محمد جواد عطرچیان تصریح کرد: به دنبال افزایش نرخ عبور کامیون های ایرانی از خاك 
ترکیه، ایران از همسایه خود خواست تا برای مذاکره تیمی را معرفی کند که تاکنون این 

درخواست با موافقت ترك ها روبه رو نشده است. 
وی اضافه کرد: در کنار آن نیز وزیر راه و شهرسازی ایران دعوت نامه ای را همراه با یک 
پکیج حمل ونقل برای وزیر ترکیه فرستاده است که امیدواریم این بسته و این دعوت به 
تغییر روند کار منجر شود. مدیر کل دفتر ترانزیت سازمان راهداری با بیان این که آمار تردد 
کامیون ها از مرز ترکیه کاهشی 50 درصدی داشته، اظهار کرد: در حال حاضر در مرز هیچ 
صفی برای کامیون ها وجود ندارد و محموله ها در صورت آماده بودن از مرز عبور می کند، هر 
چند افزایش نرخ باعث شده آمار ترانزیت بین دو کشور به شدت کاهش پیدا کند. عطرچیان 
خاطر نشان کرد: تا زمانی که مذاکرات با طرف مقابل انجام نشده و به نتایج محسوسی ختم 
نشود، روند ترانزیت بین ایران و ترکیه به همین شکل ادامه پیدا می کند و نرخ فعلی از سوی 
ایران تغییر نخواهد کرد.  ترکیه از هجدهم مهرماه امسال نرخ ترانزیت کامیون های ایرانی در 
خاك این کشور را ناگهان دو برابر کرد که این اقدام با واکنش ایران مواجه شد و به دنبال 
افزایش این نرخ از سوی ایران، ترك ها بار دیگر عبور کامیون های ایرانی از خاك این کشور 
را گران کردند. در حال حاضر هزینه  عبور هر کامیون  ایرانی در خاك ترکیه 50 یورو به ازای 

هر 100 کیلومتر است. 

عضو اتحادیه سراسری زنبورداران کشور؛

عسل های ارزان تقلبی هستند؟
عضو اتحادیه سراسری زنبورداران کشور گفت: با توجه به از بین رفتن 30 تا 
50 درصد زنبورهای عسل در کشور طی سال گذشته، خریداران عسل باید به 
هنگام خرید این محصول به اصل بودن آن توجه داشته باشندچون عسل طبیعی 
به علت کمبود بسیار گران است؛ بنابراین ارزان بودن می تواند دلیلی بر تقلبی 

بودن عسل باشد.
نازخند صبحی از کاهش جمعیت کلونی های زنبورعسل خبر داد و افزود: جمعیت زنبور 
عسل به دلیل وجود بیماری و ریزگردهایی با منشأ شیمیایی، تغییر کاربری باغات و همچنین 
داروهای چینی کاهش چشم گیری دارد.وی با اشاره به اینکه بالا رفتن قیمت عسل هشداری 
در راستای کاهش تولید عسل در کشور است، تصریح کرد: از آن جاکه زنبورداری صنعتی 
100 درصد وابسته به طبیعت و شرایط جوی است، این حرفه از ریسک بالایی برخوردار بوده 
و با چالش های متعددی همراه است.این فعال حوزه کشاورزی با تأکید بر اینکه مسئولان به 
ویژه وزارت جهاد کشاورزی باید نگاه عمیق تری به بخش زنبورداری کشور داشته باشد، اظهار 
کرد: در این راستا مشکلات زنبورداران باید به جد دنبال شده و تقویت این مهم در بخش های 

مختلف مرود توجه مسئولان امر قرار گیرد تا شاهد افزایش تولید عسل در کشور باشیم.
صبحی با اشاره به اینکه در سال گذشته شاهد تولید 74 هزار تن عسل به ارزش 1146 
میلیارد تومان و همچنین تولید 2043 تن موم به ارزش 43 میلیارد تومان در کشور بودیم، 
ادامه داد: تولید ملکه های مقاوم به بیماری ها باید در اولویت کاری فعالان این صنعت قرار 
گیرد تا شاهد افزایش صادرات تولیدات زنبورعسل در کشور باشیم.عضو شورای مرکزی 
خانه کشاورز زنجان با تأکید بر اینکه افزایش صادرات تولیدات زنبورعسل در شرایطی که 
زنبورداران در زمینه تولید عسل با مشکلات عدیده ای موجه اند، شاید آرزویی دور از دستری 
باشد، افزود: این در حالی است که سایر عوامل از قبیل بارش های خارج از فصل، گرمای بیش 
از حد در فصل تابستان و تغییر کاربری ها برداشت عسل طبیعی را با کاهش 70 درصدی 
مواجه کند، این در حالی است که دغدغه بازارپسند نبودن بسته بندی عسل های تولید شده 
را نیز باید به این مشکلات اضافه کرد.وی با بیان اینکه علاوه بر همه موارد ذکر شده، داروهای 
تقلبی موجود در بازار نیز بر این صنعت خدشه وارد کرده است، تصریح کرد: نبود داروی مفید 
و ارزان قیمت برای دومین سال پیاپی در کنار سایر عوامل جوی و غیرجوی، ضربه مهلکی 
بر پیکر این صنعت وارد می کند. همچنین گرد و غبار علاوه بر التهاب شدید در سیستم 
درونی زنبورعسل، کاهش دید زنبورعسل را نیز به دنبال دارد، از این رو حافظه زنبورعسل 
برای بازگشت به کندو از بین می رود و این امر موجب عدم تولید عسل توسط زنبور می شود.

دلایل 3 شغله شدن در ایران

 هر شاغل 3/7 نفر را تحت پوشش دارد

 دبیر انجمن صنفی تولید کنندگان جوجه یک روزه خبر داد؛

از کیفیت مرغ خودمان هم راضی نیستیم

معاون وزیر کار با تاکید بر اینکه با تدابیر دولت، 
بیکاری در حال خروج از وضعیت نامطلوب است، 
را  نفر   3,7 شاغل  نفر  هر  حاضر،  حال  در  گفت: 

تحت پوشش خود دارد.
تعاون،  وزارت  برنامه های  از  یکی  گفت:  پرند  کورش   
کار و رفاه اجتماعی که مهارت و اشتغال را به یکدیگر متصل 

می کند، آموزش محصول محور است.
داشت:  بیان  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  معاون 
مطالعات جهانی نشان می دهد هر یک دلار سرمایه گذاری 
در زمینه آموزش های فنی و حرفه ای 15 دلار ارزش افزوده 

به دنبال دارد.
پرند افزود: آموزش یاد شده با محوریت کارآفرینان پیش 
می رود و مهارت جویان پس از طی دوره آموزشی می توانند 

به اشتغال دست یابند.
وی در خصوص وضعیت بیکاری در جامعه بیان داشت: 
برای توسعه اشتغال باید به رشد 7 تا 8 درصدی برسیم که 
خوشبختانه با تدابیر اتخاذ شده از سوی دولت تدبیر و امید 

در حال خروج از این وضعیت نامطلوب هستیم.
این مقام مسئول در وزارت کار اظهار امیدواری کرد با  

بهبود تعاملات بین المللی، روند خروج از رکود در اقتصاد 
کشور تسریع یابد. پرند درباره بخش تعاون گفت: بخش 
تعاون از جمله بخش هایی است که می توان از طریق آن 

اشتغال در کشور را به نحو شایسته ای گسترش داد.
مهارت  ارتقاي  برای  ای  برنامه  از  همچنین  وی 
فارغ التحصیلان دانشگاهی خبر داد و افزود: با اجرای این 
طرح، دانش آموختگان می توانند خود را برای حضور در 
بازار کار آماده کنند.معاون وزیر کار با اشاره به وضعیت فعلی 
اشتغال در کشور گفت: هم اکنون به ازای هر نفر شاغل 3,7 
نفر مورد حمایت قرار می گیرند، در حالی که این میزان در 

کشورهای توسعه یافته یک فر به ازای 2 نفر است.
با توجه به شاخص یاد شده در ایران،  پرند ادامه داد: 
بسیاری از شاغلان مجبور می شوند که دو تا سه شغل را 
انجام دهند که این امر موجب کاهش بهره وری خواهد شد.

وی بیان داشت: در حوزه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با وجود معاونت توسعه اشتغال و تعاون و دیگر ظرفیت هاي 
این مجموعه مي توانیم با تجمیع این نهادها در راستای ایجاد 

اشتغال ایفای نقش کنیم.
این مقام مسئول در وزارت کار با بیان اینکه وزارتخانه 

برخی از طرح ها که منجر به اشتغال می شود را به طور جدی 
پیگیری می کند افزود: از جمله این طرح ها در تولید فرش، 
کفش های چرمی و زیور آلات مهره ای و صنایع غذایی است.

پرند بیان داشت: با اجرای طرح محصول محور از توانمندی 
افراد در جهت تولید و اشتغال بهتر می توان بهره مند شد.

افراد  به  اشتغال  وامی برای  تر  پیش  داد:  ادامه  وی 
داده می شد و در صورتی که فرد محصولی را هم تولید 
می کرد نمی توانست آن را به بازار عرضه کند، اما در طرح 
محصول محور فرد به موضوع تولید می اندیشد و در چرخه 
توسط  تولید  نیازهای  از  بسیاری  قرار می گیرد  که   ای 

کارآفرینان هدایت می شود.
معاون وزیر کار مراحل قبل از تولید را تهیه مواد اولیه، 
تسهیلات بانکی، آموزش مهارت و آموزش های نرم عنوان کرد 
و بیان داشت: در مرحله تولید کیفیت کنترل انجام می شود و 
مراحل پس از تولید، بازاریابی، بازار سازی، برندسازی، بسته 

بندی و فروش است.
این مقام مسئول در وزارت کار اظهارداشت: در این طرح 
تکمیل زنجیره ارزش با رویکرد تقویت حلقه های پیشین و 
پسین تولید مورد توجه قرار می گیرد. وی با اشاره به موضوع 
بسته بندی بیان داشت: هم اکنون در حال خوشه سازی در 
حوزه بسته بندی هستیم، زیرا این بخش از تولید از اهمیت 

بسزایی برخوردار است.
پرند یادآور شد: مهم ترین موضوع برای تولید کنندگان 
باید خودباوری و اعتماد به نفس باشد زیرا در این صورت 
کارآفرینان،  نقش  بر  وی  برسیم.  موفقیت  به  می توانیم 
سرمایه گذاران، سازمان های مردم نهاد، تعاونی ها و نخبگان 

در اجرای طرح های محصول محور تأکید کرد.
وی با بیان اینکه در آینده اقتصاد جهان تغییرات فناوری 
نقش مهمی ایفا می کند بیان داشت: به طوری که تکنولوژی 
در سال های آتی جایگزین منابعی نظیر نفت و گاز می شود.

معاون وزیر کار تصریح کرد: در اجرای طرح یاد شده از 
فناوری های نوین که توسط  متخصصان داخلی ساخته 
می شود می توان بهره گیری کرد.پرند اظهار امیدواری کرد: 
با برنامه ریزی، فعالیت در حوزه  تراش سنگ های قیمتی و 
نیمه قیمتی نظیر دیگر طرح ها در زمیه فرش، تابلو فرش، 

پوشاك و صنایع غذایی برنامه ریزی به خوبی پیش برود.

دبیر انجمن جوجه یک روزه با اعلام اینکه صنعت 
مرغ در آستانه ورشکستگی است ، گفت : مردم ما 
رضایت چندانی از کیفیت مرغ های کنونی ندارند من 
هم بعنوان بخشی از صنف مرغداران کشور از کیفیت 

مرغ های کنونی اصلاً  رضایت ندارم.
وی در پاسخ به این سوال مجری که چرا مرغداران اعلام 
کرده اند با این قیمت برایمان صرف ندارد که مرغ تولید 
کنیم گفت :تولید مرغ از نهاده هایی که وارد این صنعت  می 
شود تشکیل شده است. ذرت و سویا که وارد کشور میشود 

تاثیر گذار است.
مهربانی گفت : در حال حاضر قیمت ذرت در بازار جهانی 
160 دلار است و مرغدار ایرانی آن را بالای 950 تومان 
میخرد، در حقیقت در هر تن ذرت 315 دلار پرداخت 
می شود. بنابراین مرغداری که در برزیل است با 170 دلار 
در حال تولید است مرغدار ایرانی با 310 دلار تولید می کنند 
. همچنین قیمت جهانی سویا 380 دلار است ولی ما در هر 

تن سویا 600 دلار پرداخت می کنیم.
این استاد دانشگاه افزود : ما در حال حاضر در سال حدود 
250 هزار تن سویا تولید می کنیم که عددی نیست و بیش 
از ده برابر این را باید وارد کنیم و چیزی حدود یک میلیون 
و 300 هزار تن ذرت تولید می کنیم که باید 4,5 میلیون 
تن آن وارد کنیم .بین 65 تا 70 درصد قیمت تمام شده 
مرغ خوراك است. هم اکنون قیمت صادرات مرغ در سایر 
کشورها با وجود مشوق های صادراتی 2 و 2 دهم دلار است 
ولی قیمت مرغ ما 1 و 7 دهم دلار است.  که این باعث 
شده در 6 ماهه اول امسال حداقل مرغدار گوشتی ما کیلویی 
400 تومان ضرر کرده است.دبیر انجمن مرغ یک روزه گفت 
: اگر یک میلیون تن مرغ تولید کرده باشیم فقط صنعت 
گوشتی 400 میلیارد تومان ضرر کرده است. ادامه این اتفاق 
می تواند به ورشکست شدن کامل مرغداری ها بیانجامد. ما 
با تولید و عرضه بیش از حد مواجه هستیم با یک انباشت از 
مرغ در سردخانه های دولتی مواجه هستیم و دولت نتوانسته 
صادرات را حمایت کند و بخشی از این مرغ را به بیرون کشور 
صادر کند.وی ادامه داد : جوجه، تخم مرغ و مرغ گوشتی 
هر سه اکنون زیان ده هستند. الآن تولید کننده تخم مرغ 
کیلویی یک هزار تومان در 6 ماهه اول زیان کردند. بارها طی 
این سال ها اعلام کردیم که به سمت تولید بیش از نیازمان 
حرکت می کنیم یا باید درهای کشور باز شده و مشوق های 
صادراتی داده شود و ما بتوانیم در کشورهای حداقل همسایه 

ایران که نیاز به مرغ هم دارند این محصول را صادر کنیم.
مهربانی افزود : در دنیا حدود 85 میلیون تن مرغ تولید 
می شود و 10 میلیون تن از این مرغ در تجارت است و سه 

میلیون تن آن به کشورهای اطراف ایران صادر می شود. اگر 
بتوانیم به همسایه های خود مرغ را صادر کنیم بسیار خوب 
است به عنوان مثال عربستان 850 هزار تن مرغ را در سال 

وارد می کند.
این فعال صنعت مرغ تصریح کرد : امروز تولید کننده ما 
به شدت در حال زیان است اگر دولت مشوق صادراتی را 
پرداخت کند که بارها هم در دولت های قبلی صحبت آن 
شده وضعیت این گونه نم یشد. امروز حتی دولت زیان هایی 
را در حال متقبل شدن است که ما حاضریم با یک سوم 
آن زیان، مرغ را از کشور خارج کنیم.مهربانی ادامه داد : اگر 
بخواهیم وارد بازارهای خارج از ایران شویم حتما باید به تولید 
کننده و تاجر ایرانی برای صادرات یارانه داده شود. هنوز به 
صادرات مرغ در اروپا یارانه می دهند. در 35 سال بعد از 
انقلاب از 4 و نیم کیلو مرغ به 25 کیلو رسیدیم ولی این تولید 
اگر ادامه پیدا کند و ما بخواهیم به مصرف سرانه ای شبیه 
کشورهای توسعه یافته که 40 کیلوگرم است برسیم باید 
ساختار فعلی را تغییر دهیم چون با این ساختار نمی توانیم 
به سرانه مذکور دست پیدا کنیم.وی افزود : ساختار تولید ما 
کاملاً خرده مالکی است. وقتی 20 هزار نفر تولید و عرضه 
می کنند و با هم در رقابت بسیار شدید هستند برای صنعت 
گرفتاری ایجاد می کنند. یک شرکت فرانسوی به تنهایی 
800 هزار تن مرغ تولید می کند و ما با 20 هزار تولید کننده 
2 میلیون تن تولید می کنیم.بارها اعلام کردیم که ساختار 
این صنعت باید تغییر پیدا کند و به 20 شرکت بزرگ در این 
صنعت نیاز داریم تا هر شرکت به ظرفیت امروز حدود 100 
هزار تن مرغ تولید کند. امروز شرکت هایی را داریم که حدود 
20 هزار تن مرغ را به بازار عرضه می کنند که این ها باید 
تقویت شده و 50 شرکت شکل گرفته فعلی را باید به 20 
شرکت تقلیل داده و آن ها را تقویت کنیم تا هرکدام سالی 

100 هزار تن مرغ را عرضه کنند.
دبیر انجمن جوجه یک روزه گفت : قیمت مرغ در 6 ماهه 
اول امسال نسبت به 6 ماهه اول سال گذشته حدود 13 
درصد افزایش داشته که کاملا زیر تورم است. شاخص تورم 
بانک مرکزی 17 و 7 دهم درصد تا پایان مرداد ماه است ولی 
مرغ تنها 13 درصد گران تر شده که با قیمت تور می توان 
گفت امسال ارزان تر از پارسال است. با این اوضاع باید گفت 
ما نه شب عیدی خواهیم داشت و نه ماه رمضانی؛ در خرداد 
ماه سال آینده با حدود 180 هزار تن تولید روبرو هستیم و 
اگر دولت از الآن فکری برای خروج این مرغ از کشور نکند 
قطعا در زیان خواهند بود. از سال 80 تا 6 ماهه اول سال 
جاری رشد متوسط سالانه مرغ حدود 15 و 6 دهم درصد 
است و همیشه قیمت مرغ زیر تورم حرکت کرده و هیچ وقت 

گران نبوده است.
تخم مرغ در 6 ماهه اول امسال یک چیزی حدود متوسط 
کیلویی 3 هزار تومان درب مرغداری رسیده است و 6 ماهه 
اول سال گذشته 2 هزار و 947 تومان بود و این وضعیت ضرر 

حداقل کیلویی یک هزار تومان را نشان می دهد.
وی با اشاره به اینکه مردم مهمان سفره مرغداران بودند 
گفت: در 6 ماهه اول امسال یک هزار و 91 تومان قیمت مرغ 
یک روزه بوده که نسبت به سال گذشته 12 درصد افزایش 
داشته است. در حال حاضر واحدهایی که مرغ های مولد را 
دارند و در حال تولید جوجه هستند به شدت در حال ضرر 
کردن بوده و اگر این روند ادامه پیدا کند شروغ به حذف 
مرغ های مولد می کنند و این چیزی نیست که اگر حذف 
شد با یک کلید دوباره روشن شود. برای تولید جوجه یک 
روزه باید حداقل 7 ماه منتظر ماند. اگر مرغ های مولد کشور 
را به دلیل زیان هایی که دارند متحمل می شوند حذف کنند 

پیش بینی ورشکستگی بسیار سنگینی می کنم.
450 میلیارد تومان در صنعت تخم مرغ، 400 میلیارد 
تومان در صنعت مرغ گوشتی و 40 میلیارد تومان در صنعت 
مرغ مادر و در کل چیزی حدود 880 میلیارد تومان در 6 

ماهه اول امسال زیان از این قسمت ها داشتیم.
مهربانی با اشاره به اینکه قیمت مواد اولیه امسال به دلیل 
ثبات اقتصادی موجود نسبتا خوب بوده است گفت: قیمت 
مواد اولیه امسال به نسبت سال گذشته بهتر بوده و رشد 
خیلی کمی داشته است به عنوان مثال قیمت کنجاله سویا 
در 6 ماهه امسال یک هزار و 761 تومان و در مدت مشابه 

سال گذشته یک هزار و 380 تومان بوده است.
قیمت گوشت قرمز از یک ثبات برخوردار بوده و سالیان 
سال این قیمت بالای تورم و حدود 21 درصد بوده است. 
شاخص بهای تولید کنند 17 و هفت صدم درصد است در 
حالی که مرغ زنده با وجود اینکه شاخص بهای تولید کننده 
17 درصد است، تنها 13 درصد افزایش یافته و این یعنی 
اینکه ما به دشت در حال زیان هستیم.نسبت قیمت گوشت 
قرمز در 13 سال گذشته نسبت به مرغ از 2 به 4 رسیده و 
این آمار نشان دهنده این است که یا مردم استطاعت خرید 
گوشت قرمز را ندارند و یا اینکه نگران سلامتی خود با مصرف 
گشوت قرمز هستند. این یک پیش بینی برای ما می کند و 
آن هم این است که در آینده ای نه چندان دور باید بتوانیم 
صنعت مرغداری را نجات بدهیم که این گوشت سفید مورد 
نیاز را بتوانیم فراهم کنیم.راجع به کیفیت هم موافق این 
موضوع هستم که مرغ ایران یک مرغ سنگینی است و مردم 
باید توجه داشته باشند وقتی برای خرید مرغ پولی پرداخت 
می کنند باید پول خود را بابت خرید پروتئین پرداخت 
کنند نه چربی و انرژی؛ وقتی مرغ سنگین و 3 کیلوگرمی 
را به کشتارگاه می فرستیم مرغی که بیرون می آید استاندار 
جهانی نیست و این دلیلش تقاضای خود مردم برای مرغ 

سنگین است.

چندی پیش و همزمان با روز آمار و 
برنامه ریزی، غلامرضا تاج گردون، رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس از اعلام 
آمارهای بانک مرکزی و مرکز آمار ایران 
انتقاد کرد. تاج گردون معتقد است برخی 
آمارها سوء استفاده می شود  از  وقت ها 
چراکه  برخی آمارها برای جامعه ملموس 

نیست و قرار هم نیست ملموس باشد. 
درصد   95 که  قسم   خورد  تاج گردون 
مردم معتقدند وقتی تورم پایین آمد یعنی 
قیمت ها باید پایین بیاید. به گفته وی مردم چه 
می دانند تورم چیست که بخواهند بدانند تورم 
نقطه به نقطه چیست و به همین علت مردم 
دچار تناقض می شوند و از این موضوع نباید 
گلایه داشت. تاج گردون تاکید کرد: مسوولان 
باید بدانند آمارها کجا و چه زمانی استفاده 
دولت،  از  برخی  است  طبیعی  البته  شود 
مجلس و افراد خوششان نیاید اما وقتی آمار 
منتشر شد همه باید پای آن بایستند. این روزها 
اعلام  فقر در کشور  از خط  متفاوتی  اعداد 
می شود به طوری که طبق آخرین شنیده ها 
عدد اعلامی، 3 میلیون تومان بوده است. با 
این حال تنها مرجع رسمی آمار براساس مر 
قانون، مرکز آمار است که البته برخی زمان ها 
دیرتر از دیگران به انتشار گزارش ها می پردازد و 
گاهی هم در تداخل با آمارهای بانک مرکزی، 
می  کند.  سردرگم  را  آمار  از  بهره گیرندگان 
طبق برنامه 5 ساله پنجم تنها نهاد رسمی 
آمارگیری و اعلام آمار، مرکز آمار ایران است 
اما نه در دولت های گذشته و نه در دولت 
یازدهم، این یکتایی رعایت نمی شود. بر همین 
اساس درباره موضوعات مختلف از سوی مراکز 
مختلف اعداد و ارقام متفاوتی اعلام  می شود 
که به طور قطع بهره گیران را در دستیابی به 
نتیجه نهایی به خطا رهنمون می کند. جالب 
است که عادل آذر، رئیس مرکز آمار ایران نیز 
با بیان اینکه براساس ماده 54 قانون برنامه 
پنجم توسعه، آمارها 2 دسته اند یکی آمارهای 

رسمی و یکی آمارهای تخصصی است، گفت: 
براساس این ماده مرجع رسمی تهیه، تولید و 
انتشار آمارهای رسمی از جمله نرخ رشد و 
تورم، مرکز آمار ایران بوده و چنانچه دستگاه 
دولتی بخواهد آمار رسمی تهیه کند باید از 
مسیر مرکز آمار ایران و با مصوبه شورایعالی 
آمار این کار را با نظارت مرکز آمار ایران اجرا 
کند. آذر اضافه کرد: فعالیت هایی در دستگاه ها 
انجام و ثبت می شود که به مرکز آمار ایران 
وصل نمی شود و یکی از برنامه های ما استقرار 
شبکه ملی آمار است. آذر تاکید کرد: قانون 
منعی برای محاسبه تورم توسط بانک مرکزی 
در  اما  ندارد  دولتی  دستگاه های  دیگر  یا 
تحلیل ها، اظهارات و گزارشات رسمی کشور 
بدون تردید، عدد مرکز آمار ایران باید مورد 
استناد قرار گیرد. به گفته آذر پیش از این سال 
پایه محاسبه بانک مرکزی و مرکز آمار ایران 
متفاوت بود اما الان سال پایه هر دو، سال 
1390 قرار گرفت و به این ترتیب اختلاف ها 

کم و آمارها نزدیک شده است. 
خط فقر چقدر است؟

رئیس مرکز آمار ایران که در برنامه نگاه 
یک حضور پیدا کرده بود درباره اینکه آمارها 
اما  دارد  اقتصادی  اوضاع  بهبود  از  حکایت 
مردم این بهبود را احساس نمی کنند؟ چرا؟ 

یادآور شد: همه آمارها در وبگاه رسمی مرکز 
آمار ایران موجود بوده و مردم می توانند آنها را 
مشاهده کنند. آذر درباره خط فقر نیز تصریح 
کرد: پیش از این متولی اعلام نرخ خط فقر، 
وزارت رفاه بود و اکنون وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی است و مرکز  آمار ایران هیچ 
وقت نرخ خط فقر را اعلام نکرده و نمی کند. 
از آذر پرسیده شد که از زبان شما نقل شده 
هرکس 270 هزار تومان درآمد دارد، فقیر 
نیست که وی توضیح داد: من آن عدد را برای 
ایران نگفته ام بلکه یک استاندارد بین المللی را 
بیان کردم. وی خاطر نشان کرد: ما خط فقر 
مطلق داریم که براساس دلار اعلام می شود و 
استاندارد بین المللی، خط  فقر مطلق را حدود 
1/5 دلار در روز اعلام می کند و این برای فرد 
است نه خانوار و برخی ها هم آن را 2/5 دلار 
درآمد در روز برای هر نفر اعلام می کنند. آذر 
در ادامه داد با بیان اینکه برخی رسانه ها از 
قول اینجانب اعلام کردند درآمد 2/5 دلاری 
برای هر خانوار در هر روز، نرخ خط فقر است، 
گفت: بنده هیچگاه در جایگاه رئیس مرکز آمار 
ایران نرخ خط فقری را اعلام نکردم و مرجع 
رسمی اعلام نرخ خط فقر، وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی است. به تأکید وی خط فقر 
جزو آمارهای رسمی نیست که مرکز آمار 

ایران بخواهد آن را اعلام کند و به جای آن 
ضریب جینی را اعلام می کند البته آذر از 
برخی کارشناسان هم گله کرد که چرا به آمار 
و اعداد منتشر شده در مرکز  آمار ایران استناد 
نمی کنند. رئیس مرکز آمار ایران با اشاره به 
متوسط هزینه های یک خانوار ایرانی در بهار 
امسال گفت: براساس آمارهای به دست آمده 
متوسط هزینه های یک خانوار روستایی ماهانه 
یک میلیون و 92 هزار و پانصد تومان و یک 
خانوار شهری، یک میلیون و 822 هزار تومان 

بوده است.
بیکاری را جدی بگیرید

آذر درباره نرخ بیکاری هم با اشاره به اینکه 
جنس بیکاران در حال متفاوت شدن است، 
افزود: نرخ بیکاری 9/5درصد امروز به لحاظ 
کیفیت و سرمایه گذاری برای اشتغال با نرخ 
سال 1389  درصد   14/6 و   12/5 بیکاری 
قابل قیاس نیست. وی با بیان اینکه بخشی از 
آدم های بیکار در حال ادامه تحصیل هستند، 
اظهار داشت: در سال های 1388 و 1389 
نمودار افراد تحصیلکرده متوسط به پایین، 
بالا بوده اما الان در سال 1392 و 1393 آمار 
لیسانسه ها و فوق لیسانس ها هم افزایش یافته 
است. آذر ادامه داد: جمعیت بازنشسته کشور  
از سال 1392 تا سال 1393 حدود 200 هزار 
نفر افزایش یافته است. وی اضافه کرد: دولت 
یازدهم با پدیده نرخ بیکاری 9/5درصد باید 
بسیار جدی برخورد کند زیرا جنس و کیفیت 
و محتوای آن نیاز به سرمایه گذاری بیشتری 
دارد چراکه میزان فارغ التحصیلان دوره های 
کارشناسی و کارشناسی ارشد در حال افزایش 
بیکاری  نرخ  متفاوت  آمار  درباره  است. وی 
گفت: تک بعدی نگاه کردن جفاست و باید در 
بعد کارشناسی، چند عدد را کنار هم بگذاریم 
و سپس قضاوت کرد و نباید قضاوت زودهنگام 
داشت. به تأکید وی از آنجا که برخی اشتغال ها 
فصلی است برای بررسی نرخ بیکاری باید 

سال ها را با هم مقایسه کرد.
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هزینه یک خانوار شهری؛ یک میلیون 800 هزار تومان!



ورزشی 4

 وزیر ورزش وجوانان:
برای توسعه زیرساخت ها

 به بیش از 2 هزار میلیارد تومان نیاز داریم
وزیر ورزش وجوانان ضمن تاکید بر محدودیت منابع به دلیل تحریم ها گفت: 
برای توسعه زیرساخت ها به بیش از دو هزار میلیارد تومان بودجه در سال نیاز 

داریم.
 »محمود گودرزی« روز دوشنبه در هفتمین نشست معاون رییس جمهوری در امور زنان 

و خانواده با مشاوران زن دستگاه های اجرایی این مطلب را عنوان کرد.
وی با بیان اینکه بانوان علیرغم محدودیت ها، در عرصه فعالیت های اجتماعی حضوری 
ارزشمند دارند، از »شهیندخت مولاوردی« به خاطر تعامل و تلاش در جهت انسجام و 

توانبخشی بانوان در عرصه های مختلف قدردانی کرد.
گودرزی با بیان اینکه زنان جامعه مشکلات فراوانی دارند، ابراز امیدواری کرد، تلاش های 
معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری در این عرصه اثرگذار باشد تا جامعه از برکات 

و خیرات این تلاش ها حداکثر بهره را ببرد.
وزیر ورزش وجوانان با اشاره به فعالیت وزارتخانه متبوع در دو حوزه ورزش و جوانان ادامه 
داد: بیش از 50 درصد جامعه جوان را بانوان تش��کیل می دهند که مسایل و مشکلات 

خاصی را در این حوزه به خود اختصاص داده اند.
وی افزود: به نظر می رسد در صورتیکه از ظرفیت های بانوان در جامعه غفلت کنیم در 

آینده با مشکلات جدی روبرو خواهیم شد.
گودرزی با بیان اینکه موضوع جوانان فرابخشی و فراسازمانی است، تصریح کرد: امکان 
رفع مشکل جوانان در یک سازمان وجود ندارد، همانطور که آمارها نشان می دهد، بیش 
از 18 سازمان اجرایی و تبلیغی مکلف هستند به فراخور حال خود به جوانان ارائه خدمات 
دهند، اما متاسفانه این تعداد از سازمان ها یا آشنا به مسایل جوانان نیستند و یا توجه به 

آنها را در دستور کار خود قرار نداده اند.
وی تصریح کرد: انتظار می رود وزارتخانه کوچک ورزش وجوانان باید تمام مسایل مربوط 
به جوانان را برطرف کند، در حالیکه رسیدگی به برخی موضوعات مثل اشتغال، مسکن و 

وام ازدواج فقط برعهده وزارت ورزش نیست.
به گفته گودرزی، همه دستگاه ها باید در این حوزه فعالیت کنند تا از بروز آسیب های 

اجتماعی جلوگیری شود.
وی وظیفه بخش جوانان وزارتخانه متبوع را هماهنگی با س��ایر دستگاه ها به منظور 
آشنایی با وظایف آنها عنوان کرد و افزود: باید به این وسیله دستگاه ها در جهت رفع مسایل 

جوانان فعالیت داشته باشند.
وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: حوزه ورزش این وزارتخانه برخی مش��کلات جوانان را 

تعدیل و نشاط محدود و موقتی را ایجاد می کند.
گودرزی با اشاره به تحریم های موجود افزود: با منابع محدودی مواجه هستیم و برای 

توسعه زیرساخت ها در سال به بیش از دو هزار میلیارد تومان نیاز داریم.
وی ورزش را عنصری بازدارنده، پرکننده اوقات فراغت و عاملی برای مقابله با آسیب های 
اجتماعی دانست و گفت: نگاه ما به بانوان در وزارتخانه »فمینیستی« نیست زیرا معتقدیم 
همی��ن 50 درصد از جمعیت جامعه باید بتوانن��د از 50 درصد منابع و امکانات موجود 

استفاده کنند در حالیکه چنین چیزی را اکنون شاهد نیستیم.
وی علت این مساله را نگاه مردسالارانه به توزیع منابع و امکانات دانست و افزود: یکی 
از دلایل این مساله نیز بی توجهی بانوان و تلاش نکردن آنها در این عرصه است هرچند 

قوانین نیز می تواند نقش بسزایی داشته باشد.

عسگری: 
پنج داور گزینه احتمالی 

قضاوت در شهرآورد هستند

رییس دپارتمان داوری فدراس�یون فوتبال گف�ت: پنج داور گزینه احتمالی 
قضاوت در هفتاد و نهمین شهرآورد پایتخت هستند.

حس��ین عسگری در حاشیه نشست فنی بررس��ی عملکرد تیم فوتبال امید در جمع 
خبرنگاران، افزود: داورانی که در طول فصل جاری و گذشته لیگ برتر فوتبال حدود هفت 
یا هشت دیداری را قضاوت کردند که یک طرف آن تیم های پرسپولیس و یا استقلال 
بودند، توانایی آن را دارند که در شهرآورد سرخابی ها در دور رفت لیگ برتر فوتبال نیز 

قضاوت کنند.
وی اظهار داشت: فغانی، حق وردی، اکبریان، صالحی و جهانبازی گزینه های احتمالی 

برای قضاوت در شهرآورد هستند.
رییس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال در خصوص بازگشت ترکی نیز گفت: وی به 
دلیل مصدومیت نمی توانست قضاوت داشته باشد و بازگشت دوباره او ربطی به قضاوت 

در مسابقه شهرآورد ندارد.
هفتاد و نهمین شهرآورد دور رفت لیگ برتر فوتبال باشگاه های برتر ایران 30 آبان ماه 

برگزار خواهد شد.

عملکرد والیبالیست های جوان ایران
 زیر ذره بین چینی ها

 قهرمانی تیم والیبال جوانان ایران در هفدهمین دوره مسابقات آسیا در منامه، 
ضمن بازتاب گسترده درمحافل ورزشی چین، توجه دوستداران وعلاقمندان به 

این ورزش توپی را نیز دراین کشور به سوی خود جلب کرده است.
تیم والیبال جوانان ایران در دیدار پایانی هفدهمین دوره مسابقات قهرمانی آسیا در بحرین 
با برتری برابر چین به مقام قهرمانی رسید و تیم های چین و کره جنوبی در مکان های 

بعدی قرار گرفتند.
توجه والیبال دوس��تان چینی به تیم ایران زمانی قابل توجه اس��ت که تیم کشورمان 

دردیدار پایانی همین مسابقات موفق شد با نتیجه 3 بر صفر تیم چین را شکست دهد.
پس از این پیروزی رسانه های مختلف ورزشی چین نیز عملکرد بازیکنان کشورمان 
را ستودند و این قهرمانی را ماحصل تلاش و برنامه ریزی های مسوولان این تیم عنوان 

کردند.
در بین اخبار منتشر شده در این خصوص، واکنش علاقمندان به والیبال در فضای مجازی 
چین نیز قابل توجه بود، به گونه ای پس از کسب این قهرمانی، این کاربران دیدگاه های 
خود را در خصوص عملکرد ش��اگردان فرهاد نفرزاده، چگونگی روند پیشرفت این تیم 

وناتوانی تیم کشور خود دراین مسابقات، مطالب مختلفی را منتشر کردند.
براساس نوشته های کاربران چینی، تیم ایران علاوه بر والیبال، موفق شده در بسکتبال 
وفوتبال هم تیم های چینی را شکست بدهد و بر اساس دیدگاه آنان، تیم ایران توانسته 

درسال های اخیر در ورزش رشد قابل توجهی داشته باشد.
به گفته این کاربران، درحال حاضر، ایران در قاره آسیا به قدرتی بزرگ در ورزش تبدیل 

شده و این موضوع از هر حیث قابل تامل است.
آنان تیم های والیبال بزرگسالان و جوانان ایران را در زمره تیم های مطرح دنیا و آسیا 

می دانند و معتقدند؛ این دو تیم در سالهای آینده نیز در قاره آسیا یکه تاز خواهد بود.
در بخشی از نوشته های یکی از کاربران اینترنتی آمده است: »عملکرد تیم ملی والیبال 
مردان ایران در س��ال های اخیر به قدری خوب بود که هم اکنون به س��طح اول جهان 
رسیده است. بازیهای درخشان این تیم در قاره آسیا هم به خوبی نشان دهنده پیشرفت 

قابل توجه این تیم است.«
البته آنان در بخش دیگری از نوشته های خود نگران تیم ملی کشورشان هم بودند و 
اعلام کردند: »چرا وقتی در میان بهترین مدافعین میانی، بهترین دریافت کننده قدرتی و 
بهترین پاسور آسیا، نام چینی ها دیده می شود، این تیم موفق به کسب عنوان قهرمانی 

نمی شود.«
واکاوی و بررسی علل و عوامل ناکامی تیم های چینی در بازی های پایانی، از نکات مورد 
نظر کاربران چینی بود که آنان خواستار رسیدگی و حل ریشه ای آن از سوی مسوولان 

ورزش کشورشان بودند.
پیشتر نیز رسانه ها و دوستداران ورزش در کشور چین عملکرد ملی پوشان کشورمان 
در بازی های اینچئون کره جنوبی را مورد ستایش قرار داده و از عملکرد تیم ملی فوتبال 

کشورمان دررقابت های جام جهانی برزیل هم تمجید کرده بودند.
موفقیت ملی پوشان کشورمان در سه رشته فوتبال، بسکتبال و والیبال در عرصه های 
بین المللی باعث شد که رسانه های چینی اعلام کنند، مسوولان ورزش این کشور درصدد 
الگو گرفتن از سه ورزش توپی ایران هستند.در خاتمه رقابت های هفدهمین دوره والیبال 
قهرمانی جوانان آسیا در منامه، تیم ایران قهرمان شد و در بازی رده بندی نیز کره جنوبی 
با پیروزی 3 بر صفر و با نتایج 25 بر 20، 25 بر 14 و 25 بر 22 مقابل بحرین به مدال 
برنز رسید.تیم های ژاپن، چین تایپه، قطر، تایلند، هند، قزاقستان، سریلانکا، عربستان، 
ترکمنستان و نیوزیلند نیز به مقام های پنجم تا چهاردهم را به خود اختصاص دادند.کسب 
این عنوان، پنجمین قهرمانی جوانان کشورما در قاره آسیا محسوب می شود.ایران با این 
قهرمانی؛ با 5 طلا، 2 نقره و 2 برنز پس از کره جنوبی دومین تیم پر افتخار مسابقات زیر 

20 سال آسیا محسوب می شود.

مدیر تیم فوتبال امید : 
نظر کمیته برای همکاری
 با وینگادا مساعد نیست

مدیر تیم فوتبال امید گفت: کارلوس کی روش در نشت امروز کمیته فنی 
حضور پیدا کرد و نظرات فنی اش را گفت و قرار شد تا با جمع بندی همه نظرات 

و شرایط موجود، تصمیم مناسبی برای تیم امید بگیریم.
 حبیب کاشانی پس از جلسه کمیته فنی فدراسیون فوتبال در جمع خبرنگاران گفت: 
جلسه با سرمربی تیم ملی خوب و مثبت بود و نظرات کی روش را درباره وینگادا شنیدیم 
و قرار شد اگر قرار است سرمربی جدیدی برای تیم ملی امید انتخاب شد، این فرد مربی 

توانمند و جایگزین خوبی برای وینگادا باشد.
کاشانی افزود: بررسی های مفصلی درباره عملکرد تیم امید در کمیته فنی صورت گرفته 
بود و در این جلسه کارلوس کی روش حضور پیدا کرد و نظرات فنی اش را به حضار گفت 
و قرار شد تا ما با جمع بندی همه نظرات و شرایط موجود، تصمیم مناسبی برای تیم 

امید بگیریم.
وی تاکید کرد: نباید فرصت را برای تیم امید از دست بدهیم. اگر وینگادا را برمی داریم 
او یک وینگادای موفق است که تیمش در المپیک چهارم شد. باید مربیان خوبی جانشین 

او شوند.
کاشانی در پاسخ به اینکه آیا به قطع همکاری با وینگادا رسیدید گفت: این بحث 
نبود چرا که کمیته فنی پیش از این درباره این موضوع بحث های مفصلی انجام داد و 
ما نقطه نظرات وینگادا را هم از طریق کارلوس کی روش شنیدیم چون وینگادا نتوانسته 
بود به ایران بیاید. او به خاطر دو مشکل به ایران نیامد. مشکل اول درگیری این مربی با 
موضوع انحصار وراثت مربوط به خانواده اش است و مشکل دوم مشکل مالیاتی این مربی 
بود. ظاهرا او یک بدهی 500 میلیون تومانی مالیاتی برای این مربی وجود دارد که 100 
میلیون از آن پرداخت شده است و مابقی قرار بوده 24 تیرماه پرداخت شود که علیرضا 
رحیمی مدیرعامل وقت پرسپولیس این زمان را دو ماه تمدید کرده بود و نهایتا بعد از آن 

فدراسیون تا 15 مهر آن را تمدید کرد بنابراین او ممنوع الورود بود.
حبیب  کاشانی در پاسخ به این که گزینه های جانشینی وینگادا چه کسانی هستند، 
گفت: درباره دو سری مربی در این جلسه صحبت شد که یک دسته مربیان باتجربه 
داخلی و دسته دیگر مربیان جوان بودند. قطعا کسی که آلترناتیو سرمربی تیم امید است 
باید از مربیان لیگ برتری باشد. نمی توانیم هدایت تیم را مثلا به کسی که تیمی ندارد، 
بدهیم.کاشانی با بیان اینکه افشین قطبی به هیچ وجه جزو گزینه های هدایت تیم امید 
نیست، در پاسخ به اینکه آیا ممکن است سرمربی خارجی برای تیم امید انتخاب شود، 
تصریح کرد: با توجه به شرایطی که داریم و فرصت محدودی که پیش روی ماست فابیو 
کاپلو و یوآخیم لوو هم نمی توانند کمکی به این تیم بکنند چون از فوتبال ایران شناختی 
ندارند و کسب این شناخت نیازمند زمان است. البته مربیان خارجی هستند که این 
شناخت را دارند.وی در واکنش به اینکه آیا زلاتکو کرانچار یا علی دایی هم جزو گزینه ها 
هستند، گفت: زلاتکو کرانچار هم می تواند جزو گزینه ها باشد اما بحث علی دایی به هیچ 
وجه مطرح نیست.کاشانی با بیان این که برآیند عملکرد وینگادا مثبت نبوده است، گفت: 
ما خواستیم چرایی این موضوع در جلسه کمیته فنی مشخص شود که وینگادا نیامد. 
اخلاقا باید به او احترام می گذاشتیم و حرف هایش را می شنیدیم. در هر حال اگر قرار باشد 
او جدا شود باید جدایی مسالمت آمیز و همراه با احترام باشد. جامعه ما کارنامه وینگادا را 
می بیند و اگر 80 را برمی دارید، باید 90 را جایش بگذارید نه اینکه به دنبال مربی با عدد 
20 بگردید.کاشانی در پاسخ به اینکه ظاهرا علی کفاشیان و کارلوس کی روش مخالف 
جدایی وینگادا هستند، گفت: کفاشیان در جلسه به کی روش گفت که کاشانی برای 
کمک به تیم امید آمده است و کفاشیان نظرش را منوط به نظر کمیته فنی عنوان کرد و 
کی روش هم به هیچ وجه نگفت وینگادا برود یا بماند. او دلایل و توضیحات وینگادا را در 
جلسه مطرح کرد و نقطه نظرات خودش را هم داشت. او معتقد بود مدیریت و مربی تیم 
امید باید کیفیت بالایی داشته باشد و با برنامه های تیم ملی به شکل خوبی پیش رود. به 
طور مثال ایشان گفته است وقتی اردویی برگزار می کنید اما بازیکنان به صورت کامل در 
آن نیستند چه فایده ای دارد یا اینکه ایشان گفته بودند در یکی از تورنمنت ها سن واقعی 
بازیکنان را نمی دانستند و مسائلی از این دست.کاشانی گفت: مردم نگران برنامه های تیم 
امید نباشند چون اردوها برگزار می شود و زمان بندی تعیین شده را نمی توان تغییر داد. هر 
مربی ای که در این تیم کار کند باید طبق این چارچوب عمل کند. شاید تورنمنتی حذف 
و تورنمنتی دیگر جانشین آن شود اما به خاطر برنامه های لیگ و تیم ملی زمان بندی ها 

را نمی توان تغییر داد.
مدیر تیم امید در پاسخ به این که بالاخره چه زمانی تکلیف کادر فنی این تیم مشخص 
می شود، گفت: همان طور که گفتم نظر کمیته فنی برای ادامه همکاری با وینگادا مساعد 
نیست و بحث های مختلفی هم در این زمینه مطرح شده است. ما در این باره جمع بندی 
لازم را انجام داده ایم اما بر اساس قوانین، این موضوع باید در هیات رییسه فدراسیون هم 

مطرح شود و بعد از آن تصمیم قطعی را بگیریم.
وی در پاسخ به اینکه آیا قول صعود تیم ملی امید به بازی های ریودوژانیرو را پس از 40 
سال می دهد، گفت: تمام تلاشم را می کنم تا شرایط خوبی برای این تیم فراهم کنیم و 
آدمی نیستم که قول بدهم و عمل نکنم. ما اول باید اقدامات را عملی کنیم و بعد دقیق تر 

بتوانیم درباره آینده تیم امید صحبت کنیم.
کاشانی در پایان عنوان کرد که الان به ملاقات فرمانده ناجا می رود تا درباره حل مشکل 

خروج از کشور بازیکنان امید با او صحبت کند.

جهانبخش: 
هدف ما قهرمانی در هلند است

مهاجم ایرانی نایمخن می گوید هدف این تیم قهرمانی در لیگ دسته دو است 
تا بار دیگر نایمخن به لیگ برتر هلند صعود کند.

تیم نایمخن که علیرضا جهانبخش ، مهاجم ایرانی را در اختیار دارد در هفته  یازدهم 
لیگ دسته دو هلند موفق شد با سه گل اف سی اوس را شکست دهد تا هم چنان در 

صدر جدول این رقابت ها قرار گیرد.
جهانبخش در این دیدار نیز برای تیمش درخشید و توانست گلزنی کند.

علیرضا جهانبخش پس از پیروزی تیمش برابر اف سی اوس ، گفت: این دیدار نیز 
مانند بازی با آلمره بود که ما ابتدا عقب افتادیم، ولی سپس توانستیم با قدرت به بازی باز 
گردیم و سه گل به حریف بزنیم. متاسفانه عدم تمرکز باعث شد در نیمه نخست نتوانیم 
بازی خوبی ارائه دهیم. در نیمه نخست در خط حمله کم تعداد بودیم و همین باعث شد 
من هم نتوانم کاری از پیش ببرم، ولی در نیمه دوم همه چیز تغییر کرد و با تمرکز و 
مالکیت توپ توانستیم کنترل بازی را در اختیار بگیریم و سه گل به ثمر برسانیم. بازی 
خیلی سختی بود، درست است که ما در ابتدا از حریف عقب افتادیم، ولی این جور بازی ها 

شیرینی خاصی دارد، چرا که توانستیم باخت را با پیروزی پر گل عوض کنیم.
مهاجم ایرانی نایمخن ادامه داد: از گلی که به ثمر رسانده ام خوشحالم. من در نیمه 
نخست اصلا صاحب موقعیتی نشدم، ولی خو شبختا نه در نیمه دوم از فرصت پیش آمده 
استفاده کردم و تیم را به گل رساندم. هدفمان در این جا مشخص است. می خواهیم به 
قهرمانی برسیم و هوادارانمان را خوشحال کنیم. رسیدن به عنوان قهرمانی بسیار لذت 
بخش است. دیدن خوشحالی هواداران نیز همین طور. آنها به واقع یار دوازدهم تیم هستند 

و همیشه هر جا که بازی داریم به خوبی از ما حمایت می کنند.
مهاجم ایرانی نایمخن در پایان گفت: بازی های سختی تا پایان این رقابت ها باقی مانده 
است و تیم ما اگر با همین روند ادامه دهد می تواند در بازی های بعدی نیز به پیروزی 

برسد و عنوان قهرمانی این رقابت ها را کسب کند تا بار دیگر به لیگ برتر هلند راه یابد.

تیم فوتبال صبای در شرایطی روز جمعه در تهران با 
آبی پوشان پایتخت دیدار می کند که ماموریتی سخت 
ام�ا ممکن تا پایان نیم فصل برای این تیم پیش بینی 

می شود.
نگاه��ی به برنامه دیدارهای لیگ بر تر فوتبال تا پایان هفته 
پازدهم که حکم نیم فصل لیگ را دارد نشان می دهد، صبای 
قم در دیدارهای پایانی نیم فصل باید به دیدار تیم های مدعی 
لیگ برود و این امر در عین حال که چالشی قابل توجه برای 

صباست، برای این تیم فرصت نیز محسوب می شود.
صبا در 3 دیدار پایانی در ش��رایطی استقلال، نفت و فولاد 
خوزستان را در پیش دارد که هر یک از این مسابقات نبردهای 
6 امتیازی برای صبا به شمار می رود و می تواند این تیم را به 

صدر جدول نزدیک کند.
استقلال و شکست ناپذیری در آزادی

دیدار برابر اس��تقلال فرصت خوبی برای صباست تا انتقام 
رکوردشکنی فصل گذشته اس��تقلال در قم را از حریف آبی 
پوش بگیرد و به شکس��ت ناپذیری اس��تقلال برابر صبا در 

ورزشگاه آزادی پایان دهد.
به خاطر داریم که صبا تا دیدار رفت فصل گذش��ته که در 
قم با گل های محمد قاضی و پژمان منتظری مغلوب استقلال 
شد، هرگز در خانه به استقلال نباخته بود و این رکورد بالاخره 

آذرماه سال گذشته شکسته شد.
اس��تقلال اما این رکورد را در تهران حفظ کرده و در بیشتر 
دیدارهای خانگی اش کار سختی برای بردن صبا نداشته است 
اما صبا ظرفیت کسب پیروزی در تهران را دارد و شاید به گفته 
ناصر بختیاری زاده، مربی تیم فوتبال صبا، بازی استقلال و صبا 

یکی از بازی های آسان صبا از آب دربیاید.
این مسابقه مصداق یک بازی 6 امتیازی به تمام معناست زیرا 
صبا در جدول 19 امتیازی است و استقلال در امتیاز 22 قرار 
دارد و اگر اس��تقلال برنده بازی باشد، شاید صبا دیگر به این 

سادگی ها دستش به استقلال نرسد.
نفت تهران، همسایه زرد

چه کسی اس��ت که بتواندنفت تهران را حریفی ساده برای 
صبا تصور کند حتی اگر قرار باشد، مسابقه دو تیم در ورزشگاه 

یادگار امام )ره( قم برگزار شود.
گرچه آمار و ارقام نشان می دهد صبا معمولا در برابر نفت تیم 
س��خت کوش و چغری است که به این راحتی به زردپوشان 
تهرانی امتیاز نمی دهد، اما مسابقه برابر نفت تهران یکی از 3 گانه 

دشوار مرفاوی در قم است.
نفت تهران تا پایان هفته دوازدهم 18 امتیازی است و یک 
امتیاز کمتر از صبا دارد و حتی می توان گفت سطح انتظارات از 

نفت بیش از این بوده اما به هر حال آن ها امیدوارند با پیروزی 
بر صبا در قم، از ش��ر صبا خلاص ش��وند و جای این تیم را 
در جدول بگیرند و با کس��ب نتایج خوب از بازی با پدیده و 

تراکتورسازی رتبه خود را در جدول بهبود بخشند.
صبا در دیدار برابر نفت در صورت کسب پیروزی خانگی گام 
بلندی به سوی حضور در جمع تیم های بالای جدول برمی دارد 
و در این می ان، نقش خط دفاعی مس��تحکم صبا، تاثیرگذار 

است.
اراده آهنین برای شکست فولاد

مسابقه در اهواز برابر فولاد خوزستان، سوت پایان نیم فصل 
نخس��ت لیگ بر تر را برای صبا به صدا در م��ی آورد و تقابل 
شاگردان مرفاوی اس��کوکیچ آن هم در اهواز، خالی از لطف 

نیست .
فولاد، این تیم پرفراز و نش��یب که امس��ال پدیده جدید به 
نام س��روش رفیعی رو کرده است، خود را به تدریج به جمع 
بالانشینان نزدیک کرده و با 21 امتیاز پشت سر تراکتورسازی 
24 امتیازی و استقلال 22 امتیازی، در رده سوم ایستاده است.

نکته مهم این است که آن ها تا پایان هفته دوازدهم فقط 2 
امتیاز از صبا بیشتر دارند و دیدارشان برابر صبا، مولفه های یک 
بازی 6 امتیازی را دارد و صبایی که حداقل در این فصل نشان 
داده، در خارج از خانه هم تیم سرسختی است می تواند در اهواز 

کاری کارستان کند.
گرچه صبا در گذش��ته هرگز در اه��واز تیم موفقی نبوده و 
معمولا بازنده مس��ابقاتش برابر فولاد بوده، اما شرایط بازی با 

اس��تقلال در دیدار برابر فولاد هم وجود دارد و چه فرصتی از 
این بهتر، که صبا در اهواز با شکست فولاد، صدرنشینان را به 

هراس اندازد.
آمار و احتمالات

صبا در 12 بازی گذش��ته اش از جمع 36 امتیاز ممکن، 19 
امتیاز آن را به دست آورده و به عبارت دیگر میانگین یک و 58 

صدم امتیاز در هر مسابقه را از آن خود کرده است.
بر اس��اس چنین میانگینی، صبا در 3 مس��ابقه آینده خود 
ظرفیت کس��ب 5 امتیاز دیگر را دارد که کسب این 5 امتیاز 
با پیروزی برابر نفت تهران در قم و تس��اوی برابر استقلال و 
فولاد در تهران و اهواز محقق می شود و به خودی خود، نتیجه 

قابل قبولی است.
بدین ترتیب پیش بینی می شود صبا با این عملکرد، یک پله 
یا حداکثر 2 پله دیگر در جدول صعود کند و در پایان نیم فصل 
در رده پنج��م یا چهارم قرار گیرد که عملکرد خوبی را برای 

مرفاوی به جا می گذارد.
صبا اگر بتواند معادلات را بر هم بزند و برای مثال در یکی از 
2 بازی دشوار خارج از خانه اش هم پیروز میدان را ترك کند، 
آن گاه می توان امیدوار بود شاگردان مرفاوی در پایان نیم فصل 

در جمع 3 تیم بر تر لیگ قرار بگیرند.
نتیجه رویایی برای تیمی ارزان که با دیدی کار شناسانه نه تنها 
شعار و رویا نیست بلکه صبا با مهره های خوبی که در خطوط 
3 گانه در اختیار دارد، ظرفیت کسب نتایج درخشان در این 3 

بازی دشوار را در خود می بیند.

لیگ بر تر فوتبال

ماموریت دشوار  صبای قم تا پایان نیم فصل

هفته نهم لیگ بر تر فوتس�ال کشور گرچه با تداوم 
صدرنشینی ماهان تندیس قم به پایان رسید اما آنها 
با تساوی برابر حفاری، رکورد پیروزی های متوالی در 

خانه را هم از دست دادند.
 خوش��حال ترین تیم هفته نهم لیگ بر تر تیمی جز مس 
سونگون آذربایجان شرقی نبود که با پیروزی برابر دبیری با 
یک تیر دو نشان زد و هم دربی تبریز را برد و هم فاصله اش 

با ماهان تندیس در صدر جدول را کمتر کرد.
ماهان تندیس نیز در هفته نهم به لطف گل دیرهنگام مهدی 
زاهدی بازی باخته برابر حفاری خوزستان را مساوی کرد تا 
تعداد شکست هایش در لیگ بر تر دو رقمی نشود گرچه آن ها 
کماکان با 22 امتیاز صدر جدول را در اختیار دارند.گرچه امیر 
شمس��ایی تساوی برابر حفاری در چنین شرایطی را نوعی 
پیروزی می داند اما نگاه واقع بینانه به نحوه عملکرد ماهان 
تندیس نشان می دهد بی تفاوتی بازیکنان ماهان تندیس در 
صورت ادامه این تیم را تا میانه جدول پایین می آورد.با وجود 
اینکه نگارنده این مطلب، دیدار ماهان تندیس و شهرداری 
ساوه را تماشا نکرده است اما از گوشه و کنار خبر می رسد 
ماهان تندیس در بازی با شهرداری ساوه تیمی ضعیف در 
بخش دفاعی و بی انگیزه و در عین حال مغرور نش��ان داده 
است.دیدار برابر حفاری نیز داستان جداگانه ای دارد و قابل 
توجه ترین بخش این مسابقه، آنجایی بود که علیرضا وفایی، 
ستاره ماهان تندیس حتی برای یک بار هم از سوی خیل 

جمعیت حاضر در ورزشگاه تشویق نشد.
اتفاقی که در دو فصل اخیر برای نخستین بار رخ داده است 
و دیگری خبری از نام جادوگر آسیا روی سکوهای همیشه 
پرشور ورزشگاه ش��هید حیدریان نبود.علیرضا وفایی، این 

بازیکن همیشه خلاق و به قول خسوس کاندلاس سرمربی 
اس��پانیایی تیم ملی، fantastic ماهان، در این مسابقه با 
شرایط معمول خود فرسنگ ها فاصله داشت و بسیاری این 
امر را با قریب الوقوع بودن مس��ابقات گرندپریکس و دیدار 

دوستانه ایران و روسیه بی ارتباط نمی دانند.
هواداران فوتسال قم خوشحال می شوند اگر بازیکنان ماهان 
تندیس درباره کار دفاعی این تیم در نیمه نخست بازی برابر 
حفاری توضیح بدهند و بگویند، چگونه در بازی با حفاری، 
نیمه زمین خودی را با دورهمی هایشان اشتباه گرفته بودند.

ماهان تندیس این روز ها بی شباهت به تیم هفته های آغازین 
باید هر چه سریع تر به فکر بازسازی شخصیتی، انگیزشی و 
روانی خود باشد و در غیر این صورت عجیب نیست که این 

تیم به ناکامی های خود ادامه دهد.
برخی بازیکنان که القاب بزرگی از س��وی تماش��اگران به 
آنها داده می شود و شاید در این زمینه تماشاگران، در مورد 
بزرگ کردن برخی بازیکنان مقصر باشند، حالا زمین مسابقه 
را با پیک نیک یا بیهوده بازی کردن در سالن های این سو و 
آن سوی شهر اشتباه می گیرند و حاصل آن، از دست رفتن 

5 امتیاز با ارزش در 2 مسابقه است.
ش��اید امیر شمس��ایی، باید با جرأت تر باش��د که برخی 
بازیکنانی را که ظرفیت صدرنشینی را ندارند به نیمکت و 
سَکّو فرستاده و به بازیکنان جوانی فرصت دهد که هر گاه در 
میدان حاضر شده اند چیزی کمتر از باتجربه های ماهان نشان 
نداده اند.بازیکنی که هنوز از درك اهمّیت استراحت در شب 
مسابقه یا دوری از تفریحات ناسالم عاجز است، چگونه ادعای 
پوشیدن پیراهن تیم ملی و گرفتن جای بازیکنانی را دارد 
که در تیم های مختلف با تمام وجود برای اثبات تواناییشان 

عرق می ریزند.گفته می شود یکی از بازیکنان ماهان تندیس 
یکی دو فصل پیش، یک پیشنهاد مالی بسیار خوب از یکی 
از تیم های نامدار لیگ بر تر فوتس��ال را که بیش از 2 برابر 
دستمزدش در قم بود رد کرده تنها به این دلیل که در قم 

باشد و با هم تیمی هایش خوش بگذراند.
بازیکنان ماهان تندیس بهتر اس��ت فریب حضور پرشور 
و حمایت آنها در مسابقات خانگی را نخورند زیرا تماشاگر 
همانند هر کس دیگری از شعور و درك کافی بهره مند است 
و می داند پشت کردن به اصول حرفه ای و دستورات مربی، 

پشت کردن به تیم و شهر قم است.
تشویق نشدن برخی بازیکنان در مسابقه ماهان تندیس و 
حفاری بر خلاف همیشه، از این مسیر می گذرد اما ماهان 
که هنوز هم صدرنشین لیگ بر تر است می تواند با حل این 
مشکلات که گویا در وجود فوتسالیست های قمی نهادینه 

شده، با اقتدار به سمت موفقیت حرکت کند.
ش��اید این روز ها نقش بازیکنی مدیر و مدبر چون محمد 
وزیر زاده در ترکیب ماهان تندیس بیش از هر زمان دیگری 
حس می شود و بی تدبیری در حفظ این بازیکن سبب شده، 
وی تجربیاتش را در خدمت جدی ترین تعقیب کننده ماهان 

تندیس در صدر جدول لیگ بر تر بگذارد.
در روزهایی که مدیران و مس��ئولان ماهان تندیس برای 
اینکه بازیکنان این تیم در آرامش باشند، سختی و مشکلات 
را به جان می خرند، رفتارهای غیر حرفه ای از سوی برخی 
بازیکنان که بی شک به دلیل ناآگاهی و ناهمگام بودن رشد 
فرهنگی و فنی بوده باید هر چه سریع تر پایان یابد تا مردم را 
در برابر تیمی که همیشه از آن پشتیبانی کرده اند قرار ندهد.
عابدی: رفتار غیر حرفه ای، تماشاگر را دلزده می کند

جعفر عابدی کار شناس فوتسال و رسانه، معتقد است رفتار 
غیر حرفه ای، تماشاگر را دلزده می کند و بازیکنان هر تیم 

حرفه ای بنا بر تعهدات خود، باید به اصول احترام بگذارند.
وی گفت: واقعیت این است که رفتارهای منتسب به برخی 
بازیکنان، از نظر اصول حرفه ای گری تناسبی نداند و این یک 
ضد ارزش، در کار حرفه ای اس��ت.عابدی افزود: بازیکنی که 
مدعی حرفه ای بودن اس��ت و پ��ول حرفه ای می گیرد باید 
رفتاری حرفه ای و درشان و شخصیت خود بروز دهد البته در 
این مورد، مسئله تنها ماهان تندیس نیست و هر باشگاهی را 
شامل می شود.کار شناس فوتسال و رسانه بیان کرد: تماشاگر 
در مسابقات خانگی با هزار امید و آرزو به سالن می آید و به 
دنبال دیدن نمایشی رضایت بخش از قهرمانانش است اما 
بی کیفیتی ناشی از مسائل غیر فنی در دراز مدت بر تفکر 
تماشاگر اثر گذاشته و وی را دلزده می کند.وی خاطرنشان 
کرد: از بروز چنین مسائلی، تنها تیم ضرر می بیند و واضح 
اس��ت بازیکنی که ب��ه معنای واقعی حرف��ه ای و به دنبال 
پیشرفت اس��ت این اصول پیش پا افتاده و اولیه را رعایت 

می کند.

و  اس�تقلال  مدیریت�ی  تغیی�رات 
پرسپولیس در ابتدای این فصل و ورود 
اسپانس�ر ها برای تزریق پ�ول به این 
دو تیم هم به نظر می رسد با بن بست 
مواجه ش�ده و عملا هر دو اسپانس�ر 
تاکنون نتوانسته اند درآمدزایی درستی 

از باشگاههای مورد نظر داشته باشند.
 در این ش��کی نیست که فوتبال ایران با 
بحران پول و کمبود نقدینگی مواجه شده 
و بخش باشگاه ها دچار ورشکستگی است 
چرا که هزینه کردهایش معلوم و مشخص 
است و درآمدهایش وجود خارجی ندارند 
یا اینکه بس��یار محدود و معدود هستند.

باشگاهها از این راهها می توانند درآمدزایی 
کنند: اول: حق پخش تلویزیونی دوم: کپی 
رایت و تولیدات سوم: اسپانسر چهارم: بلیط 
فروشی. حق پخش تلویزیونی که در دست 
بررسی و مجادله است، بلیط فروشی هم در 
دست وزارت ورزش است )حداقل سرخابی 
ها چنین هس��تند(. کپی رایت هم که در 
ایران وجود ندارد، می ماند اسپانسریزم که 
تا بیخ ماجرا تا سال قبل توسط تیم هایی که 
توانش را داش��تند از این بخش درآمدزایی 
شد اما کفاف نداد.از اینجا به بعد به سمت 
پرسپولیس و استقلال می رویم، دو تیمی 
که بدون این مناب��ع زندگی می کردند و 
علی رغم تلاش بیش از اندازه مدیرانش��ان 
به دلیل محدودیت در درآمدزایی و منابع 
با مشکل روزگار سپری کردند و نهایتا کار 
به جایی رسید که استقلال و پرسپولیس 
را با روش��ی خاص به اسپانس��رها واگذار 
کردند تا دیگر مشکل مالی نداشته باشند.اما 
همان مشکلاتی که برای تولید درآمد برای 

مدیران دولتی وجود داشت اینجا ادامه پیدا 
کرد تا جایی که می بینیم حتی برای روی 
پیراهن ها هم این دو تیم نتوانسته اند علی 
رغم تلاش هایشان اسپانسر بگیرند این در 
حالی اس��ت که فتح الله زاده و رویانیان و 
کاش��انی و .... به سادگی برای روی پیراهن 
اسپانس��ر می گرفتند. اس��تقلال که سال 
گذشته برای روی پیراهن، پشت پیراهن، 
روی شورت ورزشی، پشت شورت ورزشی 
و پشت و پایین شماره پیراهن هم اسپانسر 
گرفته بود و رویانیان هم شرایط بدتری از 
استقلال ایجاد نکرده بود.با توجه به بسته 
بودن راههای درآمدزایی که در ابتدای متن 
شمردیم اسپانس��ر پرسپولیس که عطای 

رفتن را به لقای ماندن ترجیح داد و اسپانسر 
استقلال هم با توجه به اینکه هنوز نتوانسته 
محل درآمد خ��ود را از فضای مجازی و و 
غیر مجازی مشخص کند و درآمدی داشته 
باشد به مش��کل برخورد کرده و پرداختی 

هایش با تاخیر مواجه شده است.
)البته به زعم ما آنها می توانستند با ادامه 
قراردادهای منعقد شده از پارسال تاکنون 
بخشی از هزینه ها را مستهلک کنند که به 
طمع درآمد بیشتر آنها را هم تا این لحظه 
از دست داده اند( هرچه هست اسپانسرها 
شاید حتی کمتر از مدیران دولتی پارسال 
توانس��ته اند درآمد زایی کنند، البته آنها 
در همان بدو ورود پول خوبی برای ش��روع 

آوردند اما درآمدزایی در ادامه به مش��کل 
برخ��ورد ک��رده تا جایی که ن��ه خبری از 
اسپانس��رهای روی پیراه��ن هس��ت نه 
درآمدهای رالی هواداران و پیامکی و نه ...در 
واقع اسپانس��رهایی که وزارت به استقلال 
و پرسپولیس آورد جا خورده اند آنها شاید 
تصور نمی کردند این همه راه برای تولید 
پول برای باش��گاه های فوتبال بسته باشد، 
هرچه هس��ت اما به هرحال این پروژه در 
آستانه شکس��ت است و نهایتا باید باز هم 
خود وزارت ورزش دس��ت به جیب ش��ود 
که در این صورت همه کارهایی که وزارت 
تاکن��ون برای این دو تیم انج��ام داد از آن 
داستانهای رسانه ای و افشاگری مطالبات 
گرفته تا از بهانه به دست مدیران و مربیان 
و بازیکنان و غیره دادن برای از دست دادن 
قهرمانی پارس��ال همه و همه اشتباه بوده 
اس��ت.البته در پرسپولیس سیاسی ظاهرا 
می خواهد باقی هزینه ها برا با وجود کنار 
رفتن اسپانسر این باشگاه پرداخت کند که 
معلوم نیست بتواند، در استقلال هم هنوز 
این ماجرا با تجربه افشارزاده  و صاحب پناه 
مسکوت مانده اما برای همیشه نمی توان 

این موارد را در سکوت خبری جلو برد.
به هرحال علاوه بر اینکه اختلافاتی بین 
اسپانس��ر )پول آورنده( و روس��ای تجربی 
هی��ات مدیره ها ب��رای تصاحب قدرت به 
وجود آمده اما نبود عرصه برای درآمدزایی 
در فوتبال ایران هم مزید بر علت شده و هر 
دو تیم مطرح پایتخت با مشکلاتی مواجه 
ش��ده اند که آنها را به سختی جلو می برد 
باید دید می توانند از این سنگلاخ مالی جان 

به در ببرند یا اینکه ...

لیگ بر تر فوتسال کشور ؛

تیشه غرور و بی تفاوتی به ریشه ماهان تندیس قم

مسیرهای درآمدزایی برای باشگاه ها بسته است؛

استقلال و پرسپولیس
 در بن بست سابق
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علمی و سلامت

کارشناسان تغذیه تاکید کردند؛

در مدارس زنگ صبحانه بگذارید

بسیاری از ما وعده  صبحانه قربانی چند دقیقه خواب صبحگاهی بیشتر 
می کنیم در حالی که فراموش کردن مهمترین وعده  غذایی در ادامه روز تبعات 

خود را نشان می دهد.
 ترك صبحانه به  ویژه برای نوجوانان یک کار اشتباه است. نتایج مطالعات نشان 
می دهد کودکانی که به  طور منظم صبحانه می خورند وضعیت تحصیلی بهتری داشته 
و ضمن حضور بیشتر در کلاس ها، کمتر به پزشک احتیاج پیدا می کنند. در واقع نتایج 
تحقیقات نشان می دهد دانش آموزانی که روزانه صبحانه می خورند به  طور متوسط در 
درس ریاضیات 17 درصد نمرات بیشتری کسب می کنند. همچنین نرخ فارغ التحصیلی 
دانش آموزانی که صبحانه می خورند در مقابل آن هایی که هرگز صبحانه نمی خورند، 20 
درصد بیشتر است.وقتی کودکان صبحانه نمی خورند حواسشان راحت تر پرت می شود، 
در نتیجه اولین چیزی که لطمه می خورد نمرات آن هاست. این دانش آموزان معمولاً 
بیشتر از کلاس درس غیبت می کنند. با این حال همچنان در آمریکا میلیون ها دانش آموز 
کلاس های درس را با معده خالی شروع می کنند.این بی توجهی به مهمترین وعده غذایی 
کارشناسان تغذیه در آمریکا را ترغیب کرده که برای جبران این کمبود از مدارس کمک 
بگیرند. ارائه صبحانه در مدرسه فرار از صبحانه را برای دانش آموزان سخت تر می کند. 
همچنین مدارس با سخت گیری کمتر در شروع ساعت کلاس ها به دانش آموزان زمان 
کافی برای خوردن صبحانه را می دهند. این کارشناسان می گویند که با شروع سال 
تحصیلی جدید مدارس باید تصمیم بگیرند که صبحانه را قبل از شروع کلاس ها، در 
طول زنگ اول یا پس از آن برای دانش آموزان سرو کنند.تقریبا تمام معلمان با چالش ها 
و مشکلات توزیع صبحانه در مدارس آشنایی دارند. یکی از مهمترین چالش ها این است 
که دانش آموزان در ساعات مختلف به مدرسه می آیند. به  ویژه دانش آموزانی که پدر و مادر 
شاغل دارند زودتر از سایر دانش آموزان به مدرسه می آیند.ضمن اینکه نوجوانان جزو آن 
دسته هستند که بیش از سایرین از صبحانه گریزان هستند و درست در لحظه  شروع 
کلاس در مدرسه حاضر می شوند. با وجود این مشکلات یافتن راه حلّی برای دادن صبحانه 
به دانش آموزان در مدارس روز به روز اهمیت بیشتری پیدا می کنند. برخی مدارس در 
آمریکا در حال حاضر راهکارهایی را برای ارائه صبحانه در مدارس یافته اند که برخی از این 

شیوه ها مؤثر هم بوده اند و در این گزارش به برخی از آن ها اشاره می شود:
توزیع صبحانه در کلاس های درس

وقتی صبحانه سر کلاس درس توزیع شود، دانش آموزان می توانند در یک فضای 
دوستانه، راحت و آرام صبحانه بخورند.می توان صبحانه هایی که خوردن آن ها آسان 
است نظیر غلات کامل غنی شده، میوه، شیر یا ساندویچ های صبحانه همراه با شیر در 
آغاز کلاس های درس بین دانش آموزان توزیع کرد. پس از خوردن صبحانه، آموزگاران 

می توانند در کلاس حضور یافته و فعالیت های عادی کلاس را شروع کنند.
صبحانه در مدرسه یک فرصت دوباره

برخی دانش آموزان وقتی از خواب بیدار می شوند معمولاً گرسنه نیستند اما باید صبحانه 
بخورند. در واقع ایجاد فرصت دوباره و ارائه صبحانه در یک فرصت جایگزین دیگر بهترین 
راه رسیدگی به این دانش آموزان و حتی دانش آموزانی است که صبح خیلی زود صبحانه 
خورده اند. به این دانش آموزان هم می توان برای سرعت عمل و سهولت بیشتر بسته های 
بگیر و ببر ارائه داد.مهم ترین دلیل اجرای این برنامه ها اطمینان از خوردن صبحانه کامل و 
راحت است. به طوری که برخی مدارس آمریکا نیز با نصب دستگاه های خودپرداز که در آن ها 
صبحانه های سالم ارائه می شود در طبقات مختلف، امکان دسترسی دانش آموزان به صبحانه 
را فراهم کرده اند. اگرچه خوردن صبحانه کودکان را باهوش نمی کند اما آن ها را سالم تر و 
غذای لازم برای فعالیت های فکری در مدرسه را فراهم کرده و امکان حضور هر روزشان را در 
پشت نیمکت میسر می سازد. پس پیش از آنکه به فرزندان خود اجازه بدهیم از صبحانه فرار 
کنند به خاطر بیاوریم چرا این وعده غذایی مهمترین وعده غذایی روزانه محسوب می شود.

دانشمند ایرانی دانشگاه استفورد و همکارانش با استفاده از فراصوت برای انتقال بی سیم 
نیرو، در حال کار بر روی نسل جدیدی از دستگاه های پزشکی هستند که می توان آنها را 

درون بدن برای نظارت بر بیماری ها، انتقال دارو و تسکین درد کاشت.
تاکنون مهندسان نتوانسته بودند دستگاه هایی تا این میزان کوچک و مفید تولید کنند و 

ارائه نیروی الکتریکی برای کاشت های پزشکی مانع مهمی بود.
»امین اربابیان« و تیمش رویکرد جدیدی را برای ارسال ایمن و بی سیم نیرو به تراشه های 

هوشمندی که کارشان،  انجام وظایف پزشکی و ارسال گزارش است، ابداع کرده اند.
این رویکرد ش��امل انتشار فراصوت به یک دس��تگاه کوچک در درون بدن است که به 
منظور انجام سه کار طراحی ش��ده است: تبدیل امواج صوتی ورودی به برق، پردازش و 
اجرای فرمان های پزشکی و گزارش دهی فعالیت تکمیل شده از طریق یک آنتن رادیویی 

داخلی کوچک.
اربابیان، دانش��یار مهندسی برق دانشگاه استنفورد اظهار کرد: ما فکر می کنیم که این 
رویکرد به محققان، اجازه تولید نسل جدیدی از کاشتهای ریز را برای مجموعه گسترده ای 
از کاربردهای پزش��کی ارائه کند.تی��م اربابیان اخیرا یک پیش س��اخت کاربردی از این 
سیستم کاشت پزشکی را در نشست مدارهای یکپارچه شخصی موسسه مهندسان برق و 

الکترونیک در سن خوزه ارائه کرده اند.
کاشتهایی با نیروی صوتی

محققان به این دلیل از فراصوت برای انتقال بی س��یم نیرو به کاش��تهای پزشکی شان 
استفاده کردند که تاکنون بطور ایمن در برنامه های کاربردی مختلف مانند تصویربرداری از 
جنین مورد استفاده بوده و می تواند نیروی کافی را برای کاشتهایی به اندازه یک میلیمتر 
یا کوچکتر ارائه کند.اکنون اربابیان و همکارانش در حال کار با محققان دیگر برای تولید 
کاش��تهای صوتی به منظور اس��تفاده در کاربریهای پزشکی گوناگون از بررسی سیستم 
عصبی گرفته تا درمان علائم بیماری پارکینسون هستند.تراشه کاشت پزشکی دانشگاه 
استنفورد با »پیزوالکتریسیته« نیرودهی می شود که به معنی الکتریسیته ایجاد شده با 
فش��ار است.در یک ماده پیزوالکتریکی، فش��ار باعث سرکوب ساختار آن می شود. وقتی 
فش��ار کم می شود، ساختار مولکولی ماده پیزوالکتریکی به شکل اولیه خود بازمی گردد.

هر زمان که یک ساختار پیزوالکتریکی فشرده و باز می شود، یک بار کوچک الکتریسیته 
تولید می شود. اربابیان و تیمش با هدف قرار دادن امواج فراصوت بر روی یک تکه کوچک 
ماده پیزوالکتریکی بر روی دستگاه، فشار ایجاد کردند. این کاشت مانند فنری الکتریکی 
اس��ت که میلیونها بار در ثانیه فش��رده و باز می ش��ود و بار الکتریکی مورد نیاز تراشه را 
تامین می کند.در آینده محققان قصد دارند قابلیتهای تراشه کاشتی را برای اجرای وظایف 
پزشکی مانند اجرایی کردن حسگرها یا انتقال تکانه های درمانی برق به محل درد بیمار 
توسعه دهند.در نهایت این تراشه هوشمند حاوی یک آنتن رادیویی برای ارسال خوانشهای 
حسگر یا سیگنال تکمیل فرآیند درمانی به پزشک است.نمونه پیش ساخت کنونی به اندازه 
س��ر یک خودکار است. برای ساخت کاشت نسل آینده با اندازه یک دهم نمونه کنونی، 
تیم اربابی با دو همکار دیگر از دانشگاه استنفورد یعنی »امین نیکوزاده«، دانشیار پژوهشی 
آزمایش��گاه گینزتون و »بوتروس خوری یعقوب«، استاد پژوهشی دانشگاه استنفورد که 
کارشناس فرصوت هستند، همکاری کردند.هدف نهایی، تولید دستگاههای کوچکی است 
که بتوان از آنها برای ایجاد شبکه ای از الکترودها به منظور بررسی مغز حیوانات آزمایشی 
به شیوه های غیرممکن امروزی بهره برد.تیم اربابیان قصد دارد کاربردهای زیاد دیگر را با 
استفاده از این فناوری ساده به منظور تامین نیروی بی سیم کاشتهای کوچک درون بدن 
آزمایش کنند.این دانش��مند ایرانی گفت: برنامه های کاربردی حسگر و تحریک زیستی 
نیازمند کاشتهای ریز پزشکی در اعماق بدن هستند. ما بر این باوریم که پلتفرم ما به ارائه 
دستورالعملی به منظور ساخت دستگاههای کوچکی می پردازد که می تواند بطور بی سیم 

به تامین نیرو پرداخته و وظایف گسترده ای را انجام دهد.

پاپانی بر عمر کتری ها
میدان  یک  ایجاد  با  که  کرده اند  طراحی  ساده ای  وسیله  هلندی  طراحان 

الکترومغناطیسی، بسرعت یک لیوان آب را می جوشاند.
 دستگاه Miito که توسط دو دانشجوی آکادمی طراحی آیندهوون ساخته شده است، 
متشکل از یک صفحه القاء کننده و یک میله فلزی است که درون فنجان قرار داده می شود.

لیوان آب روی پایه القاء کننده قرار داده شده و میله فلزی درون آن قرار می گیرد؛ پایه 
القاء کننده یک میدان الکترومغناطیسی ایجاد می کند که گرما را از طریق میله فلزی به 

آب منتقل می کند.
در صورت نیاز به جوشاندن مقادیر بیشتر آب، قوری بر روی پایه القاء کننده قرار داده 

می شود که در حالت بهره وری انرژی، در زمان کوتاه تری آب را گرم می کند.
دستگاه Miito در مقایسه با کتری های معمولی، رسوب کمتری بر جای گذاشته و علاوه 
بر صرفه جویی در زمان، به کاهش هزینه انرژی کمک می کند؛ از این وسیله می توان برای 

گرم کردن مایعات مختلف مانند آب، شیر و حتی سوپ مورد استفاده کرد.

ساخت دستگاه سنجش زمان واکنش عصبی 
در دانشگاه امیرکبیر

یک محقق در دانشگاه امیر کبیر توانست دستگاهی برای اندازه گیری زمان 
واکنش سیستم عصبی ساخت تا از طریق آن بتوان روند بیماری های عصبی را 

اندازه گیری کرد.
فرین ذکایی ایده پردازدستگاه اندازه گیری زمان واکنش سیستم عصبی ودانشجوی 
کارشناس مهندسی پزشکی گرایش بیوپزشکی دردانشگاه امیرکبیر گفت: این دستگاه برای 

اندازه گیری زمان واکنش سیستم عصبی افراد مختلف ساخته شده است.
وی درباره کاربردهای این دستگاه توضیح داد و عنوان کرد: این دستگاه 8 تست دارد که 
در مراکز تربیت بدنی،مراکز توانبخشی،مطب ها،بیمارستان ها،در مرکز استخدام مشاغل 

حساس)خلبانی( و مراکز پایش سلامت کودکان مورد استفاده قرار می گیرد.

ذکایی با بیان اینکه دستگاه اندازه گیری زمان واکنش سیستم عصبی در استعدادیابی 
ورزشی نیز استفاده می شود، اذعان داشت: با استفاده از این دستگاه می توان فهمید که 
ورزشکار در چه سطحی از آمادگی قرار دارد.وی افزود: دستگاه اندازه گیری زمان واکنش 
سیستم عصبی،در اندازه گیری تست های اعصاب نیز کاربرد دارد و روند بیماری عصبی را 

مشخص می کند.
ذکایی در ادامه گفت: همچنین این دستگاه در مطالعات علمی پژوهشی، مراکز تحقیقاتی 
دانشگاهها، برای شناخت فرایند مغز، ارتباط سیستم اعصاب و اندام های مختلف بدن به کار 
می رود.وی با بیان اینکه با استفاده از این دستگاه می توان از میزان سلامتی افراد مطلع 
شد، بیان کرد: در هرکدام از تست های دستگاه اندازه گیری زمان واکنش سیستم عصبی، 
محرکی وجود دارد که میزان روند بیماری  عصبی و یا سلامتی فرد را مشخص می کند.

ذکایی با بیان اینکه علاوه بر سخت افزار یک نرم افزار در کنار این دستگاه قرار گرفته، توضیح 
داد: داده ها از سخت افزار وارد نرم افزار می شوند و به صورت نمودارهای آماری می توان 

داده های مربوط به زمان واکنش سیستم عصبی افراد را  ذخیره کرد.

 ساخت رگ با دو قاشق خون
 محققان دانشگاه گوتنبرگ سوئد با استفاده از مقدار کمی خون، موفق به ساخت 

رگ شدند.
 چندی قبل دانشمندان با استخراج سلول های بنیادی مغز استخوان موفق به ساخت رگ 
های خونی ش��دند. رگ های س��اخته شده برای اتصال دستگاه گوارش به کبد چند بیمار 
استفاده شد و نتایج کاملا رضایتبخش بود.استخراج سلول های بنیادی از مغز استخوان بسیار 
دردناك اس��ت؛ بنابراین محققان روش جدیدی توس��عه دادند که ساخت رگ با استفاده از 
خون بیمار انجام می شود.در این روش فقط به میزان کمی از خون بیمار )به اندازه دو قاشق 
غذاخوری( نیاز است. این مقدار از خون حاوی سلول های بنیادی کافی برای رشد رگ خونی 
است. یکی دیگر از مزیت های این روش، توسعه رگ در عرض یک هفته است.رگ های تولید 
شده به این روش به بدن بیماران پیوند زده شده اند و آزمایش ها نشان می دهد که عملکرد 
آنان دقیقا مشابه رگ های واقعی است.مهمترین کاربرد این روش، درمان مبتلایان به واریس 
یا انفارکتوس میوکارد است که نیازمند رگ های خونی هستند.محققان امیدوارند که بتوان از 

این روش ساده برای توسعه تمام بافت ها استفاده کرد.  

 برای داشتن خوابی راحت
 زیرفون مصرف کنید !

زیرفون برای سلامتی انسان مفید و گیاهی در دسترس است. در واقع این گیاه 
در تسکین و درمان مشکلاتی مانند نفخ، نقرس، بی خوابی و سم زدایی از بدن 

و غیره موثر عمل می کند.
 درخت زیرفون از دوره ی باستان شناخته  شده و یکی از آن گیاهانی است که به راحتی 
همه جا می روید. زیرفون برای سلامتی انسان مفید و گیاهی در دسترس است. در واقع 
این گیاه در تسکین و درمان مشکلاتی مانند نفخ، نقرس، بی خوابی و سم زدایی از بدن و 
غیره موثر عمل می کند. در این مطلب شما را بیشتر با این گیاه مفید آشنا می کنیم لطفاً 

با ما همراه باشید.
 زیرفون برای سم زدایی از بدن

همیشه توصیه می شود که در دوره هایی از سال بدن را از شر سموم انباشته شده در 
آن خلاص کنید. خوشبختانه گیاه زیرفون یکی از بهترین گزینه ها برای پاك سازی بدن 
محسوب می شود. گل های این گیاه معرق و مدر است یعنی این که علاوه بر درآوردن عرق 

باعث افزایش میزان ادرار شده و سموم را از بدن خارج می سازد.
روش مصرف

یک قاشق غذاخوری گل درخت زیرفون را با یک لیوان آب بجوشانید و روزانه دو تا سه 
مرتبه میل کنید. این کار را به مدت دو تا سه هفته انجام دهید.

 زیرفون برای داشتن خوابی راحت
گیاه زیرفون برای شما شب و خواب راحتی را فراهم می کند به خاطر اینکه حاوی 

خواص آرام بخشی است.
روش مصرف

یک قاشق چای خوری گیاه خشک زیرفون را در یک فنجان آب جوش و به مدت 6 تا 
10 دقیقه دم کنید. آن را با کمی عسل شیرین کرده و هر شب قبل از خواب میل کنید. 

می توانید این کار را به مدت 2 تا 3 هفته انجام دهید.
 زیرفون برای مقابله با نفخ، گاز معده و سنگ کیسه ی صفرا

پوست درخت زیرفون حاوی خواصی است که باعث تصفیه ی خون و تحریک ترشح و 
دفع صفرا می شود. در واقع این گیاه برای رفع مشکلات گوارشی مانند نفخ معده، ریفلاکس 

معده و همچنین رفع سنگ کیسه ی صفرا مفید است.
روش مصرف

برای مقابله با سنگ کیسه ی سفرا، مشکلات کبدی و نفخ می توانید از کپسول هایی که 
از پودر پوست درخت زیرفون تولید شده است استفاده کنید. این کپسول ها معمولاً در 
داروخانه ها موجود می باشد و شما می توانید با مشورت با پزشک یا داروساز از این کپسول ها 
مصرف کنید. اگر داروی خاصی مصرف می کنید قبل از مصرف این کپسول ها حتماً با 

پزشکتان مشورت کنید.
برای مقابله با مشکل ریفلاکس معده می توانید یک قاشق چای خوری زیرفون خشک را 
با یک فنجان آب جوش دم کرده و میل کنید. در صورتی که مشکلاتتان رفع نشود بهتر 

است به پزشک مراجعه کنید.
برای تمیز کردن چشم در صورت بروز ورم ملتحمه

اگر چشم هایتان قرمز و متورم شده یا پلک هایتان به هم می چسبند می توانید به سراغ 
زیرفون بروید. این گیاه یکی از درمانی های طبیعی برای مقابله و درمان ورم ملتحمه ی 

چشم می باشد.
روش استفاده

داخل یک فنجان آب جوش یک قاشق غذاخوری برگ خشک زیرفون بریزید و اجازه 
دهید دم بکشد. محلول را صاف کنید و روی یک دستمال یا کمپرس تمیز بریزید. اجازه 

دهید تا کمپرستان کمی خنک شود و سپس با آن چشمتان را تمیز کنید.
 زیرفون برای مقابله با اسیداوریک در صورت نقرس

خاصیت ادرارآوری زیرفون باعث می شود که این گیاه درمانی طبیعی و موثر برای 
نقرس نیز باشد. این بیماری به دلیل افزایش اسیداوریک در مفاصل رخ می دهد و بیماری 
آزاردهنده ای نیز محسوب می شود. پوست درخت زیرفون تصفیه کننده ی خون است و به 

همین دلیل نیز باعث کاهش و رفع اسیداوریک می شود.
روش مصرف

یک قاشق غذاخوری گل خشک زیرفون را در یک لیوان آب ریخته و بجوشانید. 
می توانید روزانه دو تا سه مرتبه از آن بنوشید. حواستان باشد که این کار را بیش از دو تا 
سه هفته ادامه ندهید. توجه داشته باشید که دم کرده ی گیاه زیرفون نمی تواند جایگزین 
داروهای معمول برای مقابله با نقرس باشد. شما می توانید از این گیاه در کنار داروهای خود 

استفاده کنید. توصیه می کنیم نظر پزشکتان را نیز در این خصوص جویا شوید.
زیرفون برای مقابله با استرس و اضطراب

اگر دچار استرس و اضطراب شده اید می توانید به سراغ زیرفون بروید. گل های این گیاه 
حاوی خواص آرام بخشی هستند که سیستم عصبی را آرام کرده و استرس و اضطراب را 

از بین می برند.
روش مصرف

یک لیتر آب بجوشانید و 5 گرم گل خشک زیرفون را در آن ریخته و اجازه دهید به 
مدت 5 دقیقه دم بکشد. هر شب قبل از خواب و به مدت دو تا سه هفته 1 فنجان از 

آن بنوشید.
توجه داشته باشید که گیاه زیرفون می تواند تأثیر مثبتی روی بیماران مبتلا به آلزایمر 
نیز داشته باشد. این بیماری که یک بیماری مربوط به سیستم عصبی است علائمی مانند 

اضطراب و افسردگی نیز به جا می گذارد.
 زیرفون برای تسکین سردرد و میگرن

از آنجایی که زیرفون خواص آرام بخشی دارد می تواند برای کاهش سردردهای عصبی و 
همچنین سردردهای میگرنی مفید باشد.

روش مصرف
یک لیتر آب جوشانده و یک قاشق غذاخوری گل خشک زیرفون را در آن ریخته و به 
مدت 10 دقیقه دم کنید. محلول را صاف کرده و در مواقعی که سردرد به سراغتان می آید 

میل کنید. می توانید روزانه تا سه مرتبه از این دم کرده میل کنید.
 توجه توجه

توجه داشته باشید که مصرف این گیاه برای کودکان زیر 12 سال ممنوع است. توصیه 
می شود بیشتر از میزان اشاره شده مصرف نشود.

5 خوراکی ضد سرما خوردگی
فصل سرما و کاهش دمای هوا به معنای آغاز و شیوع بیماری هایی مانند 
سرماخوردگی، آلرژی فصلی و افسردگی است اما با مصرف 5 خوراکی ساده 

می توان از تمام بیماری های فصل پاییز و زمستان در امان ماند.
 تغییر هر فصل به معنای تغییر شیوه زندگی و ورود بیماری های جدید است. اما با کمی 
دقت در عادات تغذیه ای و رفتاری می توان از ابتلا به بیماری های مختلف در امان ماند و 

فصلی بدون ابتلا به بیماری را گذارند.
* مصرف خوراکی های سم زدا

خوراکی هایی با القاب سم زدا وجود دارند که می توانند وضعیت سلامتی را بهبود بخشند. 
برای مثال چکاندن چندین قطره لیمو ترش در آب و مصرف صبحگاه آن می تواند به 
سم زدایی بدن پرداخته یا مصرف شب هنگام آب آناناس نیز می تواند همین خاصیت را 

داشته باشد.
* از مصرف غذاهای چرب بپرهیزید

اگر در منطقه سیبری و هوای فوق العاده سرد زندگی می کنید تنها به مصرف غذاهای 
پر چرب روی ببرید اما در غیر این صورت از مصرف غذاهای خیلی چرب در زمستان 
بپرهیزید زیرا مصرف غذاهای چرب هیچ تاثیری در گرم شدن بیشتر شما ندارد نه غذاهای 
چرب و نه غذاهای شیرین. علاوه بر این، مصرف غذاهای چرب می تواند تاثیر منفی بر کبد 

داشته باشد و به بیماری های کبدی منجر شود.
* منیزیم علیه افسردگی و خستگی

اگر احساس خستگی و افسردگی مفرط  می کنید به مصرف منیزیم بپردازید زیرا 
خوراکی های حاوی منیزیم می توانند علیه افسردگی و خستگی بتازند. بهترین مواد غذایی 
که سرشار از منیزیم هستند عبارتند از سبزی هایی مانند اسفناج، گوجه فرنگی، مغز بادام، 
فندق، تخمه کدو، موز، انجیر خشک، غلات سبوس دار  و البته مکمل های دارویی نیز 

می توانند مفید باشند.
* مصرف پروتئین را افزایش دهید

مصرف پروتئین می تواند شما را از حالت افسردگی و خواب آلودگی در فصل زمستان دور 
نگه دارد پس در وعده صبحانه خود خوراکی هایی که دارای مقادیر قابل توجهی از پروتئین 
هستند را بگنجانید. از میان خوراکی های حاوی پروتئین می توان به مواردی مانند آجیل ها، 

دانه های روغنی، تخم مرغ و پنیر اشاره کرد.
* مصرف آب روزانه را افزایش دهید

در زمستان باید آب بیشتری به نسبت تابستان در اختیار بدن قرار بگیرد گرچه کمتر 
این نیاز را در فصل زمستان احساس می کنیم. نوشیدن حداقل 1,5 لیتر آب در زمستان 

توصیه می شود.

رنگ گرافنی، محافظی مستحکم 
در برابر خوردگی

محققان بریتانیایی موفق به ساخت رنگ گرافنی شدند که می تواند سطوح را در 
برابر خوردگی محافظت کند.

یافته های اخیر محققان دانشگاه منچستر نشان می دهد که گرافن می تواند به عنوان لایه ای 
محافظ برای بسته بندی و محافظت درازمدت از غذاها استفاده شود.گرافن ماده ای تک لایه از 
اتم های کربن است که در صورت داشتن گروه های اکسیژن به اکسید گرافن تبدیل می شود. 
این ماده در صنایع داروسازی، شیمیایی و الکترونیک پرکاربرد است. در صورتی که گرافن به 
صورت رنگ روی سطح اعمال شود، موجب تشکیل لایه ای مستحکم و غیرخورنده می شود که 
کاربردهای متعددی در صنعت دارد.رنگ های اکسید گرافنی را می توان روی سطوح مختلف از 

شیشه گرفته تا فلزات و حتی آجر اعمال کرد. این پوشش پس از یک پردازش شیمیایی، همانند 
گرافیت عمل کرده و پایداری شیمیایی و گرمایی مناسبی خواهد داشت. این در حالی است که 

از نظر مکانیکی، استحکامی نزدیک به گرافن، مستحکم ترین ماده شناخته شده تاکنون، دارد.
این تیم تحقیقاتی، پیش از این نشان داده بودند که فیلم های چند لایه اکسید گرافن اگر تحت 
خلاء خشک شوند و دوباره در معرض بخار آب قرار گیرند همانند الک مولکولی عمل می کنند و 
می توان مولکول های کوچک را با ابعادی کوچکتر از یک حد خاص، فیلتر کرد. این یافته محققان 
می تواند تاثیر شگرفی روی خالص سازی و تصفیه آب داشته باشد.در مقاله ای که اخیرا محققان 
دانشگاه منچستر در نشریه Nature Communications منتشر کردند، نشان داده شده 
است که می توان با عامل دار کردن گرافن فضاهای عبوری میان لایه های اکسیدگرافن را مسدود 
و از عبور مولکول ها جلوگیری کرد؛ بنابراین گازها، سیالات و مواد شیمیایی امکان عبور از این 
لایه ها را نخواهند داشت.در این پژوهش محققان نشان دادند که سطح ورق مس را می توان با 
این رنگ گرافنی پوشش داد و از آن به عنوان مخزن نگهدارنده اسیدهای خورنده استفاده کرد. 

کمک به نابینایان و معلولان؛

تولید سریع رگ در بدن
 با دستاورد محقق ایرانی دانشگاه ایندیانا

تیمی از محققان بین المللی با همکاری محقق ایرانی دانشگاه ایندیانا تکنیک 
جدیدی ارایه کرده اند که بدین وسیله بدن انسان با سرعت بیشتری اقدام به تولید 
رگهای خونی می کند. این دستاورد پزشکی می تواند خبر خوشحال کننده ای برای 

مبتلایان به انواع معلولیتها و همچنین نابینایان باشد.
 دکتر محمدرضا ستارزاده محقق ایرانی مدرسه پزشکی دانشگاه ایندیانا و همکارانش از 
دانشگاههای شیکاگو، پوردو، کالج پزشکی ویل کورنل و چند دانشگاه شرق آسیا با ابداع این 

روش نوین درهای جدیدی به سوی درمان مؤثر نابینایی گشوده اند. 
این تیم بین المللی درمان های جدیدی برای بیماریهایی نظیر "بیماری عروق سطحی بدن" 
را هدف قرار داده اند که تاکنون روش درمانی مؤثری نداشته است. بیماری عروق سطحی 
بدن عارضه ای است که طی آن به دلیل گردش ضعیف خون همواره دردهای شدیدی در پا 
احساس می شود. این بیماری مهم می تواند به مشکلات پوستی، قانقاریا )سیاه مردگی( و حتی 
قطع عضو منجر شود. درحالی که بدن به طور طبیعی دارای سلولهای متخصصی است که با 
ترمیم رگهای خونی، جایگزین های مناسبی برای آنها تولید می کنند. این سلولها تحت عنوان 
"سلولهای کلنی ساز Endothelial" شناخته می شوند. اما همزمان با افزایش سن و تداوم 
بیماری هایی نظیر بیماری عروق سطحی بدن، کارایی این دسته از سلولها کاهش پیدا می کند. 
این محققان نشان داده اند با تزریق سلولهای جوان تر و پرشورتر Endothelial به بافت های 
آسیب دیده این احتمال وجود دارد که فرآیند تولید رگهای خونی جدید با سرعت بیشتری 

صورت گیرد. 
به طور کلی جمع آوری این سلولها جهت استفاده در این فرآیند کار دشواری است به ویژه 
اینکه پیدا کردن آنها در افراد بالغ و مخصوصا آنهایی که به بیماری عروق سطحی بدن مبتلا 

هستند دشوارتر است. با این حال انبوهی از آنها در بند ناف خون وجود دارد. 
دکتر ستارزاده و همکارانش امیدوارند در آینده نزدیک این تکنیک درمانی بالقوه به کمک 

بیمارانی بیاید که به دلیل ابتلا به مشکلات عروقی ناچار به قطع عضو می شوند.

دستاورد دانشمند ایرانی برای تولید نسل جدید 
کاشت های بدن با نیروی فراصوت

این میو ه ها و صیفی جات را با پوست بخورید
اکثر ما هنگام خوردن پرتقال، پوست آن را بی درنگ دور می ریزیم درحالی که 

نمی دانیم پوست پرتقال نزدیک به دوبرابر گوشت این میوه ویتامین ث دارد.
در بسیاری از میوه ها و صیفی ها پوست، مغذی ترین و پرخاصیت ترین بخش آنها محسوب 
می شود. حتما می پرسید چه میوه ها و صیفی هایی را باید با پوست بخوریم؟ آیا پوست موز را 
هم می توان خورد؟ پوست هندوانه چطور؟ جواب این سوال ها مثبت است چون پوست این 

خوردنی های سالم را نیز می توان خورد.
خودمحرومیتی از خواص اهدایی طبیعت

در این گزارش 12 نوع میوه و صیفی  که می توانید آنها را با پوست بخورید و از خواص بیشمار 
پوست آنها بهره مند شوید، معرفی شده است:  

سیب
پوست سیب به اندازه  نیمی از کل این میوه فیبر دارد. یک سیب متوسط محتوی 9 میلی گرم 
»ویتامین ث«، 100 واحد بین المللی »ویتامین آ« و 200 گرم پتاسیم است که با کندن پوست 
آن، حدود یک سوم این مواد مغذی را دور می ریزید. همچنین پوست سیب 4 برابر بیش از 
گوشت آن »ویتامین کا« دارد که این میزان حدود 5 درصد از نیاز روزانه بدن به این ویتامین 
است. پوست سیب فواید بیشتری نسبت به ویتامین های داخل گوشت این میوه دارد. نوعی 
آنتی اکسیدان به نام »کورسِتین« که اغلب در پوست سیب یافت می شود، به عملکرد ریه 
کمک کرده و مشکلات تنفسی را به حداقل می رساند. این آنتی اکسیدان، ریه را در برابر التهاب 
محافظت می کند، همچنین گفته می شود، کورستین ضمن مقابله با آسیب بافت های مغز از 

حافظه نیز مراقبت می کند.
در یک مطالعه دیگر، ترکیب دیگری در پوست سیب یافته شده که »تریترپنویید« نام دارد 
و از سرطانی شدن برخی سلول ها جلوگیری کرده و با انواع خاصی از سرطان ها مبارزه می کند. 
همچنین »اسید اورسولیک« موجود در پوست سیب رشد عضلانی را تقویت و ضمن افزایش 

حجم ماهیچه ها از خطر بروز چاقی مفرط جلوگیری می کند.

سیب زمینی
پوست سیب زمینی محتوی مواد مغذی بیشتری است. پوست سیب زمینی بسیار بیش 
از گوشت آن آهن، کلسیم، پتاسیم، منیزیم، ویتامین ب6 و ویتامین ث دارد. به عنوان مثال 
100 گرم پوست سیب زمینی نسبت به همین وزن سیب زمینی 7 برابر کلسیم بیشتر و 17 برابر 
آهن بیشتر دارد. با دور انداختن پوست سیب زمینی 90 درصد از آهن و نیمی از فیبر موجود در 

آن را دور می اندازید.
همچنین پوست سیب زمینی شیرین را فراموش نکنید، چراکه سرشار از بتاکاروتن است. این 
ماده هنگام هضم شدن تبدیل به »ویتامین آ« می شود. این ویتامین برای سلامت سلول ها و 

تنظیم سیستم ایمنی مفید بوده و برای حفظ عملکرد اعضای بدن حیاتی است.

پوست مرکبات
)پرتقال، لیمو، گریپ فروت و لیموشیرین(

پوست پرتقال تقریبا دو برابر گوشت آن ویتامین ث دارد. پوست پرتقال همچنین حاوی میزان 
بیشتری ریبوفلاوین، ویتامین ب6، کلسیم، منیزیم و پتاسیم است. فلاونویید موجود در پوست 
پرتقال خواص ضدسرطانی و ضدالتهابی دارد. مرکبات همچنین جذب آهن را افزایش می دهند.

خودمحرومیتی از خواص اهدایی طبیعت
اگرچه پوست مرکبات سرشار از مواد مغذی است اما به دلیل این که تلخ بوده و به سختی 
هضم می شود شاید نتوانید پرتقال را درسته بخورید. در عوض با استفاده از رنده  تیز یا هر 
وسیله برنده دیگر پوست پرتقال را روی سالاد بریزید و میل کنید. همچنین می توانید آن را 
داخل شیشه روغن زیتون بریزید. ترکیب پوست پرتقال با شکلات یا بستنی نیز بسیار خوشمزه 

خواهد شد.

خیا ر
پوست خیار محتوی بسیاری از آنتی اکسیدان ها، فیبر غیرمحلول و پتاسیم موجود در خود 
خیار است. پوست خیار همچنین محتوی بیشتر »ویتامین کا« موجود در خیار است. پس دفعه 

آینده خواستید سالاد درست کنید، پوست خیار را نکنید.

کیوی
حتما شما هم سال ها پوست کیوی را بریده و کنار گذاشته اید و فقط گوشت آن را میل 
کرده اید اما باید بدانید پوشش کرکی کیوی نیز خوردنی است. درواقع پوست کیوی بیش از 
گوشت آن فلاونویید، آنتی اکسیدان و ویتامین ث دارد. همچنین فیبر موجود در پوست کیوی 
دو برابر گوشت آن است. پس از این به بعد کیوی را مانند هلو گاز بزنید. اگر نمی توانید کیوی را با 

کرك هایش بخورید، پیش از مصرف، کرك های آن را از روی پوستش پاك کنید.

بادمجان
این  است.  »ناسونین«  قدرتمند  بسیار  آنتی اکسیدان  محتوی  بنفش رنگ  صیفی  این 
آنتی اکسیدان از گسترش سرطان به ویژه در مغز و سایر بخش های سیستم عصبی جلوگیری 
می کند. پوست بادنجان همچنین محتوی »اسید کلروژنیک« است. این ترکیب شیمیایی ضمن 
افزایش خواص آنتی اکسیدان و ضد التهابی، تحمل گلوکزی را نیز افزایش می دهد. گوشت 
بادنجان همچنین محتوی اسید کلروژنیک است که البته این اسید به میزان بیشتر در پوست 

آن وجود دارد.

انبه
تحقیقات نشان می دهد، پوست انبه محتوی ترکیباتی مشابه »رزوراترول« است که به 
سوزاندن و جلوگیری از تشکیل سلول های چربی های اشباع شده کمک می کنند. در این مطالعه 
گوشت میوه  انبه نیز مورد آزمایش قرار گرفت اما نتایج حاصل از آن به اندازه پوست این میوه 
نبود. محققان می گویند، افرادی که می خواهند از خواص انبه بهره مند شوند باید این میوه را با 

پوست بخورند.
پوست انبه همچنین نسبت به گوشت آن محتوی میزان بیشتری کاروتنویید، پلی فنول ها، 
امگا3، امگا6 و سایر اسیدهای چرب اشباع نشده است. مطالعه دیگری نشان می دهد، ترکیباتی 
که میزان تجمع آنها در پوست انبه بیشتر است با سرطان، دیابت و بیماری های قلبی مبارزه 
می کنند. پوست انبه همچنین محتوی کورستین است. پوست انبه را می توان خام یا پخته میل 

کرد. یکی دیگر از راه های خوردن همزمان میوه و پوست انبه، درست کردن ترشی انبه است.

هویج
از آن جا که پوست هویج نیز مانند گوجه فرنگی همرنگ گوشت آن است، پوست و گوشت 
آن خواص غذایی مشابهی دارند. با این حال بیشترین میزان انباشت ترکیبات مغذی هویج در 
پوست آن است پس به جای پوست کندن هویج، آن را با یک برس خوب تمیز کنید و بشویید.

هندوانه
تمام هندوانه ها محتوی »سیترولین« هستند که خاصیت آنتی اکسیدانی دارد و به »آرگینین« 
تبدیل می شود. این ماده یک اسید آمینه است که برای قلب، سیستم ایمنی و سیستم 
گردش خون مفید است. اما جالب است بدانید که بخش اعظم این سیترولین در پوست هندوانه 
وجود دارد. شاید خوردن پوست هندوانه به نظر ناخوشایند و بدمزه باشد اما می توان مانند خیار 
از آن ترشی یا شور تهیه کرد یا آن را مزه دار کرد و خورد. همچنین می توان پوست هندوانه را 

همراه با گوشت آن در مخلوط کن ریخت و با اضافه کردن کمی آبلیمو میل کرد.

پیاز
پوست پیاز همانند انبه و سیب محتوی کورستین است. اگرچه نمی توان پوست پیاز را 
مستقیما خورد اما می توانید هنگام پختن گوشت و مرغ آن را با پوست داخل آب بیندازید تا 

برخی از خواص مفید آن را استخراج کنید.

آناناس
آناناس محتوی »بروملین« است. این ترکیب یک آنزیم کاهنده  التهاب به ویژه در بینی و 
سینوس هاست. نتایج یک مطالعه نشان می دهد، میزان بروملین موجود در هسته و پوست 
آناناس بیش از گوشت آن است. از آن جا که هضم هسته و پوست آناناس برای دستگاه گوارش 

انسان دشوار است، آن را داخل مخلوط  کن ریخته یا چند دقیقه در ماهیتابه تفت دهید.

موز
پوست موز بیش از گوشت آن فیبر و پتاسیم دارد. پوست موز همچنین محتوی لوتیین است 
که یک آنتی اکسیدان محسوب می شود. این آنتی اکسیدان در حفظ سلامت چشم نقش مهمی 
ایفا می کند. همچنین اسید آمینه تریپتوفان بیش از آن که در خود میوه موز باشد در پوست 
آن وجود دارد. تریپتوفان با افزایش سطح هورمون »سروتونین« در بدن باعث کاهش افسردگی 

می شود. سروتونین یک ناقل عصبی در مغز است که بر خلق وخو تأثیر می گذارد.
از آن جا که پوست موز تلخ مزه و سفت است، بسیاری از افراد آن را میل نمی کنند اما پوست 
موزهای رسیده )موزهای قهوه ای رنگ(، نازك تر و شیرین تر بوده و راحت تر جویده می شوند. 
همچنین می توان پوست موز را چند دقیقه جوشانده تا نرم تر شود یا آن را در ماهیتابه سرخ کرد. 
اگر هم می خواهید خلاقیت بیشتری به خرج دهید، پوست موز را 20 دقیقه یا بیشتر داخل فر 

قرار دهید تا خشک شود سپس با آن چای دم کنید.
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مدیر دفتر آموزش پیش دبستانی وزارت آموزش و پرورش؛
سه درصد کودکان 6 ساله

 دیرتر وارد مدارس می شوند 

 
مدیر دفتر آموزش پیش دبستانی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به ضرورت 
مدیریت یکپارچه و همسو کردن اقدامات در حوزه پیش دبستانی و مهدکودک، 
بر اهمیت گذراندن این دوره ها و رفع تردید کودکان برای ورود به مدرسه، تاکید 

کرد. 
رخساره فضلی با حضور در همایش توسعه و عدالت آموزشی اصلی ترین نکته در عدالت 
آموزشی را توجه به زیربناها دانست و افزود: دو سال اول تولد از حیاتی ترین دوران عمر 
انسان است که حواس، توان و ظرفیت های فرد نیازمند توجه خاصی بوده و در شرایط 

متفاوتی نسبت به دیگر سال ها قرار دارد. 
وی ضمن بیان اینکه فرصت رشد بعضی از توانمندی های کودك تا قبل از 7 سالگی 
تمام می شود، اظهار کرد: اگر فرصت و زمینه رشد و تقویت استعدادها در کودکی فراهم 

نشود، بدیهی است که در دوره های بعدی هم به نتیجه نمی رسیم. 
سه درصد کودکان 6 ساله دیرتر وارد مدارس می شوند

مدیر دفتر آموزش پیش دبستانی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه نرخ جذب 
خالص دانش آموز در پایه اول مقطع ابتدایی در ایران 97 درصد است، بیان کرد: سه درصد 
کودکان شش ساله واجد شرایط که باید در مقطع اول ابتدایی ثبت نام کنند، دیر اقدام کرده 
و در زمان مقرر وارد مدرسه نمی شوند. طبق مصوبات آموزشی سقف سنی ثبت نام در پایه 

اول مقطع ابتدایی در شهرها، 9 سالگی و در روستا تا 11 سالگی است. 
بیشترین میزان افت، در پایه اول مقطع ابتدایی

این کارشناس ارشد تربیتی با اشاره به اینکه در پایه اول مقطع ابتدایی بیشترین میزان 
افت را شاهد هستیم، افزود: وقتی درصدی از کودکان شش ساله در همان مقطع اول واژه 
نمی توانم در ذهن شان شکل می گیرد، بدیهی است که مدیریت این افراد در سال های 

بعدی بسیار دشوار شده و مبنای بی عدالتی از همین جا ایجاد می شود. 
احکام قابل قبولی در زمینه توجه به آموزش 
دوره پیش دبستانی و مهدکودک وجود ندارد

فضلی با اشاره به اینکه در نگاه کلان کشور و در اسناد بالادستی احکام قابل قبولی در 
زمینه توجه به آموزش دوره پیش دبستانی و مهدکودك وجود ندارد، تاکید سیاست های 
ابلاغی رهبری در حوزه آموزش و پرورش بر این مقاطع پشتوانه مهمی تلقی کرد و 
خاطرنشان کرد: تاکید مقام معظم رهبری به این دو مقطع نشان دهنده اهمیت بالای این 

رده سنی است، بنابراین باید در جهت عملی شدن این سیاست ها گام برداریم. 
وی یکی از راهکارهای موجود در سند تحول بنیادین آموزش کشور درخصوص مقاطع 
مهدکودك و پیش دبستانی را تامین این دوره ها برای تمام کودکان کشور در مناطق محروم 
تا حد امکان و با مشارکت بخش غیردولتی عنوان و مقارن شدن زمان برگزاری این همایش 
با تدوین برنامه ششم توسعه را فرصت مغتنمی برای توجه بیشتر سیاستگذاران مسائل 

آموزشی کشور از جمله مشکلات موجود در حوزه پیش دبستانی دانست. 
مدیر دفتر آموزش پیش دبستانی وزارت آموزش و پرورش ضرورت اجرای مدیریت 
یکپارچه بر آموزش مقاطع پیش دبستانی تاکید کرد و همسو شدن فعالیت ها و اقدامات 
در این حوزه را اقدامی موثر برای تاثیرگذاری هرچه بیشتر این مقطع در پرورش استعداد 

کودکان توصیف کرد. 

علی رغم رشد چهار برابری زنان باسواد؛ 

عدالت جنسیتی تنها در مقطع ابتدایی
 محقق شده است 

معاون راهبردی معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری با اشاره به رشد  
چهار برابری زنان باسواد از نیمه دهه 40 تا ۹0 گفت: شاخص عدالت جنسیتی در 

مقاطع تحصیلی افت و خیز دارد. 
سوسن باستانی با طرح مباحث خود در زمینه عدالت جنسیتی اظهار کرد: از سال 45 
تا 90، درصد مردان با سواد از 42,4 درصد به 88,2 درصد رسیده، این در حالیست که 
درصد زنان باسواد در همین دوره زمانی از 19,3 درصد به 81,1 درصد رسیده و این یعنی 

با رشد چهار برابری زنان با سواد و رشد 2 برابری مردان با سواد روبرو بوده ایم. 
عدالت جنسیتی تنها در دوره ابتدایی محقق شده است

وی با اشاره به اینکه زمانی که گروه های سنی را جدا محاسبه می کنیم و میزان ورود هر 
گروه سنی به مقطع خود را بررسی می کنیم، شاخص عدالت جنسیتی افت و خیز دارد، 
گفت: بنابر تعریف یونسکو اگر نسبت دختر به پسر در مقاطع تحصیلی 0,77 تا 1,1 باشد، 
عدالت جنسیتی محقق شده است. براین اساس عدالت جنسیتی تنها در دوره ابتدایی 

محقق شده است. 
در مقطع دانشگاه همچنان دختران محروم تر از پسران هستند

معاون راهبردی معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری ادامه داد: اما در دوره 
راهنمایی این نسبت 0,75 به 1,1 است ولی در دوره متوسطه، وضع بهتر است و مقطع 
پیش دانشگاهی تنها مقطعی است که در آن پسران از دختران محروم تر هستند، اما در 
مقطع دانشگاه همچنان دختران محروم ترند، بنابراین ما فقط در یک دوره تحصیلی به 

عدالت جنسیتی رسیده ایم. 
باستانی ضمن بیان اینکه توجه به مسائل جنسیتی از برنامه سوم توسعه آغاز شده است، 
اظهار کرد: در برنامه سوم لزوم بازنگری در برنامه درسی، اصلاح فضای آموزشی به لحاظ 
جنسیتی در پایه ها مورد توجه قرار گرفت و دسترسی برابر دختران به فرصت آموزشی و 
متناسب کردن فضاهای آموزشی، از موضوعات مرتبط با عدالت جنسیتی بود که در برنامه 
چهارم مطرح شد و همچنین تامین آموزش متناسب با نیاز دختران و پسران و دسترسی 

به فرصت متناسب با نیاز مناطق و رفع محرومیت مورد توجه قرار گرفت. 
وی در پایان ضمن تاکید بر اهمیت مباحث کیفی آموزش و پرورش، مناسب سازی 
فضای مدارس در دبیرستان و راهنمایی، تدوین محتوای کتب مناسب و ایجاد تقویت و 
مهارت های رفتاری، تقویت خلاقیت، آزاداندیشی و برنامه های تربیتی حساس به جنسیت 
از جمله پیشنهاداتی بود که برای ارتقای سطح عدالت جنسیتی در مباحث کیفی مطرح 
کرد و انطباق نظام و محتوای آموزشی با پیشرفت تکنولوژی و استفاده از آن، توجه به 
انگیزه تحصیل و اجباری نبودن آموزش را از دیگر معقولات مهمی دانست که در تدوین 

برنامه های توسعه برای تحقق عدالت آموزشی و جنسیتی باید به آن توجه کرد. 

مقام مسوول در سازمان تامین اجتماعی:

بیمه شده از اولین روز اشتغال به کار 
مشمول تامین اجتماعی است

مدیرکل درآمد حق بیمه سازمان تامین اجتماعی گفت: هر کارگری که 
مشمول قانون تامین اجتماعی باشد حق دارد از اولین روز اشتغال به کار، تحت 

پوشش بیمه قرار بگیرد.
 »مهرداد قریب« افزود: کارفرمایان باید صورت دستمزد و حقوق کارکنان را با آخرین 
تغییرات در دستمزد و تعداد نیروها تنظیم و حق بیمه کارکنان خود را تا آخرین 
روز ماه بعد پرداخت کنند.وی ادامه داد: هر فرد پس از آغاز بیمه پردازی می تواند از 

سازمان تامین اجتماعی حقوق خود را در چارچوب اختیارات قانونی سازمان مطالبه کند.
قریب گفت: بیمه شدگان حق دارند به قوانین و مقررات که حقوق و تکالیف آنها را 
بیان می کند، دسترسی داشته باشند و در این راستا سازمان تامین اجتماعی با استفاده از 

روش های مختلف نسبت به اطلاع رسانی قوانین جدید و رفع ابهام اقدام می کند.
وی با بیان اینکه تعهدات سازمان تامین اجتماعی در برابر هر بیمه شده مشروط به 
تداوم اشتغال وی در کارگاه مشمول قانون است، تصریح کرد: اگر برای بیمه شده ای که 
تحت پوشش قرار گرفته برای مدتی از سوی کارفرما فهرست و حق بیمه پرداخت نشود، 
سازمان تامین اجتماعی با انجام بازرسی از کارگاه و در صورت اشتغال بکار اینگونه افراد، 

تعهدات خود را به بیمه شده ارائه می کند.

فوق تخصص ریخت و پاش

من هر چه قدر به فرزندم می گویم وسایل شخصی ات را سر جایش بگذار، 
هر روز صبح تختت را مرتب کن یا اتاقت را همیشه مرتب نگه دار، انگار تأثیری 
ندارد. من همیشه با یک اتاق شلوغ روبرو می شوم و این باعث می شود روحیه 

من تا آخر شب خسته و خراب باشد.
یکی از انتظاراتی که پدر و مادرها از فرزندان خود دارند، داشتن نظم و ترتیب در 
فعالت های شخصی شان است، اما گاهی شرایطی به وجود می آید که کودك از زیر بار 
مسئولیت خود شانه خالی می کند و همین عامل سبب درگیری و ناراحتی بین والدین 
و فرزندان می شود. گاهی برخی مادران اذعان می کنند که من هر چه قدر به فرزندم 
می گویم وسایل شخصی ات را سر جایش بگذار، هر روز صبح تختت را مرتب کن یا اتاقت 
را همیشه مرتب نگه دار، انگار تأثیری ندارد. من همیشه با یک اتاق شلوغ روبرو می شوم و 

این باعث می شود روحیه من تا آخر شب خسته و خراب باشد.
 به راستی چه می شود که کودك ما دوست ندارد اتاقش را مرتب نگه دارد یا وسایل خود 
را سر جایش قرار دهد؟ چرا این همه درگیری و تنش بین والد و فرزند بر سر عدم احساس 
مسئولیت کودك به وجود می آید؟ یادگیری چند مهارت ظریف چه از طرف والدین و چه 

از طرف کودك می تواند این معضل رایج را حل نماید.
 

انتظار شما از تمیز بودن چقدر معقول است؟ 
برخی از والدین انتظارات نامعقولی از فرزندان در زمینه تمیز بودن اتاقشان دارند. با خود 
بیندیشید آیا اتاق فرزندتان آنقدر شلوغ است که به سختی می توان در اتاق راه رفت؟ آیا 
به اندازه ای شلوغ است که نمی توان یک وسیله خاص را به راحتی پیدا کرد یا به قدری 
شلوغ است که وقتی مهمان وارد اتاق او می شود مایه خجالت است؟ سوالی از این قبیل 
و پاسخ مثبت به آن نشان دهنده انتظارات معقولانه شما از تمیزی است. اما اگر توقع شما 
بالاتر از این ها است، باید سخت گیری خود را کاهش دهید و آن را به سطح واقع بینانه ای 
برسانید. قبل از ارائه راهکار یادتان باشد که هیچ وقت اتاق فرزندتان را تمیز نکنید. چرا که 
این کار باعث می شود کودك همیشه با یک اتاق تمیز روبرو شود و نیازی برای تمیز کردن 

اتاق در خود احساس نکند.
 

تکالیف مرتب بودن را جزیی کنید
وقتی قرار است مهارتی را به فرزندتان آموزش دهید حتما آن را به شکل کاملا شفاف 
و روشن در آورید. مثلا گفتن این جمله که برو اتاقت را مرتب کن، خیلی کلی و مبهم 
است. بنابراین در ابتدای امر یک لیست حداکثر پنج موردی از آنچه که دقیقا از کودك 
تان انتظار دارید، تهیه کنید و آن را به دیوار اتاقش نصب نمایید. این لیست باید دقیقا در 
کجا، چه چیزی و چه زمان را مشخص کرده باشد. مثلا صبح قبل از بیدار شدن از خواب 
پالتو، شال گردن و پلیورت را به رخت آویز، آویزان کن یا بعد از شستن دست و صورت و 
خوردن صبحانه کتاب و خودکار و مدادهایت را مرتب کن و آن ها را در کتابخانه قرار بده.

 
تنبلی های کودک را با برچسب مجسم و مرئی کنید

پانزده دقیقه بعد از اینکه به فرزندتان زمان موارد را گفتید، فرصت داده و پس از آن به 
کنترل آنچه که از او خواسته اید اقدام کنید. سپس هر چیزی را که در لیست قید کرده اید 
و او نسبت به مرتب کردن آن کوتاهی کرده جمع آوری کرده و آن را در یک کمد به نام 
انباری انبار کنید. بر روی هر کدام از وسایلی که جمع آوری می کنید، برچسب انبار را 
بچسبانید. تاریخ جمع آوری و تاریخ بازگشت را که دو روز بعد از جمع آوری محسوب 
می شود نیز بر روی آن قید کنید. این کار به آن دلیل است که وقتی فرزند شما به آن 
وسیله ای که انبار شده نیازمند شد، متوجه می شود تا دو روز آینده نمی تواند به آن 

دسترسی داشته باشد. 

از محرک تشویق به جا استفاده کنید
یادتان باشد اگر کودك تان وسیله ای را مرتب کرده و در جایش قرار داده، حتما او را 
تشویق کنید. تنها همان کاری را مورد تحسین قرار دهید که او نسبت به انجام آن اقدام 
کرده است. سپس وسیله ای را که تاریخ همان روز را برای باز گردان آن از انبار قید کرده اید 
را خارج کرده و آن را روی تخت مرتب شده او قرار دهید. اما اگر متوجه شدید که تخت 
نامرتب است یا کف اتاق هم چنان شلوغ است، تاریخ بازگرداندن وسیله را که قرار بوده در 

همان روز آن را برگردانید را تمدید کرده و تاریخ فردای آن روز را بزنید.
 

سه گام در مواجهه با اتاق نامرتب کودک
اولین باری که ملاحظه کردید اتاق کودك نامرتب و شلوغ است به او بگویید دوست دارم 
تخت خود را بهتر از این مرتب کنی یا کتاب و دفترهایت را در کشوی میزت قرار دهی. 
یعنی آنچه را که او اشتباه انجام داده، برایش روشن کرده و روش درست انجام دادن آن را 
توضیح دهید. اگر برای بار دوم متوجه شدید که هنوز فرزندانتان به آنچه که مورد توافق 
شما و او بوده توجهی نکرده او را فرا بخوانید و به او بگویید حاصل کارش مورد قبول تان 
نیست و در ادامه به او یادآور شوید برای به اتمام رسیدن کار تنها پنج دقیقه به او فرصت 
می دهید. اگر برای سومین بار ملاحظه کردید که همچنان اتاقش نامرتب است، آن کارها 
را انجام نشده تلقی کنید، این بار دیگر نیازی به توضیح دادن نیست. وسایل را در انباری نگه 
دارید. اگر فرزندتان وارد بحث شد و از شما دلیل آن را خواست تنها بگویید "همین است". 
چنانچه کودك شما خواست در رابطه با عملکرد خود توضیحی دهد، بحث خود را به زمان 

دیگری موکول کنید. چرا که در آن لحظه باید از قوانینی که گذاشته شده، پیروی کند.
 

از اهرم گواهی فراغت سود ببرید
اگر فرزندتان چهار روز متوالی اتاق و آنچه را که قید شده است مرتب در جای خود قرار 
داده گواهی اتاق تمیز درست کرده و آن را به دیوار اتاق او نصب کنید. اما به محض نامرتب 
شدن اتاق آن را از دیوار بردارید. چنانچه بعد از گذشت حداقل دو هفته شاهد اتاقی مرتب 
از او بودید قوانین نصب شده از دیوار را برداشته و تمام وسایل موجود در انبار را بازگردانید 
و گواهی فراغت را در اتاق او نصب کنید. به او یادآور شوید که فعلا برنامه متوقف می شود. 
ولی گاه گاهی اتاق او را کنترل خواهید کرد. به او بگوید که این کار تا زمانی ادامه می یابد 

که اتاق او خوب و منظم باشد.

آنچه در بسیاری از کتب و آثار دینی و آموزشی در 
کلاس های اخلاق و سخنرانی ها و موعظه های مذهبی 
در حوزه ارتباط صمیمی با خدا رایج است، نماز، روزه، 
زکات،  منکر، خمس،  از  نهی  و  معروف  به  امر  حج، 
والدین،  به  مراسم مذهبی خدمت  در  ذکر، شرکت 

سفرهای زیارتی،... است.
بدون شک همه این عبادت در ارتباط با خدا و خودسازی 
سهم بسیار ارزنده ای داشته و ترك هر کدام از آنها مانع ارتباط 
موثر و صادقانه با خدا و موجب سردی روح و روان و روابط 
با خدا و دینداران خواهد شد. امّا در این اجمال سعی در ارائه 
راهکارهایی هستیم که اغلب ما از آنها غافلیم. راهکارهایی 

ساده و قابل عمل برای همه در همه جا.
1- به هنگام انجام کارهای تکراری و خسته کننده مثل 
شستن ظرف ها و لباس ها و پختن غذا، جمع و جور کردن 
وسایل خانه، کار در کارخانه و رانندگی در ترافیک سنگین 
شهری، سرودی را در باره خدا زمزمه کنید. به یاد بیاورید 
که هر کاری با یاد خدا عبادت خواهد بود و عبادت موجب 
آرامش و ارتباط مستقیم با خالق هستی و همه اینها باعث 

انرژی مثبت .
2- هر روز تنها دقایقی را در خلوت و سکوت بنشینید و به 
آنچه که از خوبی ها دست یافته اید فکر کنید. شغل، ازدواج، 
مسکن، تحصیل، مسافرت خاطره انگیز، فرزند، سلامتی،... از 
خدا برای بدست آوردن همه این ها تشکر کنید. و خوشحال و 
خرسند باش بابت اینکه از شاکران هستی، این یعنی بهترین 

ارتباط با خدا.
3- کاری را که اصلاً دوست نداری و از انجام آن بشدت 
خسته و ملول می شوی انجام بدهید. مثل گوش کردن به 
دوست،  و  مادربزرگ  کننده  خسته  و  تکراری  حرف های 
همکاری با همسر در کارهای خانه و ارتباط با فرزند و... به 
جای کلافه شدن و ابراز ناراحتی، از خدا به خاطر صبوری و 
بردباری ات تشکر کن. اینجا هم تمرین تسلط بر خویشتن و 
هم بدست آوردن دل اطرافیان و هم شکر به خاطر صبوری 
را بدست آورده ای. از این بابت خوشحال شو و از خدا بار 

دیگر تشکر کن.
وقتی پدر و مادر و یا کسانی که شما را دوست دارند کاری 
برای شما انجام می دهند از خدا به خاطر داشتن چنین 
عزیزانی تشکر کنید و به یاد بیاورید که خدا بیش از این 
عزیزان شما را دوست دارد و امکانات زیادی را در اختیارتان 

گذاشته و همیشه حافظ و مراقب شماست
4- آلبوم عکس خانوادگی تان را بازبینی کنید و تصویر هر 
یک از خویشان و نزدیکان و دوستان را که می بیند. در باره آنان 
با خدا صحبت کنید. به خدا بگویید: مادرم را شاد و سرحال 
نگه دار. دوستم را در درس و دانش موفق بدار. خواهرم را 
در تربیت فرزندش توفیق بده. خاله خوبم را شفا بده. برادرم 
را همسری شایسته نصیب بگردان و این گونه آلبوم عکس، 

وسیله ارتباط با خدا خواهد شد.
5- تخریب ساختمانی را تماشا کنید. به یاد بیاورید که 
خراب کردن روابط چقدر آسان است. از خدا بخواهید راه ها 
و روش های اصلاح روابط تان با دیگران را اصلاح کنند و 
خرابی ها و اشتباهات و خطاهای پیشین را جبران  کنید، اگر 
دل کسی را شکسته اید، اگر انتقاد نابجایی کرده اید و کسی را 
رنجانده اید، اگر بدی را با بدی جواب داده اید و ... برای جبران 
شان از خدای یاری بطلبید. این رویکرد و عملکرد از بهترین 

راه های ارتباط صمیمی با خداست.
6- وقتی به دیدار عزیزانتان می روید با والدین خود، با 
یکی از دوستان صمیمی و یا همسر و فرزند خود به گفتگو 

می نشینید از خدا به خاطر این ارتباط صمیمانه تشکر کن.
یاد  به  را  گذشته  گزنده  و  تلخ  حوادث  و  خاطرات   -7
بیاورید و از اینکه همه آن ها مقطعی و گذرا بوده و همه آن ها 
موجب تحصیل تجربه شده و هرگز خداوند تنهایتان نگذاشته 

خوشحال باشید و ازش تشکر کنید.
8- همه خطاها و اشتباهات و بدرفتاری های خود را روی 
کاغذی بنویسید، هرگز در پی توجیه و پیدا کردن مقصر 
نباشید، خود را مقصر اصلی بدانید. سپس کاغذ را بسوزانید 
و دفن کنید و از خداوند طلب بخشش کنید و از او بخواهید تا 

در عدم تکرار آن ها یاری تان کند.
9- اگر کسی شما را با دادن مژه ای، هدیه ای و خبری شاد 
کند چه حالی می یابید و از او چقدر تشکر می کنید؟ مسلّم 
خیلی زیاد. همین حالت را هر روز در برابر خدایتان داشته 
باشید، چرا که خداوند با دادن همه آن چه دیگران از دادن 
آن ها عاجزند، هر روز و هر لحظه شما را غافلگیر می کند. هر 
روز که از خواب بیدار می شوید و سالم هستید، چه بسیار افراد 
سالمی که هرگز از خواب بیدار نشدند. هر روز که از خورشید 
و آب و هوا و طبیعت و وجود پدر و مادر و دوستان و از همه 
مهم تر داشتن ایمان و اعتقاد دینی و... بهره می گیرید. چه 
بسیار انسان هایی که در دام زلزله و سیل و بیماری ها و مرگ 

عزیزان خود و دیگر حوادث تلخ گرفتار می شوند.
کمک

10- وقتی همه چیز نابود می شود )که نمی شود( باز آینده 
هست، به خاطر پیش رو داشتن آینده شکر خدا را به جای 

آورید.
11- شرکت نکردن در مجالس گناه راحت تر از شرکت 
کردن و گناه نکردن است، راه راحت را برگزینید و از بابت اراده 
و استواریتان خوشحال باشید و از خدا تشکر کنید که به شما 

این توفیق را هدیه داده است.
12- از خدا به خاطر تمام درهایی که کوبیدید و خانه خدا 
نبود طلب بخشش کنید و بعد از این از خدا بخواهید برای به 

یادش بودن و به در خانه اش رفتن یاری تان کند.
13- زیاد حرف نزنید، تا فرصت حرف زدن با خدا برایتان 
فراهم شود. آدم های پر حرف همیشه مضطرب و نگرانند از 

اینکه چه گفتند، چرا گفتند، با که گفتند، چگونه جبران کنند 
آنچه را که نباید می گفتند. امّا برعکس گفتگو با خدا با هر 

زبانی و در هر حالی موجب آرامش و شادابی خواهد شد.
14- بدون توقع و چشم داشت به کسی که چندان هم 
دوستش ندارید هدیه بدهید و با خدا در باره آنچه بدون چشم 
داشت به شما داده در حالی چندان هم با او دوست نبوده اید. 
گفتگو کنید و به خاطر این همه لطف و محبت و بخشش آن 
هم بدون توقع و چشم داشت خوشحال باشید و از او با تمام 

وجود تشکر کنید.
15- وقتی برای معالجه یک بیماری به مطب پزشک 
مراجعه کرده اید، و در نوبت به انتظار نشسته اید، به جای 
نگاه به این و آن و تمرکز ذهنی آزاردهنده به بیماریتان، با 
خدا صحبت کنید و بابت اینکه همیشه بیمار نیستند و سایر 

اعضای بدنتان سالم است صمیمانه ازش تشکر کنید.
را روی  همه خطاها و اشتباهات و بدرفتاری های خود 
کاغذی بنویسید، هرگز در پی توجیه و پیدا کردن مقصر 
نباشید، خود را مقصر اصلی بدانید. سپس کاغذ را بسوزانید 
و دفن کنید و از خداوند طلب بخشش کنید و از او بخواهید تا 

در عدم تکرار آن ها یاری تان کند
16- از اینکه برای ملاقات با رئیس اداره و یا مسوولان بلند 
پایه باید از فیلترهای مختلف عبور کنید و شرایط امنیتی و 
سیاسی و اجتماعی مدّنظر داشته باشید و مدت ها با دیدن این 
و آن گاهی به دیدار آن مسول ذی ربط فائق آیید،از خداوند 
جانانه تشکر کنید که برای خلوت کردن و صحبت کردن با او 
این بگیر و ببندها لازم نیست. این یعنی از هر فرصت و فضایی 

برای ارتباط با خدا بهره گرفتن.
17- موقع خواب سوره حمد و ناس و فلق را بخوانید. اگر 
با وضو و رو به قبله بخوابید، خوابتان هم موجب ارتباط با خدا 

خواهد بود.
18- امروز را تصمیم بگیرید تا به هنگام خواب، حرف ها 
و حرکات مثبت داشته باشید. خوبی های دیگران را ببیند، 
زیبایی های ظاهری و اخلاقی دیگران را برایشان یاد آور شوید. 
چه ظاهر خوبی داری. چه خوب رانندگی می کنی. این لباس 
چقدر برازنده شماست. چه سلیقه خوبی دارید. ... حتی با 
خدا هم حرف های مثبت بزنید. از خوبی هایی که دارید و 
نعمت هایی که به شما داده با خدا صحبت کنید و تشکر کنید.

19- وقتی پدر و مادر و یا کسانی که شما را دوست دارند 
کاری برای شما انجام می دهند از خدا به خاطر داشتن چنین 
عزیزانی تشکر کنید و به یاد بیاورید که خدا بیش از این 
عزیزان شما را دوست دارد و امکانات زیادی را در اختیارتان 

گذاشته و همیشه حافظ و مراقب شماست.
20- وقتی خانه تکانی می کنید و یا کمد و اتاق تان را از هر 
آنچه بیهوده غیرضروری است پاك می کنید، به یاد بیاورید و 
از خدا بخواهید که ذهن و زبان و زندگی شما را از آلودگی ها و 

بد اخلاقی ها پاك کنند. 

آیا بیشتر اوقات احساس می کنید که انگیزه  ای ندارید؟ همه ما گاهی دچار چنین 
حالتی می شویم؛ روز هایی که دلمان می خواهد فقط تنبلی کنیم و هیچ انگیزه ای 

برای کارهای عادی و ساده هم نداریم. آیا می خواهید با این حالت مبارزه کنید؟
باخود قرار بگذارید: هنگامی که احساس می کنید علاقه ای به انجام کاری یا کارها یی ندارید، 
به خود بگویید که اگر این بخش کتاب را خواندم یا این گزارش ها را تمام کردم، می روم بیرون 

قدم می زنم و یک بستنی )یا هر چیز دیگری که به آن علاقه دارید( می خورم.
مانند یک انسان با انگیزه رفتار کنید: اگر بی حوصله اید و انگیزه کاری را ندارید، تصور کنید 
که سرشار از انگیزه اید. حسن این کار در این است که به محض شروع، آرام آرام احساس 

می کنید که شور و علاقه، حقیقتا در وجود شما زنده شده است.
هنگام صبح چند سؤال مثبت و روحیه بخش از خود بپرسید: هر روز صبح از خود 5سؤال 

سه بخشی امید وار کننده بپرسید:
• در حال حاضر در زندگی از چه چیزی راضی هستم؟

• چه ویژگی ای مرا خوشحال می کند؟
• چگونه در من این حالت را به وجود می آورد؟

بسیار مهم است که شما واقعا بدانید که چگونه و چرا این شرایط به شما احساس خوبی را 
منتقل کرده است. این پرسش های صبحگاهی فوق العاده  هستند، زیرا نحوه قرارگرفتن آنان، 
به شما امکان درك عمیق از شرایط موجود را می دهد و سپس آن احساس مثبت را به شما 

منتقل می کند.
زمان و مکان هدف های خود را تغییر دهید: هدف های بزرگ و ویژه برای خود در نظر 
بگیرید. اهداف بزرگ تر نسبت به هدف های کوچک تر، انگیزه بیشتری در فرد به وجود 
می آورند. هدف بزرگ اثر بیشتر و عمیق تری دارد و می تواند منشأ تولید انگیزه های قوی شود.

یک کار کوچک انجام دهید و برای انجام آن برنامه ریزی کنید: یک کار کوچک را آغاز و 
به پایان برسانید؛ مثلا میز کارتان را تمیز کنید، یک قبض یا رسید را بپردازید و یا ظرف ها را 
بشویید. فقط نیاز به این دارید که کاری را آغاز کنید. وقتی این کار را تمام کردید احساس 
می کنید که آمادگی انجام کار های بعدی را هم پیدا کرده اید. بنابراین وقتی حال و حوصله 
انجام هیچ کاری را ندارید یک کار کوچک را شروع کنید تا خاتمه یافتن آن شما را بر سر 
شوق آورد.کار سخت تر را اول شروع کنید: اغلب هنگامی که به کارهای روزمره خود فکر 
می کنیم به نوعی دچار نگرانی می شویم که کی و چگونه این همه کار را انجام بدهیم. از 
سخت ترین کار شروع کنید. هنگامی که سخت ترین کار موجود در فهرست را شروع کرده و 
به پایان برسانید، احساس می کنید که بار سنگینی را از دوش تان برداشته اید. در این هنگام 
است که احساس آرامش بیشتری در وجود تان پدیدار می شود و بقیه روز اعتماد به نفس 
بیشتری خواهید داشت و نگرانی های روز مره تان. کاهش پیدا می کند.کارتان را آهسته آغاز 
کنید: به جای آنکه کارتان را سریع آغاز کنید، نخستین گام ها را آهسته بردارید. هنگامی 
که کاری را با آرامش و طمأنینه شروع می کنید، مغز شما این فرمان را دریافت نمی کند که 
این کار باید باسرعت هرچه تمام تر خاتمه یابد. اما اگر مغز انسان احساس کند که باید برنامه 
کاری اش را با سرعت به پایان برساند چه اتفاقی می افتد؟ اغلب اوقات ممکن است فرد اصلا 
کار مورد نظر را آغاز نکند. پس شروع یک کار بدون شتاب بهتر از اصلا شروع نکردن است.

همیشه خود تان را با خود تان مقایسه کنید نه با دیگران: مقایسه خود با دیگران و اینکه نتیجه 
تلاشتان چه بوده و در چه جایگاهی قرار گرفته اید، کشنده انگیزه و قوه خلاقیت انسان است. 
همیشه افراد بی شماری هستند که از شما تواناترند و معدود افرادی هم هستند که از همه 
پیشی گرفته اند؛ هم از بعد مادی و هم معنوی، بنابراین فقط قوای خود را روی خود، برنامه ای 
که در پیش دارید و البته نتیجه ای که عایدتان می شود، متمرکز کنید و دریابید که چگونه 
می توانید برنامه ریزی ذهنی تان را بهبود ببخشید و به مرحله اجرا در آورید. بررسی مجدد 
نتایج حاصله نیز اهمیت زیادی دارد. با این کار شما می توانید اشتباه های گذشته را پیدا کرده 
و از تکرار مجدد آن یا انجام خطاهای مشابه جلوگیری کنید. یکی دیگر از مزایای بررسی 
مجدد نتایج به دست آمده، ایجاد انگیزه مضاعف است. درك این موضوع که حاصل تلاش های 
شما چه بوده و در چه جایگاهی قرار گرفته اید، توان و اشتیاق شما را چند برابر می کند و 
اغلب از موفقیت و پیروزی خود شگفت زده خواهید شد.موفقیت خود را همیشه به یاد داشته 
باشید: همیشه و در همه حال به جای فکر کردن به شکست ها و ناکامی ها، موفقیت ها و 
کامیابی هایتان را به خاطر بسپارید. بهتر آن است که آنها را یادداشت کنید؛ حتی با ذکر 
جزئیات، زیرا فراموش کردن موفقیت بسیار آسان است و گاهگاهی مراجعه به نوشته هایتان 
می تواند خاطرات خوبی را در شما زنده کند و البته انگیزه کار و تلاش را در وجود شما زنده 
و تازه نگه دارند.مانند یک قهرمان رفتار کنید: داستان زندگی قهرمانان را بخوانید و رفتار و 
کردار آنان را سرمشق خود قرار دهید و به سخنان آنان گوش فرادهید. کشف کنید که در کار 
و تلاش آنان چه ویژگی خاصی وجود داشته که سبب موفقیت شان شده. اما همیشه به خاطر 
داشته باشید این افراد همانند ما و سایر افرادند و بنابراین، به جای اینکه آنان را در مقام رفیعی 
بنشانید و تحسینشان کنید، اجازه دهید که الهام بخش شما باشند.سعی کنید محیط کارتان 
را با کمی تفریح قابل تحمل کنید: به خاطر داشته باشید که در فضای کاری ای که خلق 
می کنید یا در برنامه ای که در نظر دارید، جایی هم برای کمی تفریح و شوخی در نظر بگیرید. 
با این کار انگیزه کافی برای انجام کار و به پایان رساندن آن خواهید داشت.فقط به دنبال راحتی 
نباشید: با بی حالی که نوعی تنبلی است، خداحافظی کنید و برای ایجاد انگیزه در خود، با 

مشکلات مبارزه کنید.از شکست نهراسید: به جای هراس از شکست، آن را به عنوان 
نوعی اطلاعات مفید و ضروری و یک بخش طبیعی از موفقیت بپذیرید. یکی 

از بسکتبالیست های مشهور )مایکل جردن( می گوید: بیش از 9هزار خطا 
داشتم و تقریبا 300بازی را باختم. 26مرتبه به من اعتماد 
کردند تا ضربه پیروزی را بزنم و من موفق نشدم. بارها و 
بارها در زندگی شکست خوردم و به همین دلیل است که 
در زندگی موفق شده ام. بنابراین از شکست هایتان تجربه 
کسب کنید و از خود بپرسید این بار، این شکست چه 

درسی به من می دهد؟
در مورد کاری که می خواهید انجام دهید، مطالعه 
کنید: هنگامی که کاری را آغاز می کنید، درباره 
فرایند کار پژوهشی به عمل بیاورید. با این کار شما 
از میزان کاری که در پیش رو دارید و مشکلاتی 
آگاه  کنید،  برخورد  آن  با  است  ممکن  که 
می شوید. گاهی اوقات توقع یا انتظار بی جا 

سبب کاهش انگیزه و هدر رفتن اشتیاق 

و جدیت اولیه فرد می شود. با مدیریت خواسته هایتان می توانید از هدر رفتن نیروی حاصله 
از اشتیاق جلوگیری کنید و انگیزه و توانایی هایتان را تا پایان کار حفظ کنید. دانستن این 
موضوع که بر سر کسانی که در موقعیت مشابه شما قرار داشته اند، چه آمده، چه مسیری را 
طی کرده و چه گام هایی برداشته اند، بسیار مفید و آموزنده است. می توانید با تلفیق روش 
انتخابی آنها و آنچه خود در ذهن دارید، روش کاری مناسبی را انتخاب و فعالیت خود را شروع 
کنید. این وضعیت میزان نگرانی های شما را کاهش می دهد و بهتر می توانید اوضاع کاری 
را تحت کنترل خود داشته باشید؛ چه از بعد احساسی و چه از بعد عملی، چون حداقل تا 
حدودی می دانید که دیگرانی که چنین راهی را رفته اند با چه وقایعی مواجه شده اند و این 
آگاهی از بعد احساسی و عملی سبب تشویق و دلگرمی شما می شود.معین کنید که چرا 
می خواهید این کار را انجام بدهید: اگر نمی دانید که به چه دلیل می خواهید چنین کاری را 
انجام دهید یا اینکه دلیل کافی برای انجام آن ندارید، پس خاتمه دادن آن برای شما بسیار 
مشکل خواهد بود. کاری را برگزینید که دلیل قوی و کافی برای انجام آن داشته باشید. اگر 
نتوانستید، انجام این فعالیت را متوقف کنید و به جای آن، فعالیت دیگری را که دلایل انجام 
آن قوی تر و واضح تر است آغاز کنید.هدف های خود را یادداشت کنید: هدف و منظور خود 
را از انجام آن فعالیت بنویسید، سپس آن را روی دیوار، رایانه، یا آینه بچسبانید. با این کار 
در طول روز، مراحل انجام کار را مرور می کنید و این آگاهی تداوم کار را برای شما آسان تر 
می کند.با دید مثبت برای انجام کار فعالیت کنید )برای مثبت اندیشی تلاش کنید(: بیاموزید 
که بیشتر اوقات مثبت اندیش باشید و یاد بگیرید که افکار منفی را قبل از آنکه سد راه شما 
باشند، از سر بیرون کنید. ممکن است که همه نتوانیم همیشه مثبت اندیش باشیم، اما باور 
کنید که بیشتر ما می توانیم این حس را در خود تقویت کنیم و نتیجه حاصل نیز می تواند 
به تلاش بیشتر ما کمک کند.کمتر تلویزیون تماشا کنید: آیا از جمله کسانی هستید که زیاد 
تلویزیون تماشای می  کنند؟ تلاش کنید که کمتر به تماشای برنامه های تلویزیونی بنشینید 
و فعالیت های مورد علاقه خود را در زندگی واقعی دنبال کرده و با روش های خودتان انجام 
دهید.برنامه کاری تان را به چندین برنامه کوچک تر تبدیل کنید: هنگامی که پروژه بزرگی 
در دست دارید، آن را به چند بخش کوچک تر تقسیم کنید، سپس با تمرکز روی نخستین 
بخش کار ، فعالیت خود را آغاز کنید و وقتی این بخش تمام شد، بخش بعدی را آغاز کنید. 
موفقیت های کوچکی که در انجام بخش های اولیه به دست می آورید، انگیزه شما را افزایش 
می دهد و از تمرکز روی کل کار که ممکن است سبب دلسردی شما شود، جلوگیری 
می کند. اگر این روش را دنبال کنید خود شما هم از نتیجه ای که می گیرید، شگفت زده 
خواهید شد.اطلاعات موجود را بازنگری کنید: داشتن اطلاعات لازم در آغاز هرکاری، امری 
ضروری است، اما گاهی جامعه و رسانه ها اطلاعاتی را به انسان منتقل می کنند که بار منفی 
دارد. پس محفوظات ذهنی خود را ارزیابی کنید. نکات منفی را حذف کرده و با توجه به 
بینش خود، از اطلاعات مفید و مثبت برای دستیابی به هدف تان استفاده کنید.قوه خلاقیت 
خود را به کار بگیرید: کاغذی را بردارید و در بالای کاغذ بنویسید که دوست دارید در چه 
زمینه ای فعالیت کنید. شاید هدف شما کسب درآمد بیشتر یا مبارزه با بیماری و به دست 
آوردن نهایت سلامتی باشد. اکنون 20 روش، ایده یا عقیده در مورد موضوع مورد نظر 
بنویسید. سعی کنید 10ایده دیگر به لیست خود اضافه کنید؛ البته همه این ایده ها مفید 
یا خوب نیستند. اکنون از قوه خلاقیت خود استفاده کرده و ایده هایی را که در رسیدن به 
هدف برای شما مفیدند، پیدا کنید. حسن این کار این است که نه تنها قوه خلاقیت خود 
را به کار گرفته اید، بلکه دریافته اید که تا چه حد خلاق هستید؛ هم انگیزه انجام کار را در 
خود زنده کرده  و هم از نظر روحی شرایط مناسبی برای خود فراهم کرده اید.در یابید که چه 
چیزی سبب شادی و خوشحالی شما می شود: همه ما می دانیم که شرایط ویژه ای یا کار های 
خاصی سبب شادی ما می شوند، پس کاری که شما را شاد می کند، انجام دهید؛ هر اندازه 
که می توانید یا می خواهید. البته باید مراقب باشید که این خواسته با آداب و رسوم اجتماعی 
که در آن زندگی می کنید و با باور های انسانی و مذهبی در تضاد نباشد.به گفته های حکیمانه 
گوش دهید: یک کتابخانه کوچک برای خود ترتیب دهید. جمله هایی را که سبب پیشرفت 
فردی و ایجاد انگیزه می شود بنویسید یا ضبط کنید. زمانی که سوار اتوبوس یا مترو هستید، 
هنگام رانندگی، دوچرخه سواری، دویدن یا پیاده روی، به آن گوش کنید یا در حالی که 

مشغول انجام کاری هستید، یادداشت هایتان بخوانید.
فراتر از محیط زندگی و حد توانایی تان فکر کنید: تصور نکنید که آینده را فقط توانایی های 
شما و آنچه اکنون دارید، می سازد. دنیا محدود نیست. توانایی های شما بسیار بیشتر از آنی 
است که تصور می کنید. با به کارگیری تجربه هایی که تاکنون به دست آورده اید و آنچه اکنون 
هستید، آینده ای را برنامه ریزی کنید که در آن محدودیت های کمتری وجود داشته باشد؛ 

یعنی افق دید خود را وسیع تر کنید.
زمان را در نظر داشته باشید: هر روز را بشمارید. شما همه روز های دنیا را در اختیار ندارید. 
زندگی کوتاه است، بنابراین امروز را دریابید و کاری را که می خواهید انجام دهید. فردا هم 

کار های دیگری برای انجام دادن وجود دارد.
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20 راه ساده و عملی برای دوستی و ارتباط با خدا

1 + 24 راه ساده برای ایجاد انگیزه

آگهی مزایده 
آگهی مزایده تلفن همراه 0۹127465332 مربوط به کلاسه  

۹2040300110005۹1
به موجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی 9200593،تمامی حق امتیاز 
و اشتراك خط تلفن همراه به شماره09127465332 و ودیعه آن متعلق 
به آقای محمد سلیمی به مبلغ 3/300/000 ریال توسط اتحادیه صنف 
الکتریک و تابلو سازو تلفن همراه ارزیابی شده ،  که از ساعت 9 صبح 
الی12 روز چهارشنبه مورخ 1393/09/12 در واحد اجرای ثبت اسناد قم 
به نشانی  قم � خیابان ساحلی �  اجرای ثبت اسناد � از طریق مزایده به 
فروش می رسد .  مزایده از  مبلغ پایه 3/300/000 ریال شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی نقدا فروخته خواهد شد وخریداران می بایست کل مبلغ 
پایه را جهت شرکت درمزایده را به صندوق ثبت واریز نمایند و درضمن 
هزینه های قانونی  به عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده نقدا 
وصول خواهد شد . ضمنا چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی  اعلام گردد ، 

مزایده روز اداری بعد از تعطیل درهمان مکان و زمان  برگزار خواهدشد.
مهدی روزخوش � مسئول واحد اجرای ثبت اسناد رسمی قم 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه : 13۹304030011000177 
بدینوسیله به آقای مهدی قلی زاده  فرزند احمد بشناسنامه  266 بدهکار 
)ضامن(  پرونده کلاسه 9300177 که برابر گزارش مامور پست شناخته 
نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 167921 بین شما و بانک 
ملی ایران شعبه نبوت مبلغ 12/725/916  ریال تا تاریخ1393/03/17 که 
از  تاریخ مذکور روزانه مبلغ 4/029 ریال تا روز تسویه به آن اضافه میگردد 
بدهکار میباشید که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور 
اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر وبکلاسه فوق در این 
اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19  آئین نامه اجرائی مفاد اسناد 
رسمی  بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه 
محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشرمی گردد ظرف مدت ده 
روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار 
آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد . 
مهدی روزخوش � مسئول واحد اجرای ثبت اسناد رسمی قم 
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 یک روز مانده به تشکیل جلسه رای اعتماد به سومین وزیر 
پیشنهادی علوم در دولت یازدهم، »محمود نیلی احمد آبادی« 
می گوید که با مجلس »گفتمان سازنده ای« داشته است . وزیر 
پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری در راستای تعامل دولت یازدهم 
و مجلس نهم تاکنون با نمایندگان و فراکسیون های مختلف مجلس 

شورای اسلامی گفت و گو و برنامه های خود را ارائه کرده است.
او سومین وزیر پیشنهادی برای تصدی وزارت علوم در دولت 
یازدهم است. رییس جمهوری نخستین بار جعفر میلی منفرد را به 
مجلس نهم معرفی کرد که مجلسی ها به او رای اعتماد ندادند. سپس 
جعفر توفیقی به عنوان سرپرست وزارت علوم تعیین شد و سرانجام 
رییس جمهوری رضا فرجی دانا را برای کسب رای اعتماد به مجلس 
معرفی کرد.فرجی دانا پس از حدود 9 ماه فعالیت به عنوان وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری استیضاح شد و رییس جمهوری پس از آن 
محمد علی نجفی مشاور خود را که وی نیز به عنوان وزیر پیشنهادی 
آموزش و پرورش در ابتدای دولت یازدهم نتوانسته بود از مجلس نهم 
رای اعتماد بگیرد به سرپرستی این وزارتخانه معرفی کرد و به وی 
ماموریت داد تا موضوع بورسیه ها را با جدیت پیگیری کند.رییس 
جمهوری چهارشنبه گذشته )30مهرماه( نیز در نامه ای به »علی 
لاریجانی« رییس مجلس شورای اسلامی، محمود نیلی احمدآبادی 
را در راستای اصل 133 قانون اساسی به مجلس برای اخذ رای اعتماد 

معرفی کرد.
جلسه رای اعتماد به نیلی چهارشنبه هفته جاری برگزار می 
شود تا مشخص شود که آیا وزارت علوم پس از یک ماه از آغاز سال 

تحصیلی دانشگاهها، دارای سکاندار خواهد شد؟

 محمود نیلی احمدآبادی کیست؟
محمود نیلی احمدآبادی در سال 1335 در شهر اصفهان دیده به 
جهان گشود. او در سال 1360 در مقطع کارشناسی از دانشگاه شیراز 
فارغ التحصیل شد و تحصیلات خود در مقطع کارشناسی ارشد را 
در دانشگاه صنعتی شریف در گرایش »شناسایی و انتخاب مواد« در 
سال 1367 و در مقطع دکترا در دانشگاه توهوکو ژاپن درسال 1373 

به پایان رساند. 
تدریس در دانشکده فنی از سال 1373، عضو هیات تحریریه 
نشریه مهندسی متالورژی، نایب رییس انجمن مهندسی متالورژی، 
معاون پژوهشی دانشکده فنی، رییس پردیس دانشکده های فنی، 
استاد نمونه دانشگاه تهران 1382 و رتبه دوم پژوهش کاربردی 
جشنواره بین المللی خوارزمی 1383 بخشی از سوابق وی است. نیلی 
استاد رسمی و تمام وقت دانشکده مهندسی متالورژی و مواد دانشگاه 
تهران است که از سوابق علمی وی می توان به انتشار 75 مقاله در 
مجلات علمی ISI، انتشار 90 مقاله در کنفرانس های مختلف، داوری 
50 مجله ISI، کسب رتبه در جشنواره بین المللی خوارزمی، استاد 
نمونه دانشگاه تهران و اجرای بیش از 30 پروژه پژوهشی نام برد.به 
گفته بسیاری از نمایندگان مجلس، او دارای سوابق علمی درخشان و 

همواره به دور از حاشیه های سیاسی بوده است.

گفتمان سازنده با نمایندگان
وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری روز گذشته در بسیاری 
از کمیسیون ها و فراکسیون های مجلس شورای اسلامی حضور 
یافت و برنامه های خود را به نمایندگان مجلس ارائه کرد. او قرار 
است  امروز نیز در کمیسیون ها و فراکسیون های مجلس شورای 

اسلامی حضور یابد.
محمود نیلی احمدآبادی وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و 
فناوری پیش از دیدار روز گذشته  خود با »علی لاریجانی« رییس 
مجلس شورای اسلامی در گفت و گوی تلفنی کوتاهی با خبرنگار 
سیاسی ایرنا تعامل خود با مجلس را »خوب« توصیف کرد و گفت: 
گفتمان سازنده ای با نمایندگان داشتیم.وی در ارزیابی خود از دیدار 
با نمایندگان برای اخذ رای اعتماد از مجلس اظهار داشت: در نشست 
های مختلف با نمایندگان درباره فعالیت های وزارت علوم و نیز برنامه 
هایی که ارایه کرده ام، مذاکره کردیم.نیلی احمدآبادی تصریح کرد: 
نمایندگان نیز با دقت برنامه پیشنهادی ارایه شده را مطالعه کرده 
اند و بنده هم دیدگاهها و دغدغه های آنان را برای تعامل با وزارت 
علوم شنیدم که در مجموع، تعامل خوبی بود و دو طرف نظرات خود 
را در فضایی دوستانه و تعاملی مطرح کردند.وزیر پیشنهادی علوم، 
تحقیقات و فناوری خاطرنشان کرد: می توانم بگویم گفتمان سازنده 

ای با نمایندگان مجلس داشتیم.

 دیدگاه جمعی از نمایندگان درباره نیلی 
جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی معتقدند که محمود 
نیلی احمدآبادی گزینه خوب و مناسبی برای وزارت علوم،تحقیقات 
و فناوری است زیرا فردی علمی و همواره به دور از حاشیه های 

سیاسی است.

 عضو فراکسیون رهروان: 
فضای مجلس، تعامل و همکاری است 

»عبدالکریم حسین زاده« عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس 
شورای اسلامی است که درباره فضای مجلس برای رای اعتماد به 
سومین وزیر معرفی شده از سوی رییس جمهوری برای وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری گفت: فضای مجلس بر تعامل و همکاری لازم 
با دولت برای کسب رای اعتماد وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و 

فناوری است.
وی در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا اظهار داشت: با توجه به 
این که در ابتدای سال تحصیلی جدید دانشگاه ها هستیم، اگر وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری بیش از این با سرپرست اداره شود به نفع 

دانشگاه ها نخواهد بود.

عضو فراکسیون رهروان: 
»نیلی« دور از حاشیه های سیاسی

ابراهیم نکو دیگر عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس شورای 
اسلامی در گفت و گو با خبرنگار پارلماین ایرنا با تاکید بر سوابق 
علمی درخشان نیلی احمد آبادی اظهار داشت: با توجه به سوابق و 
تجربیات وزیر پیشنهادی، مجلس باید رای اعتماد بالایی به وی بدهد.

وی افزود: نیلی احمد آبادی سوابق و تجربیات خوب دانشگاهی دارد 
و از حاشیه های سیاسی به دور است.

نکو ادامه داد: برخی از نمایندگان مسایل سیاسی را برای وزیر 
سابق علوم لحاظ می کردند اما یکی از نکات مثبت نیلی احمدآبادی 
این است که از هر گونه حاشیه سیاسی به دور است و به لحاظ علمی 

فردی توانمند و دارای سوابق درخشان است.
نماینده مردم رباط کریم در مجلس با تاکید بر این که نیلی می 
تواند آرامش را در دانشگاه ها بازگرداند، خاطرنشان کرد: وزارت علوم 
از وزارتخانه های مهم و قابل توجه است که باید تکلیف آن هر چه 
زودتر روشن شود، هم اکنون یک ماه از سال تحصیلی گذشته و هنوز 
این وزارتخانه وزیر ندارد.نکو یادآور شد: امروز برای دشمنان نظام این 

موضوع مهم است که در مسایل جزیی برای ما اختلاف ایجاد کنند 
از این رو ما نباید به آنان این فضا را بدهیم، انتقاداتی که مخالفان 
وزیر پیشنهادی علوم مطرح می کنند، جزیی و غیر قابل طرح است.

رییس فراکسیون اهل سنت: 
یکپارچه از نیلی حمایت می کنیم 

عابد فتاح رییس فراکسیون اهل سنت مجلس شورای اسلامی 
نیلی  این فراکسیون به »محمود  باره گفت: اعضای  این  هم در 
احمدآبادی« وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری بصورت 

یکپارچه رای مثبت خواهند داد.
وی درباره معرفی »محمود نیلی احمدآبادی« به مجلس برای اخذ 

رای اعتماد نمایندگان افزود: فراکسیون اهل سنت مجلس سعی می 
کند بطور یکپارچه به وزیر پیشنهادی رای اعتماد دهد زیرا به دکتر 

روحانی رییس جمهوری اعتماد کامل داریم.

نیلی احمد آبادی چهره شناخته شده علمی
رسول خضری نماینده مردم پیرانشهر در مجلس شورای اسلامی 
نیز »محمود نیلی احمدآبادی« وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و 
فناوری را یکی از چهره های شناخته شده علمی در کشور دانست 
و گفت: به این وزیر پیشنهادی به دلیل سوابق درخشان علمی رای 
اعتماد می دهم.وی در گفت و گو با ایرنا با تاکید بر این که نیلی احمد 
آبادی می تواند در وزارت علوم، تحقیقات و فناوری موفق باشد، از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی خواست تا به نیلی احمد آبادی 

رای اعتماد دهند.

 همکاری نمایندگان با دولت 
با رای مثبت به وزیر پیشنهادی 

نماینده مردم زرند در  امیری خامکانی«  همچنین »حسین 
مجلس شورای اسلامی به همکاران خود توصیه کرد: در جهت 
همکاری، تفاهم و حسن برخورد با دولت یازدهم به »محمود نیلی 
احمدآبادی« وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری رای اعتماد 
دهند. امیری خامکانی در گفت و گو با ایرنا گفت: بهتر است مجلس 
با نظر مثبت خود به آقای نیلی، به دولت اجازه پیشبرد کارهایش را 

بدهد تا بیش از این وزرات علوم با سرپرست اداره نشود.

وزیر پیشنهادی علوم، نیروی ارزشی و خوش فکر است
کمال الدین پیرموذن نماینده مردم اردبیل در مجلس شورای 
اسلامی نیز در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا با درخشان توصیف 
کردن کارنامه وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری گفت: 
»محمود نیلی احمد آبادی« نیروی ارزشی، معتدل و خوش فکر 
است که دل در گرو توسعه دانشگاهها دارد.وی با بیان این که نیلی 
احمدآبادی مورد وثوق و چهره محبوبی در میان دانشگاهیان است، 
افزود: آقای نیلی می تواند برای حوزه تاثیر گذاری همچون دانشگاهها 
که در کانون توجه رهبری و نظام است، سکاندار مناسبی باشد.

پیرموذن ضمن ابراز امیدواری از اینکه فضای کار برای وزیر پیشنهادی 
علوم فراهم شود، خاطر نشان کرد: از آنجا که آقای نیلی چندان مورد 

شناخت نمایندگان مجلس نیست رییس جمهوری باید در روز رای 
اعتماد برای رفع دغدغه های برخی نمایندگان، سنگ تمام بگذارد و 
با شجاعت و شفافیت مواضع خود را در ارتباط با سووالات نمایندگان 

که سوالاتی تاثیر گذار است، اعلام کنند.

 فراکسیون اصولگرایان فردا درباره نیلی تصمیم می گیرد
»احمد توکلی« نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی از 
تشکیل نشست فراکسیون اصولگرایان خبر داد و گفت: در این نشست 
که  سه شنبه برگزار می شود درباره »محمود نیلی احمدآبادی« وزیر 
پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری تصمیم گیری خواهد شد.وی از 
ابراز نظر درباره رای خود به محمود نیلی دولت ابادی خودداری کرد و 
گفت: اعلام نظر دراین باره فراکسیونی است و به تنهایی تصمیم گیری 

نمی کنیم.

ارتباط نظر نمایندگان به توانمندی سیاسی
 وزیر پیشنهادی

اسماعیل جلیلی نایب رییس فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت 
هم در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا درباره وزیر پیشنهادی علوم، 
تحقیقات و فناوری، گفت: به دلیل اینکه اطلاعات درزمینه سوابق و 
خط مشی سیاسی »محمود نیلی احمدآبادی« وزیر پیشنهادی 
علوم، تحقیقات و فناوری بسیار کم است باید تا چهارشنبه و تکمیل 
اطلاعات صبر کرد.وی افزود: ارزیابی در مورد رای اعتماد نمایندگان 
به وزیر پیشنهادی علوم بسیار زود است ولی اگر شرایط کنونی مورد 
نظر باشد، رای اعتماد به وی بسیار سخت خواهد داد.نایب رییس 
فراکسیون رهروان ولایت در عین حال اظهار داشت: باید منتظر باشیم 
تا ببینیم وزیر پیشنهادی علوم در دو روز آینده در دیدار با فراکسیون 
ها، کمیسیون ها و مجامع استانی چگونه می تواند برنامه های خود را 
به نمایندگان ارایه و آنها را اقناع کند.نماینده مردم دزفول در مجلس 
تصریح کرد: نمایندگان ارزیابی خود را از وزیر پیشنهادی براساس سوابق 

مدیریتی و توانمندی سیاسی وی تا روز چهارشنبه ارایه می دهند.

 اعلام رضایت از برنامه های وزیر علوم
حامد قادرمرزی نایب رییس فراکسیون دانشگاهیان مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر این که اعضای این فراکسیون از برنامه 
های نیلی احمدآبادی رضایت دارند، از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی خواست به وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری رای 
اعتماد بدهند.وی در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا اظهار داشت: 
نیلی احمدآبادی چهره ای علمی، دانشگاهی و انسانی فرهیخته است 
که از سوی دولت به مجلس معرفی شده است.قادرمرزی با بیان 
این که نیلی احمدآبادی فردی سیاسی نبوده و نیست، افزود: روز 
گذشته وزیر پیشنهادی علوم در فراکسیون دانشگاهیان مجلس 
حضور یافت و پس از این جلسه اعضای این فراکسیون از برنامه های 
نیلی احمدآبادی اعلام رضایت کردند.وی با تاکید بر این که به طور 
قطع به نیلی احمدآبادی رای اعتماد می دهد، اظهار داشت: من به 
رای اعتماد نیلی احمدآبادی در جلسه علنی روز چهارشنبه خوشبین 
هستم و امیدوارم که نمایندگان با رای قاطع خود تعاملشان با دولت 
را اثبات کنند.باید دید نتیجه نشست ها و جلسات مختلف مجلسی ها 
با وزیر پیشنهادی علوم، در روز چهارشنبه منجر به رای سفید به او 

خواهد شد؟

آیت الله سید احمد خاتمی، با اشاره به برگزاری انتخابات هیأت رئیسه مجلس 
خبرگان در زمستان آینده، آیت الله هاشمی شاهرودی را از گزینه های احتمالی 
ریاست این نهاد دانست و گفت: شنیده ها حکایت از آن دارد که آقای هاشمی 

رفسنجانی تمایلی به نامزدی برای ریاست خبرگان ندارد. 
عضو هیات رئیسه مجلس خبرگان رهبری در گفت وگو با برنامه »من طهران« شبکه العالم 
با اشاره به جایگاه علمی و سیاسی و خدمات آیت الله مهدوی کنی، در مورد انتخاب جانشین 
ایشان تصریح کرد: آئین نامه مجلس خبرگان رهبری آئین نامه روشنی است. در مجلس 
خبرنگان نایب رئیس اول و نایب رئیس دوم دارد و هنگامی که آیت الله مهدوی کنی بستری 
بودند، جلسه مجلس خبرگان با ریاست نایب رئیس اول برگزار شد و همچنان نایب رئیس 
اول تا انتخاب جانشین، مجلس خبرگان را اداره خواهد کرد. آیت الله خاتمی افزود: طبق آئین 
نامه، در اولین اجلاس مجلس خبرگان پس از فوت یکی از اعضای هیئت رئیسه، جانشین وی 
انتخاب خواهد شد. ان شاء الله در اجلاس اسفند امسال رئیس مجلس خبرگان انتخاب خواهد 
شد و این در حالیست که مجلس خبرگان هر دو سال یک بار اجلاسی را برای انتخاب رئیس 
جدید خود برگزار می کند و اگر آیت الله مهدوی کنی هم رحلت نمی کردند، اجلاس انتخاب 
رئیس جدید برگزار می شد. در اجلاس انتخاب رئیس مجلس خبرگان، کاندیداها مطرح می 

شوند و اعضای مجلس یکی از آنها را به عنوان رئیس انتخاب می کنند. 

در خبرگان کسی به دنبال ریاست نیست 
امام جمعه موقت تهران درباره نحوه نامزد شدن برای ریاست خبرگان گفت: شیوه کاندیدا 
شدن در مجلس خبرگان به این نحو است که اعضای مجلس یک نفر را به عنوان کاندید انتخاب 
می کنند و آن فرد کاندیدا شدن را قبول می کند یا نمی کند؛ و شیوه دیگر اینست که یکی از 
اعضای مجلس می تواند خود را به عنوان کاندیدا معرفی کند. مجلس خبرگان یک ویژگی دارد 
و آن این است که کسی دنبال ریاست نیست و من در این 16 سالی که عضو مجلس خبرگان 
هستم، ندیدم که کسی خود را به عنوان کاندید معرفی کند. به عنوان مثال آیت الله مشکینی چند 
دوره رئیس مجلس خبرگان بود و هر دوره می فرمودند که مرا انتخاب نکنید، اما اعضای مجلس 
نهَ تنها ایشان را انتخاب می کردند بلکه هیچ رقیبی هم برای ایشان نبود و آیت الله مهدوی کنی 

هم همینطور بودند و ایشان با تحمیل و اصرار دوستان ریاست مجلس را پذیرفتند. 

کاندیداهای ریاست مجلس خبرگان
وی گفت: معلوم نیست تا ایام انتخابات چه کسانی خود را کاندیدا می کنند، الان چند 
تا اسم سر زبان ها هست، یکی آیت الله هاشمی شاهرودی که الان نایب رئیس اول مجلس 
خبرگان است، یکی آیت الله یزدی است که الان نایب رییس دوم است و دیگری آیت الله 
جنتی که الان دبیر فقهای شورای نگهبان است. یکی هم آیت الله موحدی کرمانی است که 

الان امام جمعه موقت تهران است. 

نامزد ریاست خبرگان نیستم 
وی افزود: شبکه های بیگانه اسم مرا هم ذکر کرده اند و البته من می بینم که این کار 
مغرضانه است و به صراحت اعلام می کنم که خودم را در شان ریاست خبرگان نمی بینم و 

مطلقا خودم را کاندیدا نخواهم کرد و بعید می دانم که با وجود چهره هایی که همه برای این 
جایگاه شایستگی دارند، این را از من بخواهند. اما این که شبکه های بیگانه می گویند »خاتمی 
رای ندارد«، این طور نیست بنده خودم نمی خواهم در این میدان باشم. حتی به من پیشنهاد 
شده که در صورت انتخاب آیت الله شاهرودی، نیابت را بپذیرم که من گفتم برای این کار هم 
چهره های شایسته وجود دارند. من زاهد نیستم، اما عشقم به درس و بحثم است، نه مناصب 
سیاسی. شبکه های بیگانه طوری مرا ترسیم می کنند که گویی دارم به سرعت پله های ترقی 
را طی می کنم در حالی که بنده یک قدم در این مسیر برنداشته ام. مردم بدانند، وقتی آیت 
الله یزدی از امامت جمعه تهران کنار رفت، گروههای مختلف به مقام معظم رهبری لیست می 
دادند که در اکثر آنها اسم من بود و من به دو نفر از آقایان برجسته در دفتر ایشان یعنی آقای 
گلپایگانی و آقای حجازی گفتم که من نمی خواهم امام جمعه تهران باشم. دو سال طول 
کشید تا آقای محمدی گلپایگانی به خانه ما در قم آمدند و گفتند که آقا میل دارند شما قبول 

کنید. من هم گفتم مطیع آقا هستم و اگر ایشان می خواهند می پذیرم. 

آقای هاشمی تمایلی به ریاست خبرگان ندارد 
وی تصریح کرد: آن طور که من خبر دارم جناب آقای هاشمی رفسنجانی در برخی 
جلسات گفته اند که تمایلی به ریاست ندارند، الان نیز در فضای عمومی خبرگان اسم ایشان 
مطرح نیست، اما سیاستمداران ما هر لحظه ممکن است تصمیم جدیدی بگیرند و اگر ایشان 
هم تصمیمی بگیرد، می شود یکی از کاندیداها و مجلس خبرگان رهبری مانند بقیه برای 

ایشان تصمیم می گیرد. 

فضل فقاهتی آیت الله شاهرودی مورد قبول همه است 
امام جمعه موقت تهران ادامه داد: انتخابات در کشور ما با جاهای دیگر تفاوت دارد و تا شب 
انتخابات نمی شود پیش بینی کرد. آقای هاشمی شاهرودی در حال حاضر نایب اول است و 
از نظر فضل فقاهتی مورد قبول همگان است و سخنرانی خوبی هم در اجلاس اخیر درباره 
ولایت فقیه داشت که مورد توجه واقع شد، اما باز نمی توان دقیق پیش بینی کرد که حتما 
ایشان رای بیاورند. در کشوری مثل ایران ما که آزاد است قهرا رقابت های سیاسی هست که 
بعضی از این بابت نگرانند، اما من هیچ نگرانی ندارم زیرا اگر شما نظام آزاد را پذیرفتید، باید 
رقابت را هم بپذیرید و بپذیرید کسانی برای گرفتن صندلی ریاست و برای این که رأی آنها در 

خبرگان زیاد شود، رقابت کنند. 

خبرگان، همچنان پایگاه ولایت فقیه خواهد بود 
وی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار کرد: من احساس نگرانی نمی کنم و به عنوان 
کسی که 16 سال است در خبرگانم به صراحت می گویم که مجلس خبرگان، تقویت کننده 
رهبری است و کسانی که با ولایت زاویه دارند، قطعا نمی توانند اکثریت این مجلس را به 
دست بیاورند من آدم های خبرگان را در این کشور می شناسم روحانیت را هم می شناسم و 
تمام شخصیت های معروف کشور را با دقت می شناسم اطمینان می دهم که قطعا مجلس 
خبرگان آینده همچنان پایگاه ولایت خواهد بود، اما برخی جریانها تلاش می کنند که خبرگان 
این رنگ را نداشته باشد. کسانی که ولایتمدارند، تلاش کنند و دقت کنند همانطور که بعضی 

از حالا ستادشان را هم تشکیل داده اند، اما یک حرف اساسی هست که مجلس خبرگان باید 
تبلیغات و ستادش باید از جنس خبرگان باشد و وعده های بی جا نباید داد و اغواگری نباید 
کرد. بنده به سهم خودم اگر ببینم کاندیدای خبرگان مانند کاندیدای مجلس تلاش می کند 

و وعده می دهد یا پول زیادی خرج می کند، رای نمی دهم. 

رهبر بدون عنایت الهی انتخاب نمی شود 
خاتمی ادامه داد: همه دوره های مجلس خبرگان حساس بوده و هست زیرا این نهاد 
تصمیم گیرنده در مورد کلیدی ترین مسوول نظام اسلامی است. بعضی ها در این دوره یک 
حساسیت بیشتری دارند و با این انگیزه می آیند که این دوره شانس انتخاب رهبر بیشتر است. 
چون می گویند آقا )مقام معظم رهبری( الان 74 ساله است و تا 8 سال 82 ساله می شود 
و خیلی ها یک خیالاتی به سرشان آمده که چه بسا خبرگان پنجم مسوولیت انتخاب رهبر 
را داشته باشد. بنده اولا می گویم که عمر به دست خداست و بحمدالله رهبر ما در بهترین 
حالت سلامتی است؛ ثانیا دو چیز در این کشور بدون عنایت خدا شکل نمی گیرد که یکی 
رهبر است. هیچ کس در زمان امام )ره( پیش بینی جانشین شدن رهبر را نمی کرد، اما دیدیم 
که خدا چگونه وسایل را ساخت و یکی رهبر شد که به حمدالله راه امام را با شفافیت دنبال 
کرد. یکی هم مرجعیت است مرجعیت عامه در این کشور بی عنایت خدا و اهل بیت محقق 

نخواهد شد. 
زد و بند سیاسی در خبرگان راه ندارد 

 به گزارش ایسنا ،وی گفت: کسانی که فکر می کنند با زد و بندهای سیاسی می توانند 
جایگاه رهبری را به ناحق اشغال کنند، بسیار خام هستند. آنها تجربه گذشته را فراموش کرده 
اند و با خود می گویند »صندلی خبرگان را برای روز مبادا بگیریم«!  امام جمعه موقت تهران 
افزود: صندلی خبرگان صندلی "اخلاص" است و نمی توان با زد و بندهای سیاسی آن را گرفت. 
از طرفی، فضای کشور فضای ولایی است. چه بخواهند باور کنند و چه نخواهند. فضای کشور 

طوری نیست که کسانی بخواهند هویت دینی نظام را تغییر دهند. 

اصلاح طلبان در فکر تشکیل "اقلیت قدرتمند" 
عضو هیأت رئیسه خبرگان رهبری در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: آرایش 
سیاسی آینده خبرگان به نظر من روشن است. اکثریت از همین جنسی خواهند بود که 
هستند. نمی گویم اکثریت اینها رای می آورند، بلکه می گویم خط کلی این است. البته تلاش 
گسترده ای می شود که این ترکیب بهم بخورد و بیشترش هم از ناحیه اصلاح طلبان است. 
آنها می توانند تلاش کنند اما این که جایگاه رفیع خبرگان را جای تاخت و تاز سیاسی قرار 
دهند این ضربه به جناح مقابل نیست بلکه ضربه به نهاد خبرنگان است. البته خودشان هم 
این تحلیل را دارند که نخواهند توانست اکثریت خبرگان را قبضه کنند، اما تلاش دارند که 
اقلیت قدرتمندی داشته باشند. البته روی بعضی از چهره ها از جمله بنده حساسند و تلاش 
می کنند وانمود کنند که به دنبال ریاست خبرگان هستم. من از همین جا اعلام می کنم 
هیچ تعلقی به خبرگان ندارم و حتی دفتر تشکیل نداده ام. بنده مدرس حوزه علمیه هستم. 
این دو دوره با تکلیف آمدم و در دوره پنجم هم اگر تکلیف شود، می آیم، اما به هیچ وجه به 

فکر آینده انتخابات نیستم. 

گفتمان سازنده وزیر پیشنهادی علوم با نمایندگان؛ 

مجلس در برابر آزمونی دیگر 

آیت الله سید احمد خاتمی:

آیت الله شاهرودی نامزد ریاست خبرگان است

اخبـــار
دکترروحانی رییس جمهور:

تروریسم یک تهدید فرامنطقه ای است
رییس جمهور با بیان این که ایران و ایتالیا همواره پل ارتباطی مناطق شرق و 
غرب دنیا بوده اند، پتانسیل های موجود دو کشور برای توسعه روابط در عرصه های 

علمی، فرهنگی، اقتصادی، سیاسی و بین المللی را چشمگیر توصیف کرد. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در دیدار »مائورو 
کنچاتوری« سفیر جدید ایتالیا در تهران با اشاره به سابقه فرهنگی بسیار کهن و روابط 
دوستانه دو کشور گفت: ایتالیا در جایگاه بزرگترین شریک تجاری ایران در اروپا بوده و 
امروز نیز باید بتوانیم مشکلات پیش روی گسترش روابط را کنار زده و سطح این روابط 
را به جایگاه شایسته ارتقاء دهیم. روحانی با اشاره به اینکه ایتالیا به عنوان عضوی مهم در 
اتحادیه اروپا همواره نقش پیش برنده ای در روابط بین ایران و اروپا داشته، اظهار داشت: 
ایتالیا در گذشته برای به نتیجه رسیدن مذاکرات نقش مثبتی ایفا کرده و اینک نیز با جایگاه 
شاخص تری که دارد  می تواند در رسیدن به توافق جامع در مسئله هسته ای بین ایران و 
طرف های غربی نقش آفرینی کند. رییس جمهور تصریح کرد: امروز بسیاری از شرکت های 
کشورهای بین المللی و اروپایی مشغول مذاکره برای انعقاد قرارداد همکاری اقتصادی و 
تجاری با ایران هستند و ایتالیا نیز می تواند با توجه به روابط گسترده اقتصادی و صنعتی 
خود با ایران در گذشته، در این زمینه فعال و از فرصت موجود استفاده کند. روحانی با اشاره 
به وجود ناامنی در منطقه و برخی کشورهای همسایه گفت: امروز افراطی گری و تروریسم به 
صورت یک مشکل فرامنطقه ای و جهانی رخ نموده و برای مقابله با آن باید همه کشورها با 
یکدیگر همفکری و همکاری کنند و کمک به حل این معضل نیز می تواند یکی از موضوعات 

گفتگو میان ایران و ایتالیا باشد

روز گذشته  صورت گرفت:

بازدید تیم مذاکره کننده هسته ای 
از تأسیسات هسته ای فردو و نطنز

 ایمان :وزیر امور خارجه کشورمان به همراه اعضای تیم مذاکره کننده هسته ای دیروز 
دوشنبه از تاسیسات هسته ای فردو و نطنز بازدید کرد و در جریان روند فعالیت های فناوری 

هسته ای کشورمان قرار گرفت.
به گزارش  فارس، محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان  روز دوشنبه به همراه 
اعضای تیم مذاکره کننده هسته ای از تاسیسات فردو و نطنز بازدید و از تلاش های ارزشمند 
دانشمندان هسته ای کشورمان و کلیه دست اندرکاران و نیروی انسانی شاغل در این حوزه 
تشکر و قدردانی کرد.ظریف در بازدید از دستاوردهای هسته ای جمهوری اسلامی ایران 
ضمن ادای احترام به شهدای گرانقدر هسته ای، بر استمرار فعالیت های صلح آمیز کشورمان 
در بهره برداری از دانش اتمی تاکید کرد.وزیر امور خارجه و اعضای تیم هسته ای کشورمان 

در این بازدید در جریان روند فعالیت های فناوری هسته ای کشورمان قرار گرفتند.

حضور دکتر ظریف 
در حرم حضرت معصومه)ع( 

 ایمان: دکتر محمد جواد ظریف، وزیر امور خارج کشور در سفر خود به قم، 
در حرم حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها حضور یافت و مضجع نورانی این 

بانو را زیارت نمود.

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه 
علیهاالسلام، در این حضور که عصر روز گذشته انجام پذیرفت، دکتر ظریف به همراه 
جمعی از معاونان وزارت امور خارجه حرم مطهر بانوی کرامت را زیارت کردند.بر اساس 
این گزارش، قرائت فاتحه بر مزار آیت الله العظمی بروجردی)ره( و قبور مراجع و علمای 
مدفون در حرم مطهر، از دیگر برنامه های حضور وزیر و معاونان وزارت امورخارجه کشور 
بود.خاطرنشان می شود، در این مراسم، حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش، استاندار 

قم نیز دکتر ظریف را همراهی می کرد.

حجت الاسلام ماندگاری:

نظام اسلامی نباید از گسترش وسایل 
ارتباط جمعی هراس داشته باشد

ایمان :یک استاد حوزه و دانشگاه گفت: نظام اسلامی نباید از گسترش وسایل 
ارتباط جمعی هراس داشته باشد و نباید اینگونه پنداشت که گسترش این 

امکانات اعتقادات جوانان را تضعیف می کند. 
حجت الاسلام محمد مهدی ماندگاری، شامگاه یکشنبه در مراسم عزاداری هیئت 
رزمندگان اسلام قم که در مجتمع فرهنگی امام خمینی)ره( برگزار شد در سخنانی اظهار 
داشت: امروز در عصری قرار داریم که وسایل ارتباط جمعی و رشد تکنولوژی موجبات 
برقراری ارتباطات آسان را فراهم کرده و ما باید تلاش کنیم به جای اینکه دشمنان از این 
امکانات علیه اعتقادات ما بهره ببرند؛ یاران سیدالشهداء)ع( از این ظرفیت ها برای نشر معارف 
الهی استفاده کنند.وی بیان داشت: نظام اسلامی ما نباید از این امر هراس داشته باشد که 
گسترش وسایل ارتباطات جمعی موجب تضعیف اعتقادات جوانان خواهد شد؛ چرا که 
به فرموده رهبر معظم انقلاب اعتقاد داریم که ایمان و خودباوری جوانان امروز از جوانان 
دوران دفاع مقدس اگر مستحکمتر نباشند کمتر هم نیستند.به گزارش مهر، استاد حوزه 
و دانشگاه، با بیان اینکه جوانان ما در سال های دفاع مقدس فکرشان دشمن غلبه داشت، 
افزود: امروز هم در جنگ فرهنگی، یاران امام حسین)ع( باید این برتری خود علیه دشمنان 
را نشان دهند و با استفاده از دهکده جهانی که آنها مدعی ایجادش هستند معارف مکتب 
اسلام و تشیع را به گوش جهانیان برسانند.حجت الاسلام ماندگاری افزود: امروز دشمنان 
با فراهم آوردن بسترهای شهوترانی بدنبال هجوم به ایمان و اعتقادات جوانان هستند و ما 
اعتقاد داریم جوانان ما با استمدادهای الهی می توانند بر این جنگ غالب شوند و در این 

زمینه نباید حالت انفعالی به خود بگیریم و از فضاهای مجازی هراس داشته باشیم.

حجت الاسلام رفیعی:
هدف داعش تخریب چهره اسلام حقیقی است

گروه  امروز  گفت:  العالمیه  المصطفی  جامعه  علمی  هیئت  عضو  ایمان: 
تروریستی داعش می خواهد چهره اسلام را خشن نشان دهد، اهداف آنان 

تخریب چهره اسلام حقیقی است.
حجت الاسلام دکتر ناصر رفیعی، شامگاه یکشنبه در جمع عزاداران حسینی در 
شبستان امام خمینی)ره( حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( در سخنانی اظهار 
داشت: یکی از اهداف اصلی سیدالشهداء در قیام و نهضتش تلاش برای تقویت اعتقادات 
مردم نسبت به دین اسلام بود.وی بیان داشت: در حادثه عاشورا و جریان نهضت اباعبدالله 
الحسین)ع( مجموعه ای از مباحث اخلاقی و اجتماعی را مشاهده می کنیم و در این صحنه با 
وجود یاران اندك امام حسین)ع( صحنه های بسیاری از توحید و اخلاص و معاد، امامت و و 
ولایت را شاهدیم. استاد حوزه و دانشگاه، افزود: واقعه کربلا در حقیقت نمایشگاهی از ترویج 
و تبلیغ دین، اقامه نماز و توجه به حلال و حرام الهی، قرآئت قرآن کریم، دعا، زهد، تقوی 
و عزت است. حجت الاسلام رفیعی، ابراز داشت: در دعای عرفه و همچنین در دعای شب 
عاشورای سیدالشهداء )ع( شاهدیم که امام حسین )ع( در آن شرایط سخت چگونه با معبود 
خود گفتگو و مناجات می کند. وی تصریح کرد: یکی از مهم ترین اهداف دعوت پیامبران و 
انبیاء الهی، جنگ های امام علی)ع( و نیز صلح امام حسن)ع( و قیام سیدالشهداء)ع( مسئله 
توحید و خداباوری است که باید در مجالس عزاداری به این امر مهم توجه ویزه داشت. عضو 
هیئت علمی جامعة المصطفی العالمیه، ادامه داد: انجام عبادات و اعتقاد به توحید می بایست 
از مسیر و راه اهل بیت عصمت و طهارت)ع( باشد که اگر چنین شد دارای ارزش است و 
گرنه فاقد ارزش خواهد بود. وی با بیان اینکه برپایی مجالس عزاداری می بایست موجب 
تقویت ایمان افراد شود، افزود: یکی از آثار حضور انسان در مجالس عزاداری آن است که 
آلودگی ها و پلیدی ها را از خود دور کند به گونه ای که بعد از دهه ماه محرم تحولی در 
وجودش احساس کند. این کارشناس مسائل دینی در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به تلاش گروهک های تروریستی برای خدشه وارد کردن به چهره اسلام واقعی اظهار 
داشت: آنچه موجب شده است تکفیری ها دست به اقدامات تروریستی و جنایات فجیع 
بزنند، عبادت بی روح است؛ چرا که این افراد تنها در ظاهر خدا و قرآن را پذیرفته اند اما 
چون عبادات آنها خالی از روح است، دست به این جنایات می زنند. حجت الاسلام رفیعی 
با بیان این مطلب که اگر صهیونیست ها سال ها تلاش می کردند نمی توانستند همانند این 
گروه های تکفیری به اسلام ضربه وارد کنند، افزود: گروه های تروریستی و تکفیری امروز از 
سوی دشمنان اسلام حمایت و پشتیبانی می شوند و امکانات و تسهیلات نظامی بسیاری 
در اختیار این گروه ها قرار می گیرد.وی عنوان کرد: امروز گروه تروریستی داعش می خواهد 
چهره اسلام را خشن نشان دهد و از چهره رئوف و مهربان اسلام، چهره ای خلاف آن را به 
دنیا نشان دهد که این اقدام ها نشان می دهد طراحی و برنامه ریزی های پشت صحنه ای 

صورت می گیرد و اهداف آنان تخریب چهره اسلام حقیقی است.

»محمود نیلی احمد آبادی« 
نیروی ارزشی، معتدل و خوش فکر است که دل 

در گرو توسعه دانشگاهها دارد.
وی مورد وثوق و چهره محبوبی در میان 

دانشگاهیان است
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نخستین روزنامه استان قم

ایمان: در شش ماهه نخست امسال بیش از دو میلیون و680 بار بیمه شدگان 
تامین اجتماعی به مراکز درمانی طرف قرار داد مراجعه کرده اند که نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته 6/5 درصد رشد داشته است.
مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم  با اعلام این خبر گفت : در شش ماهه نخست 
امسال برای درمان بیمه شدگان مراجعه کننده در مراکز طرف قرارداد بیش از 528 میلیارد 
ریال از سوی سازمان هزینه شده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته  بیش از 55 

درصد رشد داشته است.
دکتر داود علیمحمدی  اظهار داشت: مدیریت درمان تامین اجتماعی در بخش خدمات 

ویژه وخاص به بیماران خاص، ام اس، شیمی درمانی ،رادیو تراپی،دیالیز ،پیوند کلیه وکبد و 
آی سی یو و ان آی سی یو تحت پوشش در شش ماهه نخست امسال بیش از 12 میلیارد 
ریال پرداخت کرده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 393 درصد رشد داشته است 
که نشاندهنده این است که پوشش خدمات به  بیماران صعب العلاج توسط سازمان افزایش 
قابل توجهی  داشته است . دکتر علیمحمدی در ادامه خاطر نشان کرد: مدیریت درمان استان 
قم با 806 مرکز درمانی طرف قرارداد در بخش درمان غیر مستقیم وبا یک بیمارستان وسه 
مرکز ملکی در بخش درمان مستقیم به بیمه شدگان تامین اجتماعی در استان قم خدمات 

درمانی ارائه می نماید.

در شش ماهه نخست امسال صورت گرفت:

رشد 6/5 درصدی مراجعه بیمه شدگان به مراکز طرف قرارداد تامین اجتماعی

معاون شهردار قم: 

تدوین دستور العمل های واکنش سریع مقابله با حریق ضروری است 

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم:

امنیت دستگاه های اجرایی مورد ارزیابی قرار می گیرد 

از سوی ستاد برگزاری هفته کتاب در قم؛

 برنامه های هفته کتاب در استان قم اعلام شد 
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 13۹304030011000353/1 

بدینوسیله به آقای حسین طریزآبادی، فرزند علی اکبر بشناسنامه 23583 بدهکار پرونده کلاسه 
9300363 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 
8901341421 بین شما و بانک ملی ایران شعبه خیابان امامزاده ابراهیم مبلغ 4/100/000 ریال 
تا تاریخ 1393/6/3 که از تاریخ مذکور تا روز تسویه مبلغ 1/500 ریال به آن اضافه میگردد بدهکار 
می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد 
اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط 
یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 

این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روز خوش

نامحرمانه
محکومیت مایلی کهن به 4 ماه حبس

گفته می شود: عسگری پیش بین وکیل علی دایی ، در خصوص رأی دادگاه تجدیدنظر محمد 
مایلی کهن که بر اساس شکایت علی دایی تشکیل شده بود، گفته است: طبق رأی دادگاه شعبه 
34 دادگاه تجدیدنظر حکم محمد مایلی کهن که نامبرده را به 4 ماه حبس تعزیری و پرداخت یک 
میلیون ریال جریمه نقدی محکوم کرده بود تأیید شد و این رأی به دادگاه شعبه 1057 ارسال شده 

تا مایلی کهن برای اجرای حکم فراخوانده شود.

یک زن ایرانی الاصل سفیر آمریکا در سوئد می شود 
گفته می شود: باراك اوباما، رئیس جمهور آمریکا، آزیتا راجی زن ایرانی الاصل ساکن آمریکا را به 
عنوان سفیر جدید این کشور در سوئد معرفی کرده است که انتصاب وی در این سمت باید از سوی 
مجلس سنا تأیید شود. بر اساس گزارش شبکه خبری دویچه وله، آزیتا راجی متولد تهران است و تا 
سن 17 سالگی در ایران بوده و سپس به منظور ادامه تحصیل به آمریکا مهاجرت کرده است. آزیتا 
راجی در جریان مبارزات انتخاباتی باراك اوباما در سال 2012، نایب رئیس کمیته مالی تبلیغات وی 
بود و علاوه  بر این از سال 2008 تا کنون در شورای مشورت ملی کمیته ملی حزب دموکرات آمریکا 
فعالیت دارد. وی دارای سوابقی در زمینه تحصیل و زندگی در خاورمیانه، آمریکای لاتین، اروپای 
غربی و خاور دور است و به چند زبان از جمله فارسی و فرانسوی تسلط دارد. به گزارش دویچه وله، 
خانم راجی چهره ای شناخته شده در زمینه استراتژی بازرگانی است و پیش تر در وال استریت و نیز 

در سمت معاون شرکت خدمات مالی و بانکداری جی پی مورگان فعالیت داشته است. 

بازداشت متهم انتشار گازهای سمی در زاهدان
گفته می شود: انتشار گازهای شیمیایی در فضای شهر زاهدان که در روز  یکشنبه  تعداد 
130 نفر از دانش آموزان، معلمان و شهروندان این شهرستان را روانه بیمارستان کرد، به دلیل تدوام 
آلودگی صبح دیروزمدارس حاشیه شهر زاهدان را به تعطیلی کشانده است. در همین رابطه سردار 
حسین رحیمی  فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان با اعلام اینکه فرد خاطی دستگیر شده است، 
بیان داشته است: فرد خاطی با شستن بشکه هایی که دارای محلول های سموم کشاورزی و مواد 
شیمیایی بوده و رها کردن آن در داخل نهر آب همجوار با تعدادی از مدارس موجب مسمومیت 

150 نفر از دانش آموزان و شهروندان شد.

بازداشت مدیرکل حقوقی وزارت نیرو 
گفته می شود: نادر قاضی پور نماینده مجلس از بازداشت مدیرکل حقوقی وزارت نیرو در پی 
انعقاد قرارداد 32 میلیاردی با یک وکیل خبر داده است. وی افزوده است: آقای »ر« به دلیل تخلف 
وزارت نیرو در پی انعقاد قرارداد 32 میلیارد تومانی با یک وکیل که غیرقانونی بوده بازداشت شده 
است. قاضی پور ادامه داده است: نام وکیل »ب« نام دارد و تا کنون 15 میلیارد تومان از وزارت 
نیرو بابت قراردادی که منعقد کرده گرفته است. وی اظهار داشته است: شرکت طرف مناقشه نیز 

»م« نام دارد.

نامه 150 سینماگر به وزیر ارشاد  
گفته می شود: در پی حواشی پیش آمده در خصوص تلاش هایی برای ممانعت از نمایش برخی 
فیلم های دارای پروانه نمایش بیش از 150نفر از سینماگران از اصناف مختلف سینمای ایران طی 

نامه ای به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی حمایت جنتی را از اعتبار پروانه نمایش خواستار شدند.

فرار به جلوی تندروها  
گفته می شود: احمد پورنجاتی فعال سیاسی اصلاح طلب گفته است: هجمه ها به وزارت 
فرهنگ هدف گیری از جنس فرار به جلو دارد به این معنا که جریان تندرو اصولگرا به دلیل آنکه 
ناکامی هایی در حوزه فرهنگ و هنر داشت رونق در این حوزه را در حدود یکسال گذشته را نمی 

تواند تاب بیاورد.

انتقاد یونسی از طنزها درباره دکتر شریعتی 
گفته می شود: حجت الاسلام علی یونسی  دستیار رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های 
دینی گفته است: امروز شاهد بیان طنزآلود و نیشخند در برخی رسانه های مجازی به شخصیت 
بزرگی مانند دکتر علی شریعتی هستیم و این یک جفای بزرگ به او به عنوان یک میراث معنوی 

بزرگ است.

مرگ 14 زائر در حج 
گفته می شود: دکتر علی مرعشی رییس سازمان پزشکی حج و زیارت جمعیت هلال احمر با 
بیان اینکه در حج امسال تعداد مراجعه زائران به بیمارستان ها 30 درصد کاهش یافت، گفته است: 
خوشبختانه تعداد فوتی زائران امسال نیز کاهش 40 درصدی یافت به گونه ای که امسال تنها 14 
زائر جان خود را از دست دادند.وی همچنین با بیان اینکه تعداد مراجعه زائران بیمار به مراکز درمانی 
به دلیل اقامت طولانی در مکه بیشتر است، گفته است: مجموعا 552 زائر در بیمارستان ها بستری 

شدند اما 3552 زائر به درمانگاه های مکه و 1276 زائر نیز به مراکز درمانی مدینه مراجعه کردند.

ادعای جیش العدل درباره سقوط هواپیما ناجا
گفته می شود:گروهک جیش العدل ادعا کرد که مسوولیت سقوط یک فروند هواپیمای نظامی 
ایرانی را که گفته شده بود چند هفته پیش ناپدید شده، برعهده می گیرد به گزارش ایسنا،.صلاح 
الدین فاروقی، فرمانده گروهک جیش العدل در استان سیستان و بلوچستان در گفت وگو با روزنامه 
عربستانی الوطن مدعی شد که نیروهای این گروهک، هواپیمای نظامی را که در تاریخ 11 اکتبر 
گذشته بر فراز بلوچستان و مشخصا در منطقه کوهستانی نصرت آباد در پرواز بود، منهدم کرده است 
که طی آن هفت تن از افسران ارشد سپاه پاسداران ایران کشته شدند.  سردار احمدی مقدم رییس 
پلیس کشور فرضیه احتمال تروریستی بودن حادثه سقوط هواپیما را کاملا مردود دانست و تاکید 
کرده است: برخی تلاش می کنند با طرح چنین مباحثی تروریست ها را قدرتمند جلوه دهند و فضا 
را ناامن کنند.احمدی مقدم در توضیح بیشتر برای مردود دانستن این فرضیه گفته است: هواپیمای 
ما در ارتفاع 19 هزار پایی در حال پرواز بود اما نوع سلاح های قابل حملی که می توانست یک هواپیما 

را بزند نهایتا تا 12 هزار تا بورد دارد بنابراین تاکید می کنم که این فرضیه از اساس مردود است.

انصاری: سهمیه اصلاح طلبان در دولت نیستم 
گفته می شود: حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری معاون پارلمانی رئیس جمهور در 
واکنش به اینکه گفته می شود شما سهمیه اصلاح طلبان در دولت هستید، گفته است: به هیچ وجه 
این سخن که سهمیه اصلاح طلب ها در دولت هستم صحت ندارد. وی با اشاره به این موضوع که 
روحانی شخصیتی مستقل و فراجناحی  دارد، تصریح کرده است: به هیچ وجه اینگونه نبود که بعد 
از انتخابات یکی از دوستان ما صحبتی داشته باشد مبتنی بر اینکه پستی را بگیرند، همه عزمشان 

جزم بوده برای اینکه انتخابات خوب برگزار شود که الحمدالله همینطور هم شد.

تمدید مذاکرات در دستور کار نیست 
گفته می شود: یک عضو تیم مذاکره کننده هسته ای که خواست نامش بیان نشود روز دوشنبه 
در گفت و گو با  ایرنا درباره صحت گزارش روزنامه امریکایی لس آنجلس تایمز  گفته است: گزارش 
این روزنامه صحت ندارد و تمدید مذاکرات در دستور کار نبوده و همه تمرکز بر روی ادامه جدی 
مذاکرات تا 24 نوامبر)سوم آذرماه( است.وی در پاسخ به سوالی درباره ارزیابی تیم مذاکره کننده از 
بازدید امروز خود از تاسیسات هسته ای فردو و نطنز اظهارداشته است: بازدید از فردو و نطنز بسیار 

عالی بود و دستاوردهای دانشمندان جوان ما باعث افتخار است.

شرکت گاز: امسال سخت ترین سال گازی کشور است 
گفته می شود: حمیدرضا عراقی مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران گفته است:  امسال سخت 
ترین سال برای شرکت ملی گاز ایران محسوب می شود.وی به افزایش ظرفیت تولید گاز کشور 
اشاره کرد و افزوده است: حدود 60 تا 70 میلیون متر مکعب از عسلویه گاز به داخل کشور اضافه 
کرده ایممعاون وزیر نفت گفته است: در چند سال گذشته در عسلویه توضیح ثروت کردیم اما به گاز 

نرسیدیم با این حال در اواسط سال گذشته و امسال به مخازن گازی دست یافتیم.

یاران باوفا
محمد خامه یار

حسین من! تو دستور برپایی خیمه ها را صادر می کنی. خیمه ها یکی پس از دیگری بر پا می شود 
در دل بیابان. می دانی دنیا به تو پشت کرده است. چاره کار همان است که در اندیشه داری. تمام اصحاب 
خویش را، آنان که سایه به سایه مسیر مکه و مدینه و عراق را با تو پیموده اند، جمع کنی آن هم تنها و 
بدون اهل بیت و برای بیان مصلحت تا وفاداری آنان بر تو معلوم شود و تو هم حجت را بر آنان تمام کنی 
. تو بر این یقین و باوری که آنان در صدق و صفا و وفا بی نظیرند. این جهاد دو بیعت می خواهد و بیعت 

مخصوص. و سخن تو در این جمع در گوش زمان می پیچد:
یاران من! بدانید دنیا به من پشت کرده است. اگر تصور می کنیدکه شاید برای من فتحی برای من 
باشد، بدانید کار از کار گذشته است. به جز کشته شدن چیزی نیست، من کسی را مجبور نمی کنم. هر 
کس به طمع فتح و طمع دنیا آمده است، بیعت را که حق من است از او برداشته ام. دیگر خود می داند...

و تو چه اصحاب و یارانی داری! تو می بینی هر یک از جا برمی خیزند و سخنی را بر زبان جاری می 
کنند که اشک را بر پهنای صورت می نشاند.

و این زهیر است که فریاد برمی آورد: پسر رسول خدا دنیا به تو پشت کرده است، نه !ما دست از تو بر 
نخواهیم داشت اگر دنیا تمام باشد. به خدا سوگند اگر بدانم دنیا باقی است و آن را به من خواهند داد مرگ 

پیش تو بهتر از زندگانی دنیا بعد تو.
و این بریر است که می گوید: فرزند رسول خدا چه بگویم خیال می کنی یک جان فدای تو کردن 
برای ماسنگین است؟ اگر هزار بار کشته شوم و مرا بسوزانند و زنده و کشته شوم راضیم تا خدا تو جوانان 

تو را به سلامت دارد..
و در کوفه ابن زیاد دستور داده است تا مردم را که از رعب و ترس سر در لاك خود دارند مردم را جمع 
کنند تا برایشان خطبه بخواند و آنان را به جنگ با حسین بن علی فرا خواند همان مردمی که نامه نوشتند 

و با نامه های خود امام را به کربلا کشاندند. ..

ایمان: رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم 
گفت: ساماندهی وانت بارهای میوه فروش متخلف در 
قم عزم استانی می طلبد چرا که یک یا چند دستگاه 
به تنهایی نمی توانند با قوانین موجود از پس این کار 

برآیند.
سرهنگ کرم الله حسینی در گفت و گو با ایمان اظهار 
داشت: با توجه به مشکلات ترافیکی که فعالیت وانت بارهای 
میوه فروش در سطح شهر قم ایجاد کرده  است، باید ساز و 
کار و مقررات درون استانی تدوین و تصویب شود تا فعالیت 

آنها قانونمند و با متخلفین برخورد شود.
وی ادامه داد: پلیس بر اساس کد تخلفاتی توقف ممنوع و 
یا سد معبر نسبت به جریمه آنها اقدام می کند که قانون گذار 
30 هزار تومان برای این تخلف در نظر گرفته است، از آنجا که 
این مبلغ نسبت به درآمدی که از این طریق کسب می کنند 

مبلغ زیادی نیست،  به تخلف خود ادامه می دهند.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم در ادامه با 
بیان اینکه طبق قانون بیش از یکبار در روز نمی توان اقدام به 
جریمه وانت بارهای میوه فروش کرد، اظهار داشت: بر اساس 
قانون پلیس اختیاری برای توقیف، انتقال خودروها و برخورد 
با صاحبان آنها ندارد. حسینی در بخش دیگری از سخنان 
خود گفت: در یک مقطعی بر اساس هماهنگی صورت گرفته 
بین شهرداری و دادستان محترم قم و یگان امداد فرماندهی 
انتظامی استان، با وانت بارهای میوه فروش متخلف برخورد 
شد و تعداد زیادی از خودروهای آنان به پارکینگ منتقل 
گردید. وی با اشاره به اینکه  این طرح پس از مدتی بنا به 
دلایلی متوقف شد، بیان داشت: به مروز زمان و پس از پایان 
دوره توقف این خودروها در پارکینگ، مجدد وارد چرخه 

فعالیت شده و به فعالیت خود ادامه می دهند.
ساز و کار مناسبی برای برخورد 

با وانت بارهای میوه فروش وجود ندارد
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم با بیان 
اینکه در حال حاضر ساز و کار بازدانده ای برای برخورد با 
وانت بارهای میوه فروش وجود ندارد، خاطر نشان کرد: در 
جهت ساماندهی وانت بارهای میوه فروش شهرداری قم در 
مقطعی اقدام به ایجاد 4 نقطه در سطح شهر قم برای استقرار 
آنان با حداقل امکانات اولیه نمود، ولی مالکین این وانت بارها 

به رغم تعهد به مستقر شدن در این مکان ها، استقبال نکردند.
50 درصد مالکان وانت بارها ساکن قم نیستند

وی ادامه داد: 7 هزار وانت بار میوه فروش در قم فعالیت 
می کنند که 50 درصد از آنها ساکن قم نیستند و از شهرهای 

اطراف برای فعالیت به قم می آیند.
حسینی اضافه کرد: شهرداری قم هم اعلام کرده است 
نمی تواند به صاحبان وانت بارهایی که از شهرهای دیگر به 
قم می آیند، خدمات ارائه دهد و محلی برای فعالیت آنها در 
نظر بگیرد و آنها خواستار ساماندهی و شناسنامه د ار کردن 
صاحبان وانت بارهای میوه فروشی که ساکن قم هستند، 
می باشند تا در جهت ساماندهی و اختصاص محلی برای 

فعالیت آنها اقدام کنند.
داد:  ادامه  استان  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رئیس 
فعالیت گسترده وانت بارهای میوه فروش در شهر قم بدون 
دادن مالیات و اجاره و غیره سبب کاهش فروش مغازه های 
میوه فروشی شده است که بعضا برخی از آنها نیز با استقرار 

وانت  در جلوی مغازه خود اقدام به فروش میوه می کنند 
که همین کار هم موجب بروز مشکلات ترافیکی در سطح 
شهر شده است. سرهنگ حسینی بیان داشت: بخش کمی 
از شهروندان نسبت به خرید از وانت بارهای میوه فروش 
اقدام می کنند ولی اکثر خودروهای عبوری از فعالیت آنها 
متضرر می شوند چرا که در مسیر هایی که خودروهای میوه 
فروش مستقر می شوند، هر روز شاهد تصادف هستیم که 

خسارت های زیادی متوجه خودروهای عبوری می کنند.
وی در پایان گفت: از آنجا که وانت بارهای میوه فروش در 
قم دیگر یک مشکل نیستند بلکه به معضل تبدیل شده اند، 
باید مسئولان تدبیری بیاندیشند و با تدوین و تصویب ساز 
و کارهای درون استانی نسبت به ساماندهی و قانونمند 
کردن صاحبان وانت بارهای میوه فروش اقدام نمایند، چرا که 
فعالیت آنها موجب سلب آسایش شهروندان شده است و با 
سازوکارهایی که در حال حاضر وجود دارد نمی تواند آنها را 

قانونمند و ساماندهی کرد. 

شهری  خدمات  معاون   : ایمان   
دستور  تدوین  گفت:  قم،  شهرداری 
اضطراری  و  سریع  واکنش  های  العمل 
در بالابردن ضریب ایمنی شهر در برابر 

حریق ضروری است. 
به ضرورت  اشاره  با   ، اصفهانیان  مهدی 
اطفا  و  اعلام  استاندارد  نصب سیستم های 
خاطر  خیز،  حادثه  های  مکان  در  حریق 
نشان کرد: این اقدام باید به طور واحد و با 
به صورت  کامل  و  رویه جامع  یک وحدت 
یک دستور العمل درآمده، و زمینه واکنش 
سریع در برابر حریق را در تمامی شهرهای 
کشور فراهم کند.وی در ادامه با بیان اینکه در 
بحث افزایش بالا بردن ضریب ایمنی شهر در 
برابرآتش سوزی اقدامات بسیار خوبی در هیات 

مدیره سازمان آتش نشانی شهرداری قم انجام گرفته و یا 
انجام می گیرد، به به برشمردن برخی از آنها پرداخت.این 
مقام شهرداری قم آموزش شهروندان به منظور توان افزایی 

و ارتقا فرهنگ شهروندی آنها را از جمله آن دانست، و افزود: 
شهرداری در تلاش است، تا از مهارتها و توانمندیهای مردم 
شهردر برابر با حوادث مختلف از جمله حریق بیشترین بهره 
وری و استفاده را داشته باشد.وی با اشاره به افزایش 300 

همچنین  و  آموزش  سرانه  هزینه  درصدی 
دستاوردها و نتایج خوب آن، خاطرنشان کرد: 
استاندارد سازی تجهیزات آتش نشانی و اطفا 
حریق و همچنین حفاظت فردی از جمله دیگر 
کارهای انجام شده به منظور بالا بردن توان 
شهر برای مقابله با آتش سوزی است.رییس 
هیات مدیره سازمان آتش نشانی شهرداری قم 
همچنین توسعه منابع انسانی به لحاظ کمی و 
کیفی و جذب نیروهای جدید الاستخدام را از 
دیگر اقدامات خواند، و افزود: برگزاری یک دوره 
35 روزه برای کارمندان و پرسنل آتش نشانی 
قم به منظور ایجاد حداکثر آمادگی و مهارت در 
آنها در دستور کار این هیات مدیره قرار دارد.

اصفهانی مقدم با تاکید بر اتخاذ یک رویکرد 
پیشگیرانه در خصوص حوادث آتش سوزی، 
افزود: باید با ارزیابی ریسک و مخاطراتی که در مکان های 
مختلف در رابطه با حریق وجود دارد، برنامه ها و اهداف مورد 

نظر برای مقابله با این حادثه را تعریف و اجرایی نمود.

ایمان: مدیرکل پدافند غیرعامل قم از ارزیابی امنیت دستگاه های اجرایی در 
عرصه سایبری و اداری در این استان خبر داد. 

 مهدی متقیان روز دوشنبه در همایش پدافندغیرعامل، جامعه و فضای سایبری در تالار 
معصومیه فرمانداری قم گفت: با مجوزی که از قرارگاه سایبری دریافت کرده ایم سایت های 
دستگاه های استان را می توانیم هک و راه های ناامن را شناسایی کنیم.وی افزود: این اقدام 
به صورت دوره ای اجرا می شود تا توانمندی مدیران در عرصه های مجازی و سایبری مورد 
ارزیابی قرار گیرد همچنین برق های نهادها نیز قطع می شود تا آمادگی دستگاه ها در مورد 

حوادث احتمالی بررسی شود.
متقیان ادامه داد: پدافند غیرعامل مختص به یک روز نیست لذا باید دستگاه های حیاتی 

استان با امنیت به مردم خدمات ارایه کنند و به فعالیت های خویش استمرار بخشند.وی با 
اشاره اینکه امروز با جنگ نرم روبه رو هستیم گفت: جنگ نرم نیاز به دانش و علم به تکنولوژی 
و فناوری در عرصه های مختلف است که سربازان جنگ نرم نخبگان و افرادی هستند که از 
لحاظ فکری و علمی در همه عرصه های ورود دارند.وی افزود: پدافند غیرعامل را مدیون شهدا 
و هشت سال دفاع مقدس هستیم لذا امروز باید با استفاده از دانش فناوری در فضای مجازی 
حضور داشته باشیم چراکه روز به روز تهدیدات جدید صورت می گیرد که برخی درصدد 
براندازی حکومت هستند.مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم ادامه داد: اگر درگاه های ورودی 
امن نباشد دشمن می تواند به حوزه های مختلف از جمله اقتصادی و صنعتی آسیب وارد کند 

از این رو نیازمند تعامل و هم افزایی مدیران و مسوولان با اداره کل پدافند غیرعامل هستیم.

ایمان: برنامه های هفته کتاب جمهوری اسلامی 
ایران در استان قم توسط ستاد برگزاری هفته کتاب 
در اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم بررسی و 

اعلام شد. 
حجت الاسلام علی اسماعیلی رئیس اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی شهرستان قم از تشکیل ستاد برگزاری هفته کتاب 
در استان قم با محوریت این اداره کل و حضور مسئولین 
ادارات آموزش و پرورش، جهاد کشاورزی، بهداشت، درمان 
تبلیغات  کل  اداره  جوانان،  و  ورزش  پزشکی،  آموزش  و 
اسلامی، نهاد کتابخانه های عمومی، صدا و سیما، دانشگاه 
ها، شهرداری، کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، 
حوزه های علمیه و سایر مراکز و موسسات فرهنگی و هنری 

خبر داد و گفت: نخستین جلسه این ستاد به منظور با هدف 
تعیین سیاست ها، بررسی و برنامه ریزی مناسب برای هفته 

کتاب جمهوری اسلامی ایران در استان قم برگزار شد.
اسماعیلی که از سوی حجت الاسلام و المسلمین ایزدپناه 
رئیس ستاد برگزاری هفته کتاب در قم، به عنوان قائم مقام 
خود در این ستاد منصوب شده است، با بیان اینکه از 24 
آبان تا اول آذر، هفته کتاب جمهوری اسلامی ایران نامگذاری 
شده است، اظهار داشت: برنامه های بیست و دومین دوره از 
هفته کتاب کشور به علت تقارن با ایام عزاداری سرور و سالار 

شهیدان کربلا با رنگ و بوی محرم همراه خواهد بود.
وی همچنین از برگزاری آیین گرامیداشت این هفته 
و اجرای برنامه های مختلف در قالب این آیین خبر داد و 

گفت: به منظور ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی و برگزاری 
شایسته تر هفته کتاب در سطوح مختلف، اقداماتی همچون 
از فعالان، پیشکسوتان  فعالیت های نمایشگاهی، تقدیر 
و  همایش  برگزاری  نشر،  و  مکتوب  فرهنگ  خادمان  و 
گردهمایی و جلسات نقد و بررسی، حمایت از کتابخانه ها و 
راه اندازی کتابخانه های باز و... از برنامه های هفته کتاب در 

استان قم خواهد بود.
رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان قم با 
درخواست از همکاری سایر دستگاه های فرهنگی استان 
خاطر نشان کرد: برنامه های این دوره از هفته کتاب در 
استان قم با مشارکت دستگاه ها، نهادها و همچنین فعالان 

فرهنگی اجرایی می شود.

رئیس پلیس راهور استان قم:

ساماندهی وانت بارهای میوه فروش عزم استانی می طلبد
اخبـــار

فرماندار قم :
نظارت بر نانوایی ها 
باید مستمر باشد 

ایمان : فرماندار قم خواستار نظارت مستمر و بازرسی ویژه 
سازمان صنعت و معدن تجارت بر نانوایی ها شد.

در این جلسه به پیشنهاد اتحادیه نانوایان در خصوص ساعت کار 
واحدهای نانوایی در شش ماهه دوم سال رسیدگی و به جهت سهولت 
ایجاد  طرح  نانوایی  مشتریان  شکایات  و  پیشنهادات  نظرات  ارائه  و 
ویژه  تابلوهای  گردید  مقرر  و  رسید  تصویب  به  پیامک  سامانه  یک 
نانوایی روزهای تعطیلی  بر ساعت کار  نانوایی مشتمل  برای هر  ای 
تلفنهای رسیدگی به شکایات در هر واحد نانوایی نصب شود و نیز 
مقرر گردید طبق سنوات گذشته آرد فوق العاده ای به نانوائی های 
ایام دهه اول محرم به  هسته مرکزی شهر و اطراف حرم مطهر در 
این جلسه  یابد.در  اختصاص  زائرین  رفاه  و  العاده  فوق  پخت  جهت 
مدیر شرکت غله استان اظهار داشت: تا این تاریخ هیچگونه افزایش 
نرخ نان اعلام نگردیده است و لذا مقرر گردید نظارت سازمان صنعت 
معدن و تجارت بر رعایت نرخ انواع نان، کیفیت نان و موارد قانونی 

کما فی السابق  استمرار داشته باشد.

درشش ماه اول امسال صورت گرفت :

مصرف بیش از یک میلیارد متر 
مکعب گاز در استان قم 

ایمان: سرپرست شرکت گاز استان قم گفت : در شش ماهه 
متر  هزار  شش  و  هفتاد  و  میلیارد  یک  حدود   ۹3 سال  اول 

مکعب گاز توسط مشترکان در استان قم مصرف شده است.

مختلف  بخشهاي  گازدر  میزان  این  افزود:   فرجي   مهندس 
صنعتي، خانگي، تجاري و نیروگاه سیکل ترکیبي مصرف شده است 
را  افزایش  صد  20در  گذشته،  سال  مشابه  مدت  با  مقایسه  در  که 
از  بیش  مصرف  میزان  این  از  داد:  ادامه  ادامه  وي  دهد.  مي  نشان 
610 میلیون متر مکعب مربوط به نیروگاه،  120 میلیون متر مکعب 
مربوط به مشترکین صنعتي، 80 میلیون متر مکعب مربوط به تعداد 
به  مربوط  مکعب  متر  میلیون   261 C.N.Gو  سوخت  جایگاه   36
مصرف مشترکین خانگي و تجاري و 10 میلیون متر مکعب مربوط 
افزایش  20درصد  فرجي  مهندس  است.   بوده  عمده  مشترکین  به 
مصرف گاز  در استان را  مربوط به افزایش مصرف در نیروگاه سیکل 
امیدواریم همچنان شهروندان  ترکیبي دانست و  خاطر نشان کرد: 
ضمن رعایت نکات ایمني در مصرف گاز، نسبت به صرفه جویي و 
مصرف بهینه آن نیز اهتمام ورزیده و این شرکت را در جهت استمرار 

و پایداري جریان گاز در روزهاي سرد سال، یاري نمایند.

مدیر عامل سازمان تاکسیرانی قم خبرداد:

جابجایی 40میلیون نفر با تاکسی  
طی هفت ماه در قم

ایمان: مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم از تردد 
داد  قم خبر  در شهر  قبل  به  فرسوده مدل 83  تاکسی   580
گفت : طی هفت ماهه نخست سال نزدیک به 40 میلیون نفر با 

تاکسی جابجایی داشته اند.
مرتضی عزتی با بیان اینکه برای تعویض خودروهای فرسوده 20 
میلیون تومان وام در نظر گرفته شده است، گفت: تاکنون 960 نفر 
برای تعویض خودرو ثبت نام کرده اند و 650 نفر نیز در حال پیگیری 
برای دریافت وام تعویض خودروی فرسوده هستند.وی عنوان کرد: 
هزار و 580 تاکسی فرسوده مدل 83 و 83 به پایین در قم هستند 
که سهمیه تعویض هزار تاکسی فرسوده به قم داده شده است.مدیر 
اعلام  تاکسیرانی  کرد:  بیان  قم  شهرداری  تاکسیرانی  سازمان  عامل 
می کند افرادی که برای تعویض تاکسی های فرسوده ثبت نام کرده اند 
می توانند با مراجعه به واحد نوسازی ناوگان سازمان و نامه معرفی به 
بانک را دریافت کنند.وی گفت: هر هفته هیئت انضباطی تاکسیرانی 
به تخلفات تاکسیرانان رسیدگی می کند.عزتی بیان کرد: از شهروندان 
تقاضا می کنیم در صورت مشاهده هرگونه تخلف از جمله اخذ کرایه 
اضافه، عدم رعایت شئونات و غیره کد چهار رقمی که در سه قسمت 
دهند. اطلاع   36628800 شماره  به  را  است  شده  درج  تاکسی  از 

وی گفت: طی هفت ماهه نخست سال نزدیک به 40 میلیون نفر با 
تاکسی جابجایی داشته اند.مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری 
انتقادات و  ابتدای سال تاکنون 2 هزار و 495 نفر  از  قم ادامه داد: 
این تعداد 179 پرونده در  از  اند که  ارائه کرده  را  پیشنهادات خود 
اختیار هیئت انضباطی قرار گرفته است که 28 حکم ابطال پروانه و 

59 حکم تعلیق صادر شده است.

 درشش ماهه نخست امسال  :
قمی ها 410میلیون تومان 

صدقه دادند
)ره( شهرستان قم  امام خمیني  امداد  کمیته  مدیر  ایمان: 
قم  نیکوکار  مردم  توسط  ریال صدقه  میلیارد   41 پرداخت  از 
درشش ماهه نخست امسال خبر داد گفت: این میزان نسبت 
به مدت مشابه سال33 میلیارد و 680 میلیون ریال بوده است 

22درصد رشد داشته است.
 868 و  هزار   141 از  صدقه  میزان  این   : افزود  رشیدي   اکبر 
آوري  جمع  تابعه  بخشهاي  و  شهرستان  در سطح  صدقات  صندوق 
امداد  کمیته  منسجم  و  دقیق  ریزي  برنامه  رشیدي،  است.  گردیده 
قم را براي هزینه کرد صدقات مردم نوعدوست یادآور شد  تصریح 
کرد : اولویتهاي هزینه کرد این وجوه در زمینه هاي مسکن ، درمان 
هاي  خانواده  خانگي  لوازم  و  نوعروسان  جهیزیه  تأمین   ، تحصیل   ،
نیازمند مي باشد.مدیر کمیته امداد شهرستان قم ضمن اظهار تشکر 
امیدواري  اظهار  امداد  به کمیته  قم  نیکوکار  مردم  اعتماد  از حسن 
کرد امسال نیز همچون سنوات قبل شاهد رشد روز افزون کمکهاي 

مردمي به محرومین و نیازمندان تحت حمایت این نهاد باشیم.

معاون خودکفایي و اشتغال کمیته امداد امام قم خبرداد: 

اجراي سیاستهاي اقتصاد مقاومتي 
در روستاهاي قم

امام  امداد  کمیته  اشتغال  و  خودکفایي  معاون  ایمان: 
خمیني)ره( استان قم از توزیع 2100 قطعه جوجه مرغ بومي 

در سطح روستاهاي بخش سلفچگان خبر داد.
سیاستهاي  نمودن  عملیاتي  بر ضرورت  تاکید  با  تلخابي  محمود 
)مدظله  رهبري  معظم  مقام  سوي  از  ابلاغي  مقاومتي  اقتصاد  کلي 
در  بومي  مرغ  جوجه  قطعه   2100 منظور  همین  به  گفت:  العالي( 
بین روستاییان ساکن بخش سلفچگان توزیع گردید.وي با اشاره به 
نامگذاري سال مبني بر سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملي و مدیریت 
جهادي اظهار داشت : براي افزایش سطح فرهنگ اقتصادي جامعه 
برگزار  بومي  مرغ  پرورش  آموزشي  دوره   ، نفر   270 براي  هدفمان 
گردید.تلخابي اهتمام به امور اشتغال روستاییان را خاطر نشان کرد و 
گفت : این موضوع در دستور کار اصلي این نهاد قرار دارد بویژه اینکه 
رسیدگي به روستاهاي محروم در اولویت برنامه هاي اشتغال روستاها 

در امداد قم قرار گرفته است. 

با کاروان کربلا

رئیس اتحادیه نانوایان استان قم:

قیمت و وزن نان در قم تغییر نکرده است
ایمان :رئیس اتحادیه نانوایان استان قم گفت: قیمت و وزن نان از سال ۹1 تاکنون 
در استان قم تغییر نکرده و منتظر اعلام سیاست های دولت در زمینه قیمت جدید 

آرد و نان هستیم.
سید جواد دهناد اظهار کرد: قیمت گذاری در نان هر سال با دو پدیده تورم عمومی بر 
اساس اعلام بانک مرکزی و افزایش هزینه های جانبی مانند دستمزد کارگر،  بیمه، استهلاك 
دستگاه و سایر هزینه ها در کمیسیون نرخ گذاری نان که متشکل از استاندار،  شرکت غله 
سازمان صنعت، معدن و تجارت و اتحادیه صنف نانوایان است براساس افزایش هزینه ها 
محاسبه و به نانوایی ها ابلاغ می شود.وی با بیان اینکه در مدت سه سال گذشته این کمیسیون 
تشکیل نشده و قیمت نان افزایش نیافته است  تصریح کرد: به دلیل افزایش نیافتن قیمت 
نان در مدت سه سال گذشته مشکلاتی در ارتباط با پرداخت دستمزد کارگران و کیفت نان 
به وجود آمده است که نانوایان در این راستا متقاضی رسیدگی جدی هستند.رئیس اتحادیه 
نانوایان استان قم با شرح این مشکلات گفت: با توجه به اینکه دستمزد کارگران بسیار پایین 
است شرایطی به وجود می آید که کارگران ماهر از استان قم به تهران مهاجرت کنند و کمتر 
شاهد نان های با کیفیت در سفره ها باشیم و با توجه به اینکه قیمت نان در استان قم با قیمت 
نان در تهران فاصله فراوانی دارد  همین امر موجب مهاجرت کارگران نانوایی شده است.دهناد 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به دلایل افزایش نیافتن قیمت نان در استان قم 

تصریح کرد: مقرر شده است دولت پس از هدفمند کردن یارانه ها تصمیمات جدی در ارتباط 
با آرد و نان اتخاذ کند و پس از آن در استان ها به صورت جدی تصمیم گیری شود.وی اضافه 
کرد: دولت در سه سال اخیر قیمت نان را ثابت نگه داشته که همین مسئله شرایط را برای 
کاهش کیفیت در عرضه نان فراهم کرده است و در همین زمینه، جلساتی با استاندار تشکیل 
شده و خواسته شده نرخ منطقی نان  در استان قم اعلام شود.رئیس اتحادیه نانوایان استان قم 
 با تاکید بر اینکه تکلیف قیمت نان باید از سوی مقام های کشوری مشخص شود گفت:  منتظر 
ابلاغ سیاست کلی دولت در زمینه آرد و نان هستیم تا بتوانیم تصمیم مناسبی بگیریم.وی 
از دولت درخواست کرد با تصمیم گیری مناسب در زمینه عرضه آرد و نان، امید را به صنف 
نانوایان هدیه کنند تا شاهد عرضه نان با کیفیت در سطح استان قم باشیم.دهناد اظهار کرد: 
191 واحد نانوایی سنگکی، 265 واحد نانوایی لواشی، 51 واحد نانوایی تافتون، 114 واحد 
بربری و حدود 60 نانوایی نان فانتزی در استان قم فعالیت دارند که به صورت مستقیم به 
مردم نان عرضه می کنند.وی با اشاره به قیمت فعلی نان در قم گفت: نان سنگک کیلویی هزار 
تومان، بربری کیلویی 900 تومان و نان لواش هم کیلویی هزار تومان عرضه می شود و از 20 
خردادماه سال 91 تاکنون این قیمت افزایش نیافته است.رئیس اتحادیه نانوایان قم خاطرنشان 
کرد: در صورتی که شهروندان با افزایش قیمت و یا کاهش وزن نان در نانوایی ها روبه رو شدند 

با شماره تلفن 124 یا 36602729 تماس گرفته و تخلفات را اعلام کنند.


